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Πρόσφυγες... δύο ταχυτήτων
πως κάθε πόλεμος έτσι και ο πόλεμος στην Ουκρανία δημι- 

I I ούργησε μεγάλα προσφυγικά κύματα, τα οποία όπως δεί- 
χνουν τα πράγματα στο επόμενο διάστημα θα γίνουν ακόμα 

μεγαλύτερα.
Ήδη η ΕΕ προβλέπει ότι ο αριθμός θα φτάσει στα 5 υε 7 εκατομ
μύρια. ενώ η'Υπατη Αρμοστεία των Ηνωμένων Εθνών για τους 
Πρόσφυγες (ΙΙΝΗΟΡ) κάνει λόγο για περισσότερους 
από 800.000 ποόσωυνες που :χουν ήδη μεταφερθεί σε γειτονι
κές στην Ουκρανία χώρες.
Η ΕΕ, λοιπόν, βρίσκεται ξανά αντιμέτωπη με μια προσφυγική 
κρίση, όπως και το 2015 με τα προσφυγικά ρεύματα από τον πόλεμο 
στη Συοία.Όμωε. η κοίση του 2015 και η σηυερινή δεν είναι 
ακριβώς ίδιες...
Πρώτα απ’ όλα η κρίση του 2015 δεν ξεκίνησε στην ευρωπαϊκή 
επικράτεια. 0 εμφύλιος πόλεμος στη Συρία, η ενδυνάμωση και εξά- 
πλωση του ισλαμικού Χαλιφάτου (1515) είχαν ξεκινήσει χρόνια πριν 
μεταφερθούν τα μαζικά προσφυγικά κύματα στην Ευρώπη. Οι 
χώρες που βρίσκονταν γύρω από τη Συρία, μικρές και μεγάλες, που 
αναπτύσσονταν οικονομικά, δέχονταν για χρόνια πολυάριθμα κύματα 
προσφυγικών ροών. Για τρία ολόκληρα χρόνια στις χώρες αυτές 
διέμενε το 8ά% όλων των προσφύγων υπό την αιγίδα τηςΎπαχης 
Αρμοστείας του ΟΗΕ για τους Πρόσφυγες.
Τον Αύγουστο του 2015. ο ΟΗΕ χρηματοδοτήθηκε με λιγότερο
από το 40% των πόρων που χρειαζόταν για να καλύψει τις βασι
κές ανθρώπινες ανάγκες (φαγητό, στέγαση, περίθαλψη), με 
αποτέλεσυα το συντριπτικό ποσοστό των προσφύγων να ζει
κάτω από το όριο της φτώχειας. Οι συνθήκες αυτές ώθησαν τους 
πρόσφυγες να αναζητήσουν καλύτερη αντιμετώπιση στην ΕΕ.Έτσι 
δημιουργήθηκε η προσφυγική κρίση...
Σήμερα, η ανθρωπιστική κρίση και η αναγκαστική μετακίνηση των 
ανθρώπων συμβαίνει σε μια χώρα της ευρωπαϊκής ηπείρου, την 
Ουκρανία. Η προσφυγική πίεση, λοιπόν, μετατοπίζεται από τα θα
λάσσια σύνορα (Ελλάδας, Ιταλίας κλπ) στα χερσαία. Την κύρια 
πίεση δέχονται πια οι χώρες του Βίσεγκραντ, οι λεγόμενοι «σκλη
ροί» του Ευρωπαϊκού βορρά, Πολωνία, Ουγγαρία, Σλοβακία, 
Τσεχία αλλά και η Ρουμανία και η Μολδαβία, που δεν ανήκει 
στην ΕΕ.Όμως οι χώρες αυτές κατά την κρίση του 2015-16 δεν έδει
ξαν την ίδια ευαισθησία που δείχνουν σήμερα...
Τότε η στάση τους προς τη χώρα μας και τα κοάτη-μέλη πρώτης
εισόδου που βίωναν την προσφυγική πίεση, ήταν ηολό άκληρη
και καθόλου αλληλέγγυα. Μάλιστα η Ουγγαρία, η Ρουμανία, η 
Σλοβακία και η Τσεχία είχαν ψηφίσει κατά της Μετεγκατάστασης
120.000 προσφύγων στα εδάφη τους. ενώ δεν έλειψαν και πε
ριστατικά εξαιρετικά βίαιων πρακτικών στα σύνορά τους. όπου 
μάλιστα ενχατέστησαν και φράχτες γιο να ευποδιστεί η είσοδος.
Οι χώρες του Βίσεγκραντ, λοιπόν, που πλέον συμμετέχουν όλες στο 
ΝΑΤΟ, αλλά και άλλα κράτη έχουν αλλάξει στάση και έχουν κάνει 
γενναία στροφή κατά 180 μοίρες. Ο Πολωνός Πρωθυπουργός 
δήλωσε πως θα δεχθούν κάθε Ουκρανό πολίτη που έχει ανάγκη, 
οι Τσέχοι δημιουργούν ειδική γραμμή τρένων για να μεταφερ
θούν οι Ουκρανοί πρόσφυγες από τα εξωτερικά σύνορα ενδό
τερα, ενώ και ο σκληρός Όρμπαν χαρακτήρισε την Ουγγαρία ως 
φιλικό μέρος για τους Ουκρανούς που εγκαταλείπουν την πα
τρίδα τους.
Δυστυχώς, όμως, φαίνεται πως ακόμα και αυτήν την ώρα οι πρακτι
κές των κατά τόπους αρχών σε κάποια σημεία εισόδου δεν προσεγ
γίζουν όλους τους πρόσφυγες με τον ίδιο τρόπο. Ήδη οΎπατος 
Αρμοστής του ΟΗΕ για θέματα προσφύγων, Ρϊίϊρρο Οταπάί, έκανε 
λόγο για διακρίσεις, κακομεταχείριση και αρνήσεις 
εισόδου εναντίον προσφύνων που δεν είναι Ουκρανοί αλλά
υπήκοοι τοίτων χωρών.
Σε αυτές τις συνθήκες, λοιπόν, επιβάλλεται να διασφαλιστεί πως όλοι 
οι άνθρωποι που εγκαταλείπουν την εμπόλεμη Ουκρανία θα
πρέπει να μεταχειριστούν ισότιμο και με πλήρη σεβασμό, θα πρέ
πει να δημιουργηθεί άμεσα ένας μηχανισμός μετεγκατάστασης και η 
ΕΕ να έρθει σε επικοινωνία με χώρες εκτός Ευρώπης (λ.χ. ΗΠΑ, Κα
ναδάς) για να μπορέσουν να απορροφήσουν την πίεση.
Το θετικό είναι πως, σε αντίθεση με το 2015 που πολλά κράτη μέλη 
αρνήθηκαν να συνδράμουν, μέχρι στιγμής έχει δημιουργηθεί μια 
κοινή στάση. Παράλληλα, το γεγονός ότι το σύνολο των κρατών - 
μελών έχει συνασπιστεί γύρω από την άποψη για ανθρωπιστική βοή
θεια, φαίνεται να αποτρέπει τα προβλήματα που δημιουργήθηκαν το 
2015. Όμως οι ανάγκες θα είναι διαρκείς γιατί τα προβλήματα είναι 
μπροστά. Ήδη υπάρχει έκκληση για άμεση οικονομική ενίσχυση, που 
ξεπερνά τα 1,5 δις δολάρια, για την υποστήριξη ανθρώπων τόσο 
εντός της Ουκρανίας, όσο και εκτός. Εξ1 άλλου σε πολλές χώρες 
υπάρχουν κοινωνικά δίκτυα και συγγενείς των προσφύγων που θέ
λουν να στηρίξουν... Συνέχεια στη σελίδα 2...
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Το φθινόπωρο του 2019,

«
με παρότρυνση του 
φίλου ξενοδόχου κ. Γρή
γορή Τσάμη βρεθήκαμε στον 
Λαιμό Πρεσηών. Για το 

άνοιγμα της συνοριακής διά
βασης με τους Βόρειους γεί- 
τονές μας βάλαμε τότε το 
πρώτο λιθαράκι. Το έθεσα 
στον Πρωθυπουργό και τον 
Υπουργό Εξωτερικών. Το αγ
κάλιασε η Περιφέρειά μας. 
Σήμερα βρέθηκα στο Δημαρ
χείο Πρεσηών για άλλο λόγο, 
την γρίπη των πτηνών, που 
προσβάλλει θανατηφόρα τους 
πελεκάνους. Εκεί συζητήσαμε 
και ενημερώθηκα από τον Δή
μαρχο Πρεσηών κ. Παναγιώτη 
Πασχαλίδη πως το θέμα προ
χωρεί και εντάχθηκε στο Ιη- 
Ιοιτοί). Άρα μαζί με την 
σήραγγα της Κλεισούρας που 
ξεκινά, το όνειρό μας έρχεται 
κοντότερα». Αυτά αναφέρει 
μεταξύ άλλων δελτίο τύπου 
του βουλευτή Καστοριάς κ. 
Τζηκαλάγια. Η Καστοριά δι
καιολογημένα πανηγυρίζει 
γιατί μας τα πήρε όλα. Εμείς τι 
κάνουμε;;; Γιατί ο δικός μας 
κάθετος άξονας, σύμφωνα 
τουλάχιστον με τον βουλευτή 
μας, έχει γίνει... «γεφύρι της 
Άρτας».

Α
πάντηση της Π.Ε. Φλώ
ρινας σε δημοσιεύματα 
σχετικά με το Φ.Ε.Κ. 
Οριοθέτησης Περιοχών και 

χορήγησης στεγαστικής συν
δρομής για την αποκατάσταση 
ζημιών από τον σεισμό της 
9ης Ιανουάριου 2022: «Για 
την αποκατάσταση της αλή
θειας, και με αφορμή το δελ
τίο τύπου του «ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ 
Φλώρινας» (06/03/2022), 
σχετικά με την δημοσίευση σε 
ΦΕΚ της Κοινής Υπουργικής 
Απόφασης (ΚΥΑ) οριοθέτησης 
της περιοχής ως σεισμόπλη
κτης, γνωστοποιούμε τα πα
ρακάτω: Το μεσημέρι της
Πέμπτης 3 Μαρτίου 2022 ενη
μερωθήκαμε ότι δημοσιεύ
τηκε στην Εφημερίδα της 
Κυβερνήσεως (ΦΕΚ
962/Β703.03.2022) η Κοινή 
Υπουργική Απόφαση, με την 
οποία οριοθετήθηκε η περιοχή 
που επλήγη από τον σεισμό 
της 9η Ιανουάριου 2022, με 
αναφορά σε συγκεκριμένους 
οικισμούς. Διαπιστώθηκε 
αμέσως ότι κάποιοι οικισμοί - 
κοινότητες, στους οποίους 
είχαν πραγματοποιηθεί αυτο
ψίες από κλιμάκια μηχανικών 
της Διεύθυνσης Αποκατάστα
σης Επιπτώσεων Φυσικών

...Συνέχεια από υπερ”ηχω”γράφημα

Η στάση αυτή. ΒέΒαια. δεν οφείλεται σε ξαφνική μεταστροφή
πολιτικών ηνεσιών που στο παρελθόν έχουν επενδύσει και στην
ξενοφοβία ή και στην απότομη μετατόπιση κοινωνικών ομάδων
που υέσα στο χρόνο έχουν σκληούνει τη στάση τουο απέναντι
στον «άλλο», αλλά αποδίδεται σε μεγάλο βαθμό στο ότι η πε
ριοχή που πλήττεται είναι κοντά, έχουν ένα ιστορικό παρελθόν 
υε τον Ουκρανικό λαό με πολλά κοινά στοιχεία αλλά και κοινά
χαρακτηριστικά π.χ. θρήσκευμα, χρώμα κλπ.
Σήμερα, η στάση της ΕΕ δεν θυμίζει σε τίποτα εκείνη του 2015, 
γεγονός που την έκανε να θεωρείται περισσότερο ως μια δύναμη 
συμφερόντων, παρά ως μια δύναμη αξιών. 0 χρόνος θα δείξει αν 
αυτή η συμπεριφορά δεν είναι απλώς μια παρένθεση που την επιβάλ
λουν συγκεκριμένες συγκυρίες.

ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΗΧΩ Ν. Φλώρινας 
Τηλ: 6985949434 - 6975985705, 

ο-πιαΐΐ: ίχο@πθχΙηθ(.9Γ 

ννβδεΐΐβ: ΗΐΙρ://εοΗοίΙοπη3.9Γ 
Δ/νση: Κων/πόλεως4 - Φλώρινα, Τ.Κ. 531 00 

Μέλος τηςΈνωσης Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου 
(ΕΙΕΤ - Αρ. μητρώου 348)

Ιδιοκτήτης - Εκδότης - Διευθυντής 
Σταύρος Α.. Γεωργούλας (Κιν.: 6985949434) 

Αρχισυντάκτης - Δημοσιογράφος 
Σταύρος Αθ. Γεωργούλας 

Ιδιοκτησία Εμπορικού Σήματος 
Σταύρος Αθ. Γεωργούλας 

Εκτύπωση 
ΔΙΚΤΥΟ ΣΥΝ5 Α.Ε.

ΕΤΗΣΙΑ ΣΥΝΔΡΟΜΗ
Ιδιωτών: 40 ΕΥΡΩ - Δήμων -Κοινοτήτων - Οργανισμών - Τραπεζών · 

Συνεταιρισμών -Σωματείων - Συλλόγων - Εταιρειών: 70 ΕΥΡΩ 
Χειρόγραφα, δημοσιευμένα ή μη, ασφαλώς και επιστρέφονται 

κατόπιν έγκαιρης συννενοήσεως.
Τα ενυπόγραφα κείμενα εκφράζουν προσωπικές απόψεις 

και όχι κατ’ ανάγκη την εφημερίδα μας.
Τα δελτία τύπου δημοσιεύονται αυτούσια.

Η στήλη “υπερΗΧΩγράφημα" αποτελεί το σημείωμα του εκδότη. 
Σε αντίθετη περίπτωση φέρει την υπογραφή του γράφοντα.

Υπεύθυνη κατά το Νόμο:
Κύρκου Αυγούλα (Κιν.: 6989 210 085)

Κωδικός Υπουργείου: 8396

Αριθμός Λογαριασμού Τράπεζας Πειραιώς:
6243 128455 240 (Σταύρος Αθ. Γεωργούλας)
(ΙΒΑΝ) 0Κ38 0171 2430 0062 4312 8455 240

Καταστροφών Βορείου Ελλά
δος (Δ.Α.Ε.Φ.Κ. - Β.Ε.), δεν 
είχαν περιληφθεί στην οριο- 
θέτηση. Ο Αντιπεριφερειάρ- 
χης Φλώρινας Σωτήρης 
Βόσδου επικοινώνησε με την 
Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Β.Ε. (μεσημέρι 
Πέμπτης 3 Μαρτίου 2022) και 
επισήμονε την παράλειψη, ζη
τώντας ταυτόχρονα την αντι
παραβολή των οικισμών που 
αναγράφονται στο ΦΕΚ με τα 
στοιχεία της Δ.Α.Ε.Φ.Κ. - 
Β.Ε., ώστε να επιβεβαιωθεί η 
παράλειψη. Το πρωί της Πα
ρασκευής 4 Μαρτίου 2022 σε 
επικοινωνία του Αντιηεριφε- 
ρειάρχη με τη Διευθύντρια 
της Δ.Α.Ε.Φ.Κ. - Β.Ε. επιβε
βαιώθηκε από την υπηρεσία η 
παράλειψη και καταρτίστηκε 
κατάλογος των οικισμών που 
είχαν παραληφθεί. Τα στοι
χεία αυτά, μετά την διασταύ
ρωση τους, γνωστοποιήθηκαν 
άμεσα στο Υπουργείο Υποδο
μών και ιδιαίτερα στη Γενική 
Διεύθυνση Αποκατάστασης 
Επιπτώσεων Φυσικών Κατα
στροφών (Γ.Δ.Α.Ε.Φ.Κ.). 
Εκτός από τις τηλεφωνικές 
επικοινωνίες, ο Αντιπεριφε-

ΚΥΡΟΥ ΔΗΜΗΤΡΑ
- ΜΟ. ΡΗΟ

Μαιευτήρασ Γυναικολόγοε
Ειδικός Αναπαραγωγικής Ιατρικής 

Κτίριο Θ & 6, 2ος όροφος 
Περικλέους - Συνοικισμός 
Δροσιά 153 - Τ.Κ. 57001 - 

Θέρμη, Θεσσαλονίκη 
Τηλέφωνο 2313.088.021 

βτπαϊΐ: ΠΊΪπιΠ(γΓου@γαΗοο.3Γ

ρειάρχης με έγγραφο του 
(Α.Π. 35395/4.3.2022) ζήτησε 
την αποκατάσταση - συμπλή
ρωση της οριοθέτησης, ώστε 
να περιληφθούν και οι συγκε
κριμένοι οικισμοί - κοινότη
τες. Εντός των προσεχών 
ημερών θα υπάρξει νέα ανα
κοίνωση. Οι ενέργειες της 
Π.Ε. Φλώρινας ήταν άμεσες».

■^Γανένας δεν αμφισβητεί 
■Κ τα γρήγορα αντανακλα- 
■ Αστικά σας, κ. Αντιπερι- 
φερειάρχη. Το μεγάλο 
ερώτημα των κατοίκων της

Π.Ε. Φλώρινας είναι, ποιοι 
κατάρτισαν τον κατάλογο με 
τους οικισμούς και άφησαν 
απ’ έξω -άκουσον άκουσον- 
την Κλαδοράχη, που είναι 
πάνω ακριβώς αηό το επίκεν
τρο! Επειδή γνωρίζω ότι λει
τουργείτε με υπευθυνότητα, 
αναμένω να αποδοθούν ευθύ
νες σε αυτούς που λειτούργη
σαν με τόσο μεγάλη 
προχειρότητα...

Οηχωβόλος

1) Ο Εφέσιος Ηράκλειτος είχε 
πει το: “Πατήρ πάντων ο πόλε
μος". Δηλαδή, αν το ερμηνεύω 
σωστά, ο πόλεμος είναι ο γεννή
τορας των πάντων, των συμβαι- 
νόντων. Παρακαλώ πνευματικέ 
πρόγονε να επιτρέψεις να διαφω
νήσω. Το σωστό είναι: "Δεινών 
πάντων ο πόλεμος" (όλα τα 
δεινά τα δημιουργεί ο πόλεμος).

2) Ο κ. Σπύρος Ηλιάδης 
(φίλος) γράφει στο ΒΗΜΑ της 
Φλώρινας (2 - 3 - 2022) για 
τις περιπτώσεις επεμβάσεων 
σε χώρες, των Αμερικανών και 
ΝΑΤΟ. Ούτε λίγο ούτε πολύ, 
αρχής γενομένης από το 1950 
(Κορέα), οι επεμβάσεις είναι 
εξήντα (πόλεμοι και δικτατορίες). 
0 δημοσιογράφος δεν απαλλάσει 
τον Πούτιν από την εγκληματική 
συμπεριφορά. Απλώς επισημαίνει 
την υποκρισία της "αγίας τριάδας": 
ΝΑΤΟ, ΗΠΑ και ΕΥΡΩΠΗ.

3) Σε προηγούμενους χρόνους 
έχουμε δει να παίζεται η τρα
γωδία "Ιφιγένεια εν ΑυλιδΓ' 
στη Νέα Υόρκη, ως διαμαρτυ
ρία κατά του πολέμου στο 
ΒΙΕΤΝΑΜ (Αμερικανοί). Πα
ραλλαγή των Τρωάδων του Ευρι
πίδη παίχτηκε στο Παρίσι, πάλι ως 
διαμαρτυρία κατά του πολέμου 
των Γάλλων στην Αλγερία. Η 
τέχνη πάντοτε πολεμάει τον πό
λεμο.

4) Τα παρακάτω γεγονότα είναι 
σαν να έγιναν σήμερα:
“Επιστρέφουμε στο 416 π.Χ. 
οπότε οι Αθηναίοι αποβιβάζονται 
στη Μήλο που κατακτείται από

Λακεδαιμονίους αποίκους. Τους 
ζητούν να υποταχθούν στη Δήλιο 
Συμμαχία οικεία βουλήσει, ειδάλ- 
λως θα κυριεύσουν και θα εξαν
δραποδίσουν το νησί. Διαθέτουν 
38 αρματωμένες τριήρεις, περί 
τους 3000 οπλίτες και άφθονες 
εκατοντάδες τοξότες, δύναμη 
αουγκρίτως υπερτέρα εκείνης 
των πανταχώθεν περικυκλωμέ
νων Κυκλαδιτών. Βαρυγκομούν 
οι Μήλιοι και καταπίνουν τη μιλιά 
τους καθώς οι εχθροί αξιώνουν 
άνευ όρων παράδοση, μετερχό- 
μενοι διασταλτική εκδοχή του δι
καίου και της ηθικής...

“Γνωρίζομεν και οι δυο ότι 
κατά την συζήτησιν των 

ανθρωπίνων πραγμάτων, το 
επιχείρημα του δικαίου αξίαν 

έχει, όπου ίση υπάρχει δύναμις 
προς επιβολήν αυτού, ειδεμή 
ο ισχυρός επιβάλλει ότι του 

επιτρέπει η δύναμις του και ο 
ασθενής παραχωρεί ότι του 

επιβάλλει η αδυναμία του...". 
Ιδού η διαχρονική επιτομή του 
κυνισμού της ρεαλπολιτίκ. Ορρω
δούν προ της θανάσιμης απειλής 
οι άμοιροι νησιώτες: "Δεν θα 
δεχθείτε να είμεθα φίλοι σας 
αντί εχθροί αλλά να διατηρήσω- 
μεν την ουδετερότητα μας;" 
προτείνουν.
"Οχι. Διότι η η έχθρα σας μας 
βλάπτει πολύ ολιγώτερον από 
την φιλίαν σας. Καθόσον εις τα 
όμματα των υπηκόων μας αυτή 
μεν είναι τεκμήριον αδυναμίας, 
ενώ το μίσος σας είναι τεκμή
ριον δυνάμεως", αποκρίνονται 
ωμά οι Αθηναίοι.
Ύστατο επιχείρημα των πολιορκη- 
μένων η προσδοκώμενη βοήθεια

από τη Σπάρτη.
Η απάντηση αποστομωτική. "Το 
συμφέρον συμβαδίζει με την 
ασφάλειαν, ενώ η άσκησις της 
δικαιοσύνης και της τιμής συνε
πάγεται κινδύνους, τους οποί
ους οι Λακεδαιμόνιοι 
αποφεύγουν ως επί το πλείστον 
να αντιμετωπίζουν...".
Ανηλεής σφαγή ακολούθησε. Εγ
κλήματα πολέμου, που σήμερα 
συνιστούν τον ορισμό της γενο
κτονίας. Αιγαίο - Αζοφική, σκάσε 
και κολύμπα!" (του Δημήτρη Να- 
νούρη, Δημοσιογράφου Εφ.Συν.)

5) Σήμερα (8/3) είναι η παγκό
σμια ημέρα της γυναίκας. Η γυ
ναίκα αξίζει το μισό του ουρανού, 
αντί όμως αυτόν οι γυναίκες είναι 
διαχρονικά θύματα των πολέμων, 
βιασμών και θανατώσεων από 
άνανδρους άνδρες.

Η υατιά τπε 
Διασταυρωθήκαμε 
σε δρόμο πέτρινο 

Η ματιά της 
είχε μια ιστορία 
από το παρελθόν 

Μια ιστορία 
σύντομη,

Μας είχε πονέσει 
τότε και τους δυο 

Μιλήσαμε 
μόνο με τα μάτια 

Τα χείλη μας 
θέλησαν να 

κρατήσουν τη 
γεύση εκείνου 

του φιλιού.

Φλώρινα (1-5-2001)
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ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022 3ηχω
Δημοσιεύτηκε σε ΦΕΚ η οριοθέτηση των πληγέντων Π έτη Πέρκα: «Η Κυβέρνηση των

οικισμών από τον σεισμό της 9ης Ιανουάριου

Δ
ημοσιεύτηκε σε ΦΕΚ (962/ Β7 03.03.2022) 
ηκοινή Υπουργική Απόφαση, με την οποία 
οριοθετούνταιοι περιοχές που επλήγησαν 
από τον σεισμό και ταυτόχρονα καθορίζονται τα 

της χορήγησης στεγαστικής συνδρομής για την 
αποκατάσταση των ζημιών.
Στην οριοθέτηση εκτός της πόλης της Φλώρινας και 
του Αυυνταίου, περιλαμβάνονται:
39 Διί ιμοτικές Κοινότητες του Δήμου Φλώρινας, 
7 Δημοτικός Κοινότητες του Δήμου Αμυνταίου 
καΓ7<φιμοτικές Κοινότητες του Δήμου Πρεσπών.

ΠΕΛΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ ΦΛΏΡΙΝΑΣ ΤΗΣ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

Α) ΔΙΜΟΣ ΑΜΥΝΤΑΙΟΥ
- Δημοτική Κοινότητα Αγραπιδέων και Σκλήθρου 

,ΐης Ιημοτικής Ενότητας Αετού 
- Δηίοτική Κοινότητα Αμυνταίου και Κέλλης της 
Δημφικής Ενότητας Αμυνταίου 
- Δη|ιοτική Κοινότητα Βαρικού της Δημοτικής 
Ενότητας Βαρικού
- Δημοτική Κοινότητα Λεχόβου της Δημοτικής 
Ενότητας Λεχόβου
- Δημοτική Κοινότητα Αντιγονείας και Λεβαίας 
της Δημοτικής Ενότητας Φιλώτα

Β) ΔΗΜΟΣ ΠΡΕΣΠΩΝ
- Δημοτική Κοινότητα Κώτα της Δημοτικής Ενό
τητας Κρυσταλλοπηγής
- Δημοτική Κοινότητα Βροντερού, Καρυών, Μι- 
κρολίμνης, Πισοδερίου, Πλατέος και Ψαράδων 
της Δημοτικής Ενότητας Πρεσπών

Γ) ΔΗΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΑΣ
- Δημοτικές Κοινότητες Αγίας Παρασκευής, 
Ακρίτα, Άνω Καλλίνικης, Άνω Κλεινών, Εθνι
κού, Κάτω Καλλίνικης, Κάτω Κλεινών, Κρατε- 
ρού, Μεσοχωριού, Νίκης, Παρορείου και 
Πολυπλατάνου της Δημοτικής Ενότητας Κάτω

Κλεινών
- Δημοτικές Κοινότητες Αχλάδας, Βεύης, Ιτέας, 
Μελίτης, Νεοχωρακίου, Παππαγιάννη, Σιταριάς, 
Σκοπού και Τριποτάμου της Δημοτικής Ενότητας 
Μελίτης
- Δημοτικές Κοινότητες Αγίου Βαρθολομαίου, 
Αμμοχωρίου, Άνω Υδρούσσης, Ατραπού, Λεπτο- 
καρυών, Πολυποτάμου, Τριανταιρυλλέας, Τροπαι- 
ούχου, Υδρούσσης και Φλαμπούρου της 
Δημοτικής Ενότητας Περάσματος
- Δημοτικές Κοινότητες Φλωρίνης, Αλώνων, Αρ
μενοχωρίου, Μεσονησίου, Πρώτης, Σίμος Ιωαν- 
νίδης και Σκοπιάς της Δημοτικής Ενότητας 
Φλώρινας

ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΝΟΤΗΤΑ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ ΤΗΣ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

Α) ΔΗΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
- Δημοτικές Κοινότητες Κορομηλέας και Λεύκης της 
Δημοτικής Ενότητας Αγίας Τριάδος
- Δημοτικές Κοινότητες Κορησού και Λιθιάςτης Δη
μοτικής Ενότητας Αγίων Αναργύρων
- Δημοτικές Κοινότητες Βυσσινέας, Μεταμορφώ- 
σεως, Οξυάς, Ιιδηροχωρίου και Τοιχίου της Δημοτι
κής Ενότητας Βίτσιου
- Δημοτική Κοινότητα Καστοριάς της Δημοτικής Ενό
τητας Καστοριάς
- Δημοτικές Κοινότητες Δενδροχωρίου και Ιεροπη
γής της Δημοτικής Ενότητας Καστρακίου
-Όλη η Δημοτική Ενότητα Κορεστίων
- Δημοτικές Κοινότητες Μαυροχωρίου, Πολυκάρηης 
της Δημοτικής Ενότητας Μακεδνών
- Δημοτικές Κοινότητες Μεσοποταμιάς και Καλοχω- 
ρίου της Δημοτικής Ενότητας Μεσοποταμιάς

Β) ΔΗΜΟΣ ΑΡΓΟΥΣ ΟΡΕΣΤΙΚΟΥ
- Δημοτική Κοινότητα Άργους Ορεστικού και 
Ασπροκκλησιάς της Δημοτικής Ενότητας Άργους 
Ορεστικού

Έγγραφο του Αντιπεριφερειάρχη Π.Ε. Φλώρινας προς την 
Γ.Δ.Α.Ε.Φ.Κ. για την τροποποίηση του Φ.Ε.Κ. Οριοθέτησης

Μ
ε έγγραφό του προς τη Γενική Διεύθυνση 
Αποκατάστασης Επιπτώσεων Φυσικών 
Καταστροφών (Γ.Δ.Α.Ε.Φ.Κ.), ο Αντιπερι- 
φερειάρχης Φλώρινας Σωτήρης Βόσδου επιση

μαίνει ότι στην απόφαση οριοθέτησης της σει
σμόπληκτης περιοχής, όπως δημοσιεύτηκε σε 
Φ.Ε.Κ., δεν περιλαμβάνονται οικισμοί που αφο
ρούν και τους τρεις Δήμους της Π.Ε. Φλώρινας,

στους οποίους δηλώθηκαν ζημιές σε κτίρια και 
πραγματοποιήθηκαν αυτοψίες από κλιμάκια μη
χανικών της Διεύθυνσης Αποκατάστασης Επι
πτώσεων Φυσικών Καταστροφών Βορείου Ελ
λάδος (Δ.Α.Ε.Φ.Κ.-Β.Ε.).
Στο έγγραφό του ο Αντιπεριφερειάρχης ζητάει τον 
επανακαθορισμό της οριοθέτησης, προκειμένου να 
συμπεριληφθούν και αυτοί οι οικισμοί.

αρίστων προέβη σε ακόμα ένα λάθος: 
Στο ΦΕΚ οριοθέτησης της περιοχής 

ως σεισμόπληκτης λείπουν 
21 κοινότητες της Π.Ε'. Φλώρινας»

Μ
ου προκαλεί ιδιαίτερα αρνητική εντύπωση, η προχειρότητα 
και τα χαμηλά αντανακλαστικά της κυβέρνησης σχετικά με 
τα θέματα που αφορούν στη Φλώρινα.

Δυο μήνες σχεδόν μετά τον σεισμό της Φλώρινας της 9ής Ιανουάριου 
2022 και μόλις εχθές δημοσιεύτηκε η υπ' αριθμ. 52548/Δ.Α.Ε.Φ.Κ.- 
Κ.Ε./Α325 ΚΥΑ των Υπουργών Οικονομικών, Ανάπτυξης και Επενδύ
σεων καθώς και Υποδομών και Μεταφορών σχετικά με την «Οριοθέτηση 
περιοχών και την χορήγηση στεγαστικής συνδρομής για την αποκατά
σταση των ζημιών σε κτίρια από τον σεισμό της 9ης Ιανουάριου 2022, 
σε περιοχές της: Α) Περιφερειακής Ενότητας Φλώρινας της Περιφέρειας 
Δυτικής Μακεδονίας Β) Περιφερειακής Ενότητας Καστοριάς της Περι
φέρειας Δυτικής Μακεδονίας» (Β' 962)».
Το ΦΕΚ οριοθέτησης της περιοχής ως σεισμόπληκτης, αποτελεί τη 
βάση για όλες τις επόμενες ενέργειες. Υποθέτουμε ότι τα πρόσφατα 
Δελτίου Τύπου και οι σχετικές τροπολογίες και ερωτήσεις που καταθέ
σαμε επί του θέματος, θα επίσπευσαν τις σχετικές διαδικασίες και θα 
πίεσαν την Κυβέρνηση να προχωρήσει, αφού από τις 22.2.2022 ήταν 
υπογεγραμμένη η σχετική ΚΥΑ αλλά ΦΕΚ πήρε μόλις εχθές. 
Διαπιστώνουμε όμως ότι το πολυαναμενόμενο ΦΕΚ που εκδόθηκε, 
δεν περιλαμβάνει το σύνολο των πληττόμενων περιοχών. Λείπουν 
δηλαδή 21 κοινότητες της Π.Ε Φλώρινας που έχουν υποστεί 
ζημιές και δικαιούνται να ενταχθούν στην αναλογούσα στεγαστική 
συνδρομή. Όπως είχαμε επισημάνει ήδη, η στεγαστική συνδρομή συ- 
νίσταται από 80% Δωρεάν Κρατική Αρωγή (Δ.Κ.Α.) και από 20% Ατοκο 
Δάνειο (Α.Δ.) που χορηγείται από τα πιστωτικά ιδρύματα στους/στις δι
καιούχους δανειολήπτεςΆτριες. Για ακόμα μια φορά η κυβέρνηση των 
αρίστων αποδεικνύεται κυβέρνηση των προχείρων. Προφανώς δεν 
μπορούμε να δεχτούμε ότι αυτό δεν είναι λάθος και ηθελημένα η Κυ
βέρνηση αφαιρεί 21 κοινότητες της Π.Ε. Φλώρινας -που ήταν το επί
κεντρο του σεισμού- και είναι δεδομένο ότι δικαιούνται να ενταχθούν 
στη στεγαστική συνδρομή βάσει των κείμενων διατάξεων.
Καλούμε επομένως την Κυβέρνηση να προβεί στην άμεση διόρθωση 
της σχετικής ΚΥΑ και να συμπεριλάβει το σύνολο των κοινοτήτων της 
Π.Ε. Φλώρινας που έχουν υποστεί ζημιές από τον σεισμό της 9ης Ια
νουάριου 2022. Επιτέλους ας αναλογιστεί η Κυβέρνηση την κρίσιμη 
κατάσταση που βρίσκονται οι πολίτες της Φλώρινας, λόγω της βίαιης 
απολιγνιτοποίησης, εν μέσω ενεργειακής κρίσης και κρίσης ακρίβειας 
και εν όψει ακραίων καιρικών συνθηκών, αφού η περιοχή σημειώνει 
τις χαμηλότερες θερμοκρασίες της Ελλάδας. Φτάνουν αυτά τα προ
βλήματα, δεν μπορούν να προστεθούν και η ανεπάρκεια και τα λάθη 
της κυβέρνησης.

Αναλυτικά οι κοινότητες που δεν έχουν συυπεριληιρθεί;

ΦΛΩΡΙΝΑΣ (9): Κλαδοράχης, Μαρίνης, Μεσόκαμηου, Νέου 
Καυκάσου, Λόφων, Παλαίοτρας, Περάσματος, Δροσοπηγής, 

Κολχικής

ΑΜΥΝΤΑΙΟΥ (4): Πετρών, Ξινού Νερού, Ασπρογείων, Φιλώτα

Υπογραφή σύμβασης του έργου «Ασφαλτόστρωση Οδικού 
Δικτύου Π.Ε. Φλώρινας Περιοχής Αμυνταίου 2020»

Τ
η σύμβαση εκτέλεσης του έργου 
«Ασφαλτόστρωση Οδικού Δικτύου 
Π.Ε. Φλώρινας Περιοχής Αμυν
ταίου 2020», υπέγραψε ο Περιφερειάρ

χης, κ. Γιώργος Κασαπίδης, την Τρίτη 1 
Μαρτίου 2022.
Οι εργασίες συντήρησης - ασφαλτόστρω
σης θα εκτελεστούν σε τμήματα των παρα
κάτω οδών, μήκους περίπου 12,00 Ιση:

Εθνικό Οδικό Δίκτυο
• Ε.Ο. 3 (Βεύη - Αμύνταιο, μέσω Κλει
διού - Διασταύρωση με Επ.0.20)
• Ε.Ο. 3 (Κόμβος Αμυνταίου - Ορια Πε- 
ριφ.Εν. Κοζάνης, μέσω ΑΗΣ Αμυνταίου)

στρώσης κυκλοφορίας τύπου ΑΣ 12,5 ή ΑΣ 20. 
Επίσης, προβλέπεται η εφαρμογή πλεγμάτων ενί
σχυσης οδοστρωμάτων έναντι ανακλαστικών 
ρωγμών σε τμήματα όπου κρίνεται αναγκαίο και 
η επούλωση λάκκων σε σημεία των ανωτέρω 
οδών. Τέλος, στο έργο περιλαμβάνονται εργασίες 
διαγράμμισης οδοστρώματος, νέα ή αναδιαγράμ- 
μιση.
Το συμβατικό ποσό εκτέλεσης του έργου ανέρχεται 
σε 466.398,34 €, με τη χρηματοδότηση να προέρ
χεται από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων -
ΣΑΕΠ 541/2021 082/1. Το χρονοδιάγραμμα ολοκλή
ρωσης του έργου είναι 240 ημερολογιακές ημέρες.
Η Περιφερειακή Αρχή, σχεδιάζει και υλοποιεί έργα 
που βελτιώνουν τις οδικές υποδομές και μεγιστοποι
ούν την ασφάλεια των χρηστών, αναβαθμίζοντας την 
ποιότητα ζωής αλλά και την καθημερινότητα των πο
λιτών της Δυτικής Μακεδονίας.

Πρωτεύον Επαρχιακό Οδικό Δίκτυο
• Επ.Ο. 20 (Αμύνταιο - Σωτήρα - Πεδινό - Φανός 
- Αετός - Αγραπιδιά -Σκλήθρο - Ασπρόγεια - 
Λέχοβο - Ορια Περιφ. Εν. Καστοριάς)

Δευτερεύον Επαρχιακό Οδικό Δίκτυο
• Επ.Ο. 21 (Αετός - Νυμφαίο)
• Επ.Ο. 42 (Εθνική Οδός Φλώρινας - Κοζάνης - 
Φιλώτας - Αντίγονο - Μανιάκι - Φαράγγι - Ορια 
Περίιφ.Εν. Πέλλης)
• Επ.Ο. 43 (Δ/ση με Ε.0.3 - Φιλώτας - Λεβαία - 
Αμύνταιο)

Το έργο περιλαμβάνει εργασίες καθαρισμού - μόρ
φωσης υφιστάμενων τάφρων, αποξέσεις οδο
στρώματος (φρεζάρισμα), προετοιμασία και επά
λειψη της επιφάνειας με ασφαλτικό διάλυμα, 
εφαρμογή πλεγμάτων ενίσχυσης οδοστρωμάτων 
όπου απαιτείται, και κατασκευή ασφαλτικής

ΠΡΕΣΠΩΝ (8): Λαιμού, Αγ. Αχίλλειου, Αγ. Γερμανού, Αντάρτι
κού, Καλλιθέας, Λευκώνος, Κρυσταλλοπηγής, Βατοχωρίου

Ανίχνευση ιού της γρίπης των πτηνών 
σε πελεκάνους στην Π.Ε. Φλώρινας - 

Πάνω από 550 αργυροπελεκάνοι νεκροί

Τ
ο Τμήμα Κτηνιατρικής της 
ΠΕ Φλώρινας ενημερώνει 
πως στις 1 Μαρτίου 2022 
ανιχνεύτηκε ιός της γρίπης των 
πτηνών τύπου Α (Η5Ν1) σε 

δύο αργυροπελεκάνους (Ρείο- 
εαηυε εηερυε) που εντοπίστη
καν νεκροί στη λίμνη της Μι
κρής Πρέσπας, γεγονός που 
καταδεικνύει την κυκλοφορία 
ιών της γρίπης των πτηνών 
στην άγρια ορνιθοπανίδα της 
χώρας μας και τον αυξημένο 
κίνδυνο μόλυνσης εκτρεφόμε
νων πουλερικών την τρέχουσα 
χρονική περίοδο, βάσει των 
επιδημιολογικών δεδομένων 
από γειτονικές χώρες και της 
υψηλής ηαθογονικότητας του 
ιού.
Κατόπιν αυτών, οι κάτοχοι συστη
ματικών αλλά και οικόσιτων πτη- 
νοτροφικών εκμεταλλεύσεων κα
λούνται να δώσουν ιδιαίτερη 
προσοχή στην πιστή εφαρμογή 
των μέτρων βιοασφάλειας για τη 
γρίπη των πτηνών βάσει των 
οποίων:
1. ΑΠΑΓΟΡΕΥΕΤΑΙ η διατήρηση

των πουλερικών (οικοσιτων, 
ελευθέρας βοσκής, βιολογικής 
εκτροφής κλπ.):
α) σε ανοιχτούς χώρους (προαύ
λια, αυλές, αγρούς κ.λπ.) εκτρο
φών σε περιοχές της χώρας που 
βρίσκονται σε απόσταση μικρό
τερη των 2 χιλιομέτρων από 
υγροβιότοπους, ποταμούς, λίμνες 
και κάθε είδους υδατοσυλλογές 
β) σε μη περιφραγμένους χώρους 
σε όλη την επικράτεια της ΠΕ 
Φλώρινας.
2. ΣΥΝΙΣΤΑΤΑΙ η διατήρησή 
τους σε κλειστούς χώρους, 
τουλάχιστον μέχρι τα τέλη 
Μαρτίου. Η εν λόγω σύσταση 
αφορά και στα άλλα πτηνά σε αιχ
μαλωσία που διατηρούνται σε 
πάρκα, ζωολογικούς κήπους και 
παρεμφερείς εγκαταστάσεις.

ΜΕ ΕΝΤΟΛΗ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗ

Ο Αναπληρωτής Προϊστάμενος 
ΔΑΟΚ α/α

Ραπτόπουλος Χατζηστεφάνου 
ΚωνσταντίνοςAuthorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
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Γιάννης Αντωνιάδης: «Η μελέτη για τον κάθετο 
άξονα έχει καταντήσει σαν το Γεφύρι της Άρτας»

Σ
τα τρέχοντα θέματα της επικαιρό- 
τητας αναφέρθηκε ο βουλευτής 
Φλώρινας της ΝΔ κ. Γιάννης Αν
τωνιάδης, κατά τη διάρκεια συνέντευ

ξης τύπου που παραχώρησε, την Πα
ρασκευή 04 Μαρτίου, στο πολιτικά του 
γραφείο.
Ειδικότερα μίλησε για την κατάσταση που 
επικρατεί στην Ουκρανία μετά την ει
σβολή της Ρωσίας, για τον καθορισμό της 
Φλώρινας ως σεισμόπληκτης περιοχής, 
για την πορεία της μελέτης του κάθετου 
άξονα καθώς και τις αυξήσεις στο ρεύμα, 
τη βενζίνη και το πετρέλαιο θέρμανσης.
Ειδικότερα, ως προς τη μελέτη του κάθετου άξονα, 
τα πράγματα δεν είναι ευχάριστα καθώς “το έργο κον
τεύει να καταντήσει όπως το Γεφύρι της'Αρτας”, όπως 
χαρακτηριστικά δήλωσε, επιρρίπτοντας ευθύνες στην 
ΕΓΝΑΤΙΑ ΟΔΟ για την "αχαρακτήριστη καθυστέρηση”. 
Μετά το πέρας της τοποθέτησης ακολούθησαν ερω
τήσεις από τους δημοσιογράφους για τα θέματα που 
απασχολούν έντονα την καθημερινότητα των πολιτών 
της Π.Ε. Φλώρινας, όπως για την αύξηση στις αντι
κειμενικές αξίες των ακινήτων που θα έχει επιπτώσεις 
στον υπολογισμό του ΕΝΦΙΑ, τη μεγάλη καθυστέρηση 
που παρατηρείται στην εξυπηρέτηση των πολιτών 
από τις υπηρεσίες, την καθυστέρηση στη διανομή του 
ταχυδρομικού υλικού, την ταλαιπωρία των κατοίκων 
των ορεινών κοινοτήτων από τις διακοπές ρεύματος 
λόγω των χιονοπτώσεων και πολλά άλλα. 
Αναλυτικά ο κ. Αντωνιάδης είπε τα εξής:
“Καλό μεσημέρι! Ευχαριστώ πολύ για την παρουσία 
σας σήμερα σε αυτήν τη συνέντευξη τύπου,_η οποία 
θα περιλαμβάνει διάφορα τρέχοντα θέματα. Ξεκινάω 
με το θέμα της εισβολής της Ρωσίας στην Ουκρανία, 
την οποία καταδικάζουμε απερίφραστα. Πρόκειται για 
μία ωμή παραβίαση εθνικής κυριαρχίας και διεθνούς 
δικαίου. Πέραν όλων των άλλων των πολιτικών, οι
κονομικών συνεπειών είναι ανθρωπιστικό θέμα. Χά
νονται ανθρώπινες ζωές και βέβαια στέκομαι ιδιαιτέ
ρως στους'Ελληνες ομογενείς. Μας ενδιαφέρει άμεσα 
το θέμα για ζωές ελληνικές, οι οποίες έχουν χαθεί. 
Πάμε στο δεύτερο θέμα στην επίσκεψη του αναπλη
ρωτή Υπουργού ανάπτυξης κυρίου Παπαθανάση. Είχε 
αναβληθεί την προηγούμενη φορά, επρόκειτο να γίνει 
τώρα. Λόγω της στενότητας του χώρου και του χρό
νου, κυρίως του χρόνου συμφωνήσαμε με τον κύριο 
Παπαθανάση, επειδή σήμερα θα είναι στην Κοζάνη 
,να γίνει μέσα στις επόμενες 30 ημέρες. Να οριστεί 
μία ειδική ημερομηνία την οποία θα επισκεφτεί μόνο 
τη Φλώρινα.
Για το θέμα των πανελληνίων εξετάσεων. Το θέμα 
των πανελληνίων εξετάσεων έχει τεθεί από διάφο
ρους φορείς, από τον κύριο δήμαρχο Φλώρινας και 
από άλλους φορείς, θέλω να πω ότι το έχουμε συζη
τήσει κατ’ επανάληψη με την κυρία Υπουργό. Αυτό 
το οποίο μπορώ να πω είναι ότι δεν υπάρχει κάτι ανα
κοινώσιμο για το θέμα των Πανελληνίων. Μπορώ να 
πω ότι υπάρχει μία θετική στάση , αλλά οτιδήποτε 
πρόκειται να συμβεί θα ανακοινωθεί μέσα στο καλο
καίρι προς Σεπτέμβριο.
Στο διάστημα αυτό είδα τον αντιπεριφερειάρχη τον

κύριο Βόσδου και τον δήμαρχο Φλώρινας κύριο Γιαν- 
νάκη, λίγο πιο νωρίς είχα δει και τον δήμαρχο Αμυν
ταίου. Χρωστάω μία επίσκεψη στο δήμο Πρεσπών, ο 
οποίος όμως έχει και τα λιγότερα προβλήματα και 
θέματα, θα αναφερθώ σε ορισμένα από αυτά τα οποία 
τρέχουν. Να πω ότι έχει ανακοινωθεί όταν είχαμε συ
ναντηθεί με αντιπεριφερειάρχη και δήμαρχο Φλώρι
νας δεν έχει ακόμη δημοσιευθεί το ΦΕΚ ,δημοσιεύ- 
θηκε λοιπόν η οριοθέτηση. Ανακοινώθηκαν τα χωριά 
(37), 7 Αμυνταίου και 7 από τις Πρέσπες που είναι 
μέσα την οριοθέτηση. Όσοι έχουνε ζημιές αυτό που 
προβλέπεται από το νόμο 80% επιδότηση και 20% 
άτοκο δάνειο και όσες επιχειρήσεις εμπλέκονται και 
έχουν άμεσες ζημιές και αυτές θα αποζημιωθούν. 
Να αναφέρω ότι πριν από δύο μέρες είχαμε μία τη
λεδιάσκεψη σε συνέχεια μίας συνάντηση που είχε 
γίνει με τον πρόεδρο του ΕΒΕ και οι δύο πρόεδροι οι 
οποίοι τελικά δεν μπόρεσαν να κατέβουν, των εμπο
ρικών συλλόγων Αμυνταίου και Φλώρινας, με τον 
αναπληρωτή Υπουργό τον κ. Σκυλακάκη. Έγινε μία 
δεύτερη επαφή με τον κύριο Τριαντόπουλο, ο οποίος 
είναι αρμόδιος για τις φυσικές καταστροφές και μιλάω 
για την επιπλέον ενίσχυση όλων των επιχειρήσεων 
του νομού Φλώρινας σχετικά με τον πρόσφατο σει- 
σμό.Έγινε λοιπόν η τηλεδιάσκεψη, είναι θετικός στην 
ενίσχυση των επιχειρήσεων, οι οποίες έχουν έμμεσες 
ζημιές, γιατί είπαμε ότι οι άμεσες θα αποζημιωθούν. 
Συμφωνήθηκε την ερχόμενη εβδομάδα να γίνει μία 
τηλεδιάσκεψη στην οποία θα συμμετάσχουν και τα 
συναρμόδια Υπουργεία Εργασίας και Ανάπτυξης και 
νομίζω ότι κάτι θετικό θα βγει.
Από τις επαφές με Αντιπεριφερειάρχη και Δήμαρχο 
να εστιάσω στο θέμα της Εγνατίας , της μελέτης, η 
οποία έχει καταντήσει σαν το γεφύρι της Άρτας. Στις 
τελευταίες ενημερώσεις που είχαμε τα προηγούμενα 
δύο χρόνια και μετά από αλλεπάλληλες επαφές και 
συνεδριάσεις, η διαβεβαίωση ήτανε για Απρίλιο του 
2022 με μόνο έλλειμμα τα περιβαλλοντικά 
Στην τελευταία τώρα ανακοίνωση και ενημέρωση 
που είχε ο Αντιπεριφερειάρχης και εγγράφως μιλάνε 
πλέον για Δεκέμβριο του 2022. Καταλαβαίνετε ότι εί
ναι μία κατάσταση το μόνο που θα πω αχαρακτήριστη. 
Βεβαίως αναγνωρίζω ότι η Εγνατία αντιμετωπίζει 
πολλά προβλήματα στελεχιακού δυναμικού και στε- 
λέχωσης και όλα αυτά, αλλά πάλι πέρα από αυτά δεί
χνει ότι υπάρχει μία πρόχειρη αντιμετώπιση σε διά
φορα θέματα αυτού του είδους.

η συνέχεια στη σελίδα 12...

Συνάντηση Γιάννη Αντωνιάδη και Σάββα Σαπαλίδη 
με τον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργό αρμόδιο 
σε θέματα κρατικής αρωγής και αποκατάστασης από 

φυσικές καταστροφές Χρήστο Τριαντόπουλο

Σ
ε συνέχεια της συνάντη
σης του βουλευτή Γιάννη 
Αντωνιάδη και του Προ
έδρου του ΕΒΕ Σάββα Σαηα- 

λίδη με τον Αναπληρωτή 
Υπουργό Οικονομικών κ. Σκυ
λακάκη για έκτακτη βοήθεια 
των επιχειρήσεων της Π.Ε 
Φλώρινας λόγω σεισμού, 
πραγματοποιήθηκε τηλεδιά
σκεψη με τον κ. Τριαντόπουλο 
Χρήστο, Υφυπουργό παρά τω 
Πρωθυπουργώ, με τον βου
λευτή και τον Πρόεδρο του 
ΕΒΕ για το συγκεκριμένο 
θέμα. παραβρίσκονται και τα συναρμόδια υπουργεία Ερ-
0 κ. Τριαντόπουλος καταρχάς ήταν θετικός στο θέμα γασίας και Ανάπτυξης ώστε να καταλήξουμε σε συγ- 
της ενίσχυσης των επιχειρήσεων που εηλήγησανέμ- κεκριμένα μέτρα με τα οποία θα βοηθηθούν οι εηι- 
μεσα από τον σεισμό εξηγώντας ότι όσες επλήγησαν χειρήσεις της Π.Ε Φλώρινας. Η νέα συνάντηση 
άμεσα θα αποζημιωθούν με τον τρόπο που προβλέ- τοποθετείται χρονικά μεταξύ 07 με 11 Μαρτίου 2022. 
πεται από τον σχετικό νόμο. Παράλληλα πρότεινε νέα
συνάντηση μέσω της τηλεδιάσκεψης στην οποία θα ΑΠΟ ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ

Απολιγνιτοποίηση: Ευτυχώς που η 
χαρά για το μεταλιγνιτικό μας 

μέλλον δεν τους αφήνει να κρυφτούν
Του Γιάννη Στρατάκη 

Περιφ. Συμβ. Συν. "ΕΛΠΙΔΑ”

'Ρι_
τσι απέναντι στο τεράστιο 
έλλειμμα διαβούλευσης και 

•θεσμικής ενημέρωσης, 
υπάρχουν τουλάχιστον τα δημο
σιεύματα στις εφημερίδες για να 
μαθαίνουμε το μέλλον του τόπου 
μας και που το πάνε, αυτοί που 
σχεδιάζουν για μας χωρίς εμάς. 
Έτσι- λοιπόν στη συνέχεια παρό
μοιων δημοσιευμάτων που κατά 
καιρούς έχουν φιλοξενηθεί στην 
έγκριτη Κυριακάτικη έκδοση του 
ΒΗΜΑΤΟΣ με συντάκτη τον πρό
εδρο της Συντονιστικής Επιτρο
πής Δίκαιης Αναπτυξιακής Με
τάβασης (ΣΔΑΜ) κ. Κωστή 
Μουσουρούλη, μαθαίνουμε στη 
στήλη «ΓΝΩΜΗ» στις 27-2-22, 
πως «η καθετοποίηση του Εξορυ- 
κτικού Κλάδου στις Λιγνιτικές πε
ριοχές, μπορεί και πρέπει να ανοί
ξει νέους ορίζοντες στη Δυτική 
Μακεδονία και τις όμορες περιφέ
ρειες, οι οποίες φιλοξενούν στη γη 
τους ορυκτές πρώτες ύλες που 
έχουν υψηλή ζήτηση»! Μας σώ
ζουν... δηλαδή από τους απέραν
τους κρατήρες των ορυχείων για 
να τους αντικαταστήσουν με άλ
λους πιο χρήσιμους αυτή τη φορά! 
Και βέβαια δεν εννοεί τη ΛΑΡΚΟ, 
που έκλεισε πρόσφατα και αυτή 
εν μέσω απολιγνιτοποίησης.
Ή μήπως εννοεί το Νικέλιο του 
Βερμίου στην Εορδαία ή κάποιες 
άλλες προτάσεις που συζητιούνται 
πίσω από κλειστές πόρτες;
Και συνεχίζει το δημοσίευμα: «Οι 
ορυκτές πρώτες ύλες των περιο
χών αυτών μπορούν να αξιοποι- 
ηθούν από νέες καθετοποιημένες 
μονάδες που θα συμβάλλουν κα
θοριστικά στην τοπική ανάπτυξη 
και στην αναπτυξιακή μετάβαση». 
Και μπαίνουμε στο ψητό της 
«ΓΝΩΜΗΣ» του κ. Μουσουρούλη: 
«Οι μονάδες αυτές είναι δυνατόν 
να εγκατασταθούν εντός των πε
δίων εξόρυξης λιγνίτη, σε χώρους 
οι οποίοι προορίζονται για αποκα
τάσταση και αλλαγή χρήσης, δη
μιουργώντας πολλές νέες θέσεις 
εργασίας». Ενώ διαβάζουμε με 
πολύ ενδιαφέρον επίσης παρα
κάτω: «Ταυτόχρονα θα αναπτυχ
θούν παράπλευρες δραστηριότη
τες... για παράδειγμα η ανάπτυξη 
της κυκλικής οικονομίας, μει
ώνοντας το περιβαλλοντικό απο
τύπωμα της εξορυκτικής δραστη
ριότητας, και να αποφέρει 
προστιθέμενη αξία ακόμη και στα 
απορρίμματα της βιομηχανικής 
επεξεργασίας».
Με λίγα λόγια μαθαίνουμε αυτά 
που ποτέ δεν συζητήθηκαν και δεν 
απασχόλησαν τα συλλογικά θε

σμικά όργανα της Δυτικής Μακε
δονίας, το Περιφερειακό Συμβού
λιο, την Αυτοδιοίκηση Α' Βαθμού, 
τους υπόλοιπους Φορείς, την κοι
νωνία. Φρόντισαν παραβιάζοντας 
κάθε νομιμότητα, νομοθετώντας 
με αντισυνταγματικές διαδικασίες, 
να μας αποκλείσουν από κάθε δια- 
βούλευση, για το χωροταξικό, για 
τις χρήσεις γης, για τη διαχείριση 
των εκτάσεων της ΔΕΗ, για σχε
δίασμά έργων και επενδύσεων. 
Έτσι λοιπόν σύμφωνα με όσα με 
χαρά... αποκαλύπτονται, μέσω της 
«ΓΝΩΜΗΣ»:
* Ανοίγουν πόρτα για άλλη μία 
δραστηριότητα, μέσα στα πεδία
εξόρυξης, τα οποία με παράνομο 
τρόπο φρόντισαν να απαλλάξουν 
από την τήρηση της περιβαλλον
τικής νομοθεσίας που ισχύει στην 
υπόλοιπη Χώρα.
* Προωθούν τη χρήση των εδα
φών σε τελείως άλλες χρήσεις,
που δεν συνάδουν με τα συμφέ
ροντα της τοπικής κοινωνίας, η 
οποία δεν συναίνεσε ποτέ σε μία 
τέτοια εξέλιξη.
* Ανοίγουν το κυριότερο, πόρτα 
για τη δημιουργία μιας απέραν
της χωματερής -η μόνη εγγυη
μένα υλοποιήσιμη επένδυση- 
απορριμμάτων βιομηχανικής επε
ξεργασίας στη Δυτική Μακεδονία
* Και όλα τα παραπάνω, σε 
συνδυασμό με την εγκατάσταση 
εκτεταμένων Φ/Β πάρκων, που 
μετατρέπουν τον τόπο με απόλυτη 
βεβαιότητα σε περιβαλλοντικό αν- 
τιπαραγωγικό έκτρωμα!
Και αφού δεν διαθέτουμε άλλη 
επιλογή ενημέρωσης και συμμε
τοχής, με ευθύνη αυτών που θε
σμικά εντέλλονται με αυτά τα κα
θήκοντα, αναμένουμε και είμαστε 
σε εγρήγορση μήπως τουλάχιστον 
μέσω δημοσιευμάτων μάθουμε, 
πού μας οδηγούν οι σημερινές 
Ηγεσίες στην Κυβέρνηση και στην 
Περιφέρεια!

τρης Σ. Ρίξος

Ιατρός ΩΡΑ *

Χειρουργός κεφαλής & τραχήλου

ΒκΜαιδευθείς στη Μ.Βρετάνη - 
Εΐΐϋηψον&ός ΰννεργα^ς στφ 
Α' Πανεΐΐηπιρίίϊκή ύΡΑ Φνική τον ίϊ.ΓΜΘ, ΑΧΕΠ,
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Με τη συμμετοχή του Στρατού η περισυλλογή των ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Φλώρινας: ΝΔ και

νεκρών Αργυροπελεκάνων στη Μικρή Πρέσπα

Του Σπύρου Κουταβά

Τ
ην περισυλλτγή των εκα
τοντάδων νεκρών Αργυρο
πελεκάνων από την γρίπη 
των πτηνών στην Μικρή Πρέσπα 

αλλά και σε άλλες λίμνες της 
δυτικής Μακεδονίας αποφάσι
σαν πριν από λίγο σε ευρεία σύ
σκεψη που πραγματοποιήθηκε 
στο Δημαρχείο Πρέπων, παρουσία 
του υφυπουργού Περιβάλλοντος 
Γιώργου Αμυρά και την συμμετοχή 
του Περιφερειάρχη Γιώργου Κα- 
σαπίδη, του Δημάρχου Πρεσπών 
Γιώργου Πασχαλίδη, εκπροσώπων 
του φορέα Διαχείρισης Εθνικού 
Πάρκου Πρεσπών και του διοικητή 
της 9ης Ταξιαρχίας που εδρεύει 
στην Φλώρινα, Την τελευταία βδο
μάδα έχουν εντοπιστεί περί τα 700 
πουλιά κυρίως Αργυροπελεκάνοι 
και Ροδοπελεκανοι να κείτονται 
νεκροί στους καλαμιώνες της Μι
κρής Πρέσπας, ενώ μικρότερος 
αριθμός περίπου 30 άτομα έχουν 
εντοπιστεί στην λίμνη Χειμαδίτιδα 
στο Αμύνταιο, ενώ μόλις ένας στην 
λίμνη Ζάζαρη. Επίσης μικρός αριθ
μός νεκρών Αργυροπελεκάνων 
έχει εντοπιστεί και στην λίμνη της 
Καστοριάς. Μικροβιολογικές εξε
τάσεις που έγιναν από την Κτηνια
τρική υπηρεσία Φλώρινας έδειξαν 
ότι τα πουλιά πεθαίνουν από το μι
κρόβιο της γρίπης ων Πτηνών.
0 υφυπουργός Περιβάλλοντος 
Γιώργος Αμυράς αναφερόμενος 
στον ιό της γρίπης ανέφερε ότι 
«δεν είναι επικίνδυνος για τον άν
θρωπο» ωστόσο όπως τόνισε «η 
σπουδαιότητα του βιότοπου μας 
των Πρεσπών μας υποχρεώνει να 
κινηθούμε γρήγορα και οργανω
μένα ώστε να προστατεύσουμε την 
ορνιθοπανίδα των λιμνών της πε
ριοχής». Προανήγγελλε την εμ
πλοκή ου Στρατού αλλά και την 
παρουσία πιστοποιημένων εται

ριών που θα συλλέξουν τα νεκρά 
πουλιά τηρώντας όλα τα πρωτό
κολλα δημόσιας υγείας ενώ επε- 
σήμανε ότι «έχουν βρεθεί και οι 
αναγκαίο πόροι για την χρηματο
δότηση του εγχειρήματος». 
Πρόκειται για ασθένεια που ξεκί
νησε το 2005 από την Κίνα και 
σύμφωνα με την διευθύντρια της 
Εταιρίας Προστασίας Πρεσπών 
Μυρσίνη Μαλακού «αυτήν την πε
ρίοδο βρίσκεται σε έξαρση κυρίως 
στην Ευρώπη».
Η κ. Μαλακού εξέφρασε τους φό
βους της για την εξάπλωση της 
γρίπης και σε άλλους υδροβιότο
πους της Δυτικής και Κεντρικής 
Μακεδονίας λόγω της ανταλλαγής 
πληθυσμών που γίνεται σε καθη
μερινή βάση. «0 σχεδιασμός μας 
πρέπει να είναι μακροπρόθεσμος 
και αποτελεσματικός, να μην 
εξαντλείται μόνο σε μια περιοχή 
αλλά να περιλαμβάνει και άλλους 
υδροβιοτόπους γιατί ο ιός της γρί
πης μπορεί να επεκταθεί και σε 
αλλά πουλιά» τόνισε η κ. Μαλα
κού.
Το παραπάνω ενδεχόμενο ανησυ
χεί τους ειδικούς γιατί θα μπο
ρούσε να προκαλέσει ντόμινο ως 
προς την μετάδοση του ιού σε 
πληθυσμούς πουλιών που βρί
σκονται σε μεγαλύτερους αριθ
μούς όπως οι κορμοράνοι που συ
νήθως συνεργάζονται με τους 
Αργυροπελεκάνους στην αναζή
τηση της τροφής. Όπως αναφέρει 
Νίκος Παναγιωτόπουλος από τον 
Σταθμό περίθαλψής Αγρίων ζώων 
του δήμου Καστοριάς «η γρίπη 
των πτηνών έχει ήδη μεταδοθεί 
κα σε ορισμένα ζευγάρια Κύκνων 
που φωλιάζουν στην λίμνη» ενώ 
εξέφρασε την ανησυχία του για την 
πιθανότητα μετάδοσης και στις 
αποικίες των κορμοράνων που 
στην λίμνη της Καστοριάς βρίσκον
ται σε πολύ υπερπολλαπλάσιους

αριθμούς.
Τα πουλιά όσο επικρατούν χαμηλές 
θερμοκρασίες πρέπει να απομα
κρυνθούν άμεσα από την περιοχή 
γιατί με την βελτίωση του καιρού 
και την άνοδο της θερμοκρασίας 
θα αρχίσουν να αποσυντίθεται τα
χέως απειλώντας την ασφάλεια 
της μεγαλύτερης αποικίας Αργυ
ροπελεκάνων στο κόσμο. Σύμ
φωνα με την Μυρσίνη Μαλακού 
«στην Πρέσπα υδροβιούν περίπου 
4.000 Αργυροπελεκάνοι και Ροδο- 
πελεκάνοι και αποτελούν το 20% 
του παγκόσμιου αποθέματος». 
Στην επιχείρηση περισυλλογής 
των πουλιών θα συμμετάσχει κλι
μάκιο Μηχανικού όπου θα αναπτύ
ξει πλωτά μέσα στην Μικρή Πρέ
σπα, όπου με την σειρά τους τα 
ειδικά συνεργεία που θα συστα- 
θούν τηρώντας όλα τα πρωτό
κολλα προφύλαξης θα συγκεν
τρώνουν τα νεκρά πουλιά. 
Σύμφωνα με τον Περιφερειάρχη 
Γιώργο Κασαπίδη η επιχείρηση πε
ρισυλλογής θα ξεκινήσει άμεσα 
και η αποτέφρωση των Αργυρο
πελεκάνων θα γίνει σε δύο πιστο
ποιημένους κλιβάνους στην Πε
ριοχή της ΠΕ Καστοριάς και 
Κοζάνης.
Μετά την σύσκεψη ο υφυπουργός 
Γιώργος Αμυράς συνοδευόμενος 
από τον Δήμαρχο Πρεσπών τον 
Περιφερειάρχη και τον Πρόεδρο 
του φορέας διαχείρισης Εθνικού 
Πάρκου Πρεσπών κατευθύνθηκε 
στο πεδίο ανάμεσα στην Μικρή και 
Μεγάλη Πρέσπα όπου φωλιάζουν 
οι Αργυροπελεκάνοι και με κιάλια 
παρατήρησε τις φωλιές που κεί- 
τονται τα νεκρά πουλιά.
Ανάλογη σύσκεψη με την παρου
σία του κ. Αμυρά πραγματοποι
ήθηκε και στο δημαρχείο Καστο
ριάς με την συμμετοχή όλων των 
υπηρεσιακών παραγόντων της πε
ριοχής.

Με τον Αντιπεριφειάρχη της Π.Ε Φλώρινας Σωτήριο 
Βόσδου συναντήθηκε ο βουλευτής Γάννης Αντωνιάδης

Κ
ατά τη διάρκεια της συ
νάντησης συζητήθηκε το 
θέμα του κάθετου άξονα 
Φλώρινα - Αμύνταιο - Πτολε- 

μαΤδα.
0 κ. Βόσδου ενημέρωσε τον κ. 
βουλευτή για την πορεία της με
λέτης και τις επαφές που έχει 
πραγματοποιήσει η Περιφέρεια 
με τους εμπλεκόμενους φορείς.
Συμφωνήθηκε να πραγματοποι
ηθεί στο προσεχές διάστημα ευ
ρεία σύσκεψη όλων των φορέων 
που εμπλέκονται στο έργο (
ΕΓΝΑΤΙΑ Α.Ε, ΑΝ.ΚΟ, Τοπική Αυτοδιοίκηση κ.α), προ- 
κειμένου να επισπευτούν οι διαδικασίες ολοκλήρω
σης της μελέτης και παράλληλα να υπάρχει σε τακτά 
χρονικά διαστήματα έλεγχος για την πορεία του έρ
γου.
Ακόμα συζητήθηκε το θέμα της καταγραφής και των 
αυτοψιών των κτιρίων μετά τον σεισμό της 9ης Ια
νουάριου. Ο κ. Βόσδου επισήμανε ότι δημοσιεύτηκε 
στο ΦΕΚ (962/Β703.03.2022) η κοινή Υπουργική

Απόφαση, με την οποία οριοθετούνται οι περιοχές 
που επλήγησαν από τον σεισμό και ταυτόχρονα κα
θορίζονται τα της χορήγησης στεγαστικής συνδρομής 
για την αποκατάσταση των ζημιών.
Τέλος συζητήθηκαν και άλλα θέματα που αφορούν 
την Π.Ε Φλώρινας, όπως η πορεία των αρδευτικών 
έργων, οι εξελίξεις στην ενέργεια, αγροτικά θέματα 
κ.α.

ΑΠΟ ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ

κυβέρνηση σε πλήρη αποδρομή 
- Το παράδειγμα της Φλώρινας

Α
ναρωτιόμαστε αν οι αυ
θόρμητοι χειροκροτητές 
του Πρωθυπουργού της 
χώρας Κ. Μητσοτάκη και η 

ΔΕΕΠ Φλώρινας της ΝΔ, που 
επιδίδεται επί δυόμισι χρόνια 
σε μια άνευ προηγουμένου 
σκυταλοδρομία επισκέψεων 
Υπουργών και στελεχών της 
στην περιοχή, αν αντιλαμβά
νονται τι ακριβώς έχει συμβεί 
σε τούτον εδώ τον τόπο. Ξέρουν 
τι απέγιναν οι προεκλογικές 
δεσμεύσεις του αρχηγού τους 
από τπ Φλώρινα, τρεις ημέρες 
πριν τις εκλογές, όταν μεταξύ 
άλλων έλεγε: «εηέλεξα να 
βρεθώ στη Βόρεια Ελλάδα, δί
πλα σε όσους αισθάνθηκαν 
απογοητευμένοι τα τελευταία 
χρόνια από την περιφρόνηση με 
την οποία αντιμετώπισαν κά
ποιοι τη γνήσια αγάπη τους για 
την πατρίδα...»;
Αναρωτιόμαστε πως ακριβώς βρί
σκεται σήμερα, δίπλα στους απο
γοητευμένους πολίτες της Φλώ
ρινας και πως εκφράζει ο ίδιος και 
η Κυβέρνησή του τη γνήσια αγάπη 
για την πατρίδα. Τι έχει να πει ο 
ίδιος και η κ. Κεραμέως στους 
εκατοντάδες υποψήφιους μαθητές 
των πανελλαδικών εξετάσεων και 
τις οικογένειες τους, που περιμέ
νουν με μεγάλη αγωνία την θε
σμοθέτηση της ειδικής μοριοδό- 
τησης μετά από συνεχείς 
σεισμούς, αφόρητο κρύο και δε
κάδες κρούσματα κορονοϊού, που 
πρώτη η Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - 
ΠΣ Πέτη Πέρκα ανέδειξε και ζή
τησε να εφαρμοστεί για την ανα
κούφιση της μαθητικής κοινότη
τας της περιοχής;
Αναρωτιόμαστε τι ακριβώς θα πει 
ο αναπληρωτής Υπουργός Ανά
πτυξης κ. Παπαθανάσης στους 
επιχειρηματίες, στους πληττόμε- 
νους της βίαιης απολιγνιτοηοί- 
ησης, στους κοινοτάρχες της πε
ριοχής μας, τους επαγγελματικούς 
φορείς με μια τοπική αγορά σε 
πλήρη αποσύνθεση, με τον πλη
θωρισμό να βαράει κόκκινο, με 
δραματικές αυξήσεις στην βενζίνη, 
στο πετρέλαιο κίνησης και στους 
λογαριασμούς του ρεύματος. Τι θα 
πει στους αγρότες και παραγω
γούς που αδυνατούν να καλύψουν 
τις υποχρεώσεις τους; Για να μη 
σχολιάσουμε τα ψίχουλα του επι
δόματος θέρμανσης που αρκούν 
μόνο για δυο εβδομάδες σε ένα 
τόσο βαρύ χειμώνα όσο ο φετινός, 
θα τους πει άραγε για την από
φαση της κυβέρνησής του να ακυ
ρώσει και να πετάξει στα σκουπί
δια εκατομμύρια από το έργο της 
τηλεθέρμανσης της Φλώρινας και 
να προχωρήσει στην τρομακτικά 
ασύμφορη, αντιπεριβαλλοντική 
και με ημερομηνία λήξης επιλογή 
του ορυκτού φυσικού αερίου; Μας 
οδηγήσατε συντεταγμένα στην 
ενεργειακή φτώχεια, η οποία ηα-

ρατείνεται.
Αναρωτιόμαστε τι απέγιναν εν τέ- 
λει και σε ποιο συρτάρι έχουν κα
ταχωνιαστεί από τα στελέχη σας, 
οι σχετικές μελέτες για τον κάθετο 
άξονα της σύνδεσης της Φλώρινας 
με την Εγνατία Οδό. Μόνοι σας 
πλέον χαρακτηρίζετε το έργο ως 
το «Γεφύρι της Άρτας». Συσκέψεις 
επί συσκέψεων, ευθύνες μεταξύ 
σας και μηδέν στο πηλίκο. 
Αναρωτιόμαστε τι συμβαίνει με τη 
μελέτη της σιδηροδρομικής σύν
δεσης Ελλάδας - Αλβανίας (την 
οποία δεν ακούμε πλέον ποτέ και 
πουθενά για να μην κακοκαρδί
σετε τους ομοϊδεάτες σας στις γει
τονικές πόλεις ή για να μη ταρά
ξετε τις εσωκομματικές σας 
ισορροπίες). Τι απέγινε η λειτουρ
γία της σιδηροδρομικής γραμμής 
με την Βόρεια Μακεδονία (έργο 
που είναι έτοιμο και δεν εγκαινιά
ζεται καθαρά για ιδεοληψίες); Γιατί 
δεν θέλετε να βγει η Φλώρινα και 
η Δυτική Μακεδονία από την απο
μόνωση; Δεν επιθυμείτε οι επιχει
ρήσεις της Φλώρινας να εξάγουν 
προϊόντα προς τον Βορρά; Δεν 
επιθυμείτε την σιδηροδρομική 
σύνδεση της ΒΙΠΕ;
Το λάθος στο ΦΕΚ οριοθέτησης 
της περιοχής ως σεισμόπληκτης, 
απ’ όπου λείπουν 21 κοινότητες 
της Π.Ε. Φλώρινας, που και πάλι 
πρώτη ανέδειξε η Βουλευτής 
Φλώρινας του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, δίνει 
τις απαντήσεις στα παραπάνω 
ερωτήματα. Μία κυβέρνηση δήθεν 
αρίστων, μόνο επικοινωνίας και 
καμίας ουσίας.
Αναρωτιόμαστε πως μπορείτε να 
κοιτάτε ακόμη τους πολίτες της 
περιοχής μας στα μάτια, όλοι εσείς 
που ευαγγελιζόσασταν τους σω- 
τήρες που θα έφερναν μόνο ανά
πτυξη στην περιοχή, κι αντ' αυτού 
φέρανε τον μεγαλύτερο πληθωρι
σμό που γνώρισε η χώρα μας τα 
τελευταία χρόνια, κατακόρυφη 
ακρίβεια σε όλα τα προϊόντα, αύ
ξηση των τιμών του πετρελαίου 
και της βενζίνης και φουσκωμέ
νους στο τριπλάσιο λογαριασμούς 
της ΔΕΗ, που δύο χρόνια πριν θα 
σώζατε. Και για όλα αυτά, δεν τολ
μάτε προφανώς να πείτε ούτε μια 
λέξη, δεν έχετε το σθένος να πα
ρουσιάσετε ούτε ένα δελτίο τύπου 
ή ένα στρατηγικό σχεδίασμά, κρύ
βεστε με παρρησία πίσω από το 
«φταίει η διεθνής συγκυρία και η 
πανδημία κι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ».
Τέλος, θα δείξουμε κατανόηση, 
δεν επιθυμούμε και ούτε θα σας 
παρεξηγήσουμε αν δεν μας απαν
τήσετε. Ούτως ή άλλως θα κλη
θείτε σύντομα να απαντήστε στους 
συμπολίτες μας για τον ορυμαγδό 
προβλημάτων που αντιμετωπί
ζουν. Σύντομα, πολύ πιο σύντομα 
απ’ όσο φαντάζεστε.

Η Νομαρχιακή Επιτροπή
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ΦΛΩΡΙΝΑΣ

Απώλεια άδειας οδήγησης 
και άδειας χειριστή 

αγροτικού μηχανήματος

Ο
Γώγος Ιωάννης του Ηλία απώλεσε: α) την άδεια 
ικανότητας οδήγησης, κατηγορίας Γ, η οποία είχε 
εκδοθεί από γερμανικές αρχές και β) την άδεια 
χειριστή αγροτικού μηχανήματος.

Παρακαλείται όποιος γνωρίζει λεπτομέρειες για την 
απώλεια ή βρει κάποιο από τα συγκεκριμένα έγγραφα 
να απευθυνθεί στην αρμόδια αστυνομική αρχή.
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ηχω 6

Να απαγορευτεί και η ρωσική σαλάτα!

Α
ν πρέπει να ιεραρχήσουμε τα «όχι» των 
ημερών, το πρώτο «όχι» είναι αυτό που 
αφορά τον πόλεμο. «Όχι», «ηο», «ήθΐ», πείτε 
το ελληνικά, αγγλικά, ρωσικά, αλλά να είναι ξεκά

θαρο. Δεν έχει καμιά σχέση με τη νομιμότητα, 
δεν προσφέρει στην ανθρωπότητα, δεν δίνει 
λύσεις ο πόλεμος. Αντιθέτως είναι το πρόβλημα. 
Ακόμη και όταν τα κράτη, οι πολιτικοί και οι ειδικοί 
δικαιολογούν τον πόλεμο, οι πολίτες πρέπει να 
λένε σταθερά και ανυποχώρητα «όχι». Στο 
τέλος κάθε πολέμου κάποιοι μετρούν λάθη, κά
ποιοι πτώματα και κάποιοι το χρήμα που κέρδι
σαν.
Αυτός ο πόλεμος ξεκίνησε με εισβολή των 
Ρώσων στην Ουκρανία. Το γράφω με κίνδυνο να 
χαρακτηριστώ ηλίθιος, αφού γράφω το αυταπόδει
κτο, γιατί υπάρχει και μια άλλη ζοφερή πραγματι
κότητα, στην οποία πρέπει να αντισταθούμε.
Αφορά την προσπάθεια που γίνεται, με την ευ
καιρία ή στο όνομα του πολέμου, να ενοχοποι
ηθούν άνθρωποι, να ανοίξει ένας πόλεμος με 
βέβαιο θύμα ό,τι χρειάζεται να προστατεύ
σουμε: το δικαίωμά μας να ζούμε σε έναν 
ελεύθερο κόσμο, όπου π πολυμορφία, η ανταλ
λαγή των ιδεών και η ελευ
θερία των απόψεων θα 
εγγυώνται το μέλλον.
Ανάμεσα στα μέτρα που ανα
κοίνωσε η Ευρωπαϊκή Ένωση 
ενάντια στη Ρωσία ήταν και το 
μπλοκάρισμα των μεταδό
σεων των ρωσικών δικτύων 
ενημέρωσης «Κυεεία 
Τοόαγ» και «θρυΐηϊΐτ». Τα 
ρωσικά δίκτυα, σύμφωνα με 
τις εξηγήσεις που δίνονται, 
είναι υπεύθυνα για μετάδοση 
ρωσικής προπαγάνδας.
Καταρχάς, είναι εντυπωσιακό 
ότι οι θεσμικές οντότητες της 
σύγχρονης Ευρώπης συμπεραίνουν ότι η προ
παγάνδα στον πόλεμο είναι στρατηγική μίας και 
μόνης αλευράς, η οποία μάλιστα αντιμετωπίζεται 
με απαγορεύσεις. Προς τί λοιπόν τόσες χιλιάδες βι
βλία και αναλύσεις επιστημόνων, που μιλάνε για το 
σύμφυτο του πολέμου (κάθε πολέμου) με την 
προπαγάνδα;
Από την εποχή που οι στρατοί κρατούσαν μυ
στικό τον θάνατο του βασιλιά, για να μην καμ
φθεί το ηθικό των στρατιωτών, έως τον 
Πόλεμο στον Κόλπο, για τον οποίο τα αμερικα
νικά τηλεοπτικά συνεργεία εμφάνισαν την 
κόρη του πρέσβη του Κουβέιτ στην Ουάσινγ- 
κτον ως νοσοκόμα, που περιέγραφε πώς οι 
Ιρακινοί στρατιώτες πετούσαν τα μωρά από τις 
θερμοκοιτίδες, η προπανάνδα αποτελεί τη 
ΒόμΒα απάτηε του πολέμου.
Ας υποθέσουμε ότι υπάρχει ο τοποτηρητής της 
παγκόσμιας καλοσύνης. Ποιος είναι αυτός και ποια 
τα κριτήριά του,· Είναι άραγε οι δημοσιογράφοι του 
ΟΝΝ, οι οποίοι εμφάνιζαν τους κορμοράνους 
βουτηγμένους στο πετρέλαιο από το πετρελαϊκό 
ατύχημα ως έγκλημα του Σαντάμ Χουσεΐν;
Είναι οι πολιτικοί της Βρετανίας και των ΗΠΑ, 
που μιλούσαν για χημικά του Ιράκ, που δεν 
βρέθηκαν, δίνοντας πληροφορίες από ίσΐιβ εκ
θέσεις; Ή μήπως είναι οι παλιές επιτροπές λο
γοκρισίας της ελληνικής χούντας, που μας 
προστάτευαν από την «κομμουνιστική λαί
λαπα»;
Αυτοί που επέλεξαν την προστασία μας από την 
(αδιαμφισβήτητη) ρωσική προπαγάνδα, το κάνουν
για να μαε προστατεύσουν από την προπαγάνδα
η για να αφήσουν έδαφοε να αναπτυχθεί η
δική τουε: Οφείλει να το σκεφτεί κάθε πολίτης, 
που αναγνωρίζει στον εαυτό του το δικαίωμα να
γνωρίζει, να αμφισβητεί και να Βγάζει τα συυ-
ηεοάσματά του.
Η δημοσιογραφία είναι γεμάτη με επικίνδυνες σκο
πιμότητες και παιχνίδια εξουσίας, αλλά είναι παρά
λογο να καταργήσουμε γι’ αυτόν τον λόγο τα ΜΜΕ.
Φυσικά, την ώρα που απαγορεύουν οτιδήποτε 
ρωσικό, ο ρωσικόε ανωνόε της ΟαζρΓοπη στέλ
νει ελεύθερα ωυσικό αέοιο στην Ευρώπη...
Εδώ και μέρες στη Γερμανία, την καρδιά της Ευ
ρώπης, συμβαίνουν απερίγραπτα πράγματα: Κομ
μωτήρια και ρεστοοάν απολύουν εργαζόμενους 
γιατί έχουν ρωσική κατανωνή. 0 γενικός ει
σαγγελέας τηο Τσεχίας. Ινκόο Στοιτζ, δήλωσε 
ότι όποιοσ κάνει φιλορωσικέε δηλώσεις 8α
διώκεται για υποστήριξη γενοκτονίαο. Στην Ελ
λάδα έχει ήδη σταυατήσει η λειτουργία του 
5ρυΙηΐΙτ. ενώ η υπουργάε Πολιτισμού Λίνα

Μενδώνη απαγόρευσε τη «Λίμνη των κύκνων»
και τον Τσαϊκόφσκι. Πολύ φοβάμαι ότι όπου να 
’ναι ο υπουργός ΑνόπτυΕηε Άδωνιε Γεωργιά-
δης θα απαγορεύσει τη ρωσική σαλάτα.
Δεν είναι αστείο, είναι ο κίνδυνος να επαναλη- 
φθεί η Ιστορία ως αιματηρή ιράοσα.
Σε λίγες μέρες θα έχει επικρατήσει η λογική της 
δαιμονοποίησης και καμιά ανάλυση, εικόνα, 
ρεπορτάζ ή επιχειρηματολογία δεν θα μπορεί 
να αλλάξει τον ρου της Ευρώπης προς τις σκο
τεινές μέρες.
Όποιος εκφράζει αντιρρήσεις ή προβληματισμούς 
απέναντι στην επικίνδυνη και τεχνητή υστερία, 
θα αποδομείται και δεν είναι καθόλου απίθανο να 
διώκεται. Η επιχείρηση δοκιυάστηκε κατ' επα
νάληψη στουο προηγούμενους πολέμους, που 
δεν τους είχαν κάνει οι Ρώσοι αλλά οι Αμερι
κανοί. Όποιος διαφωνούσε υε τους Βομβαρδι
σμούς στην πρώην Γιουγκοσλαβία ήταν με τον 
ΜιλάσεΒιτς και όποιος δεν συναινούσε στο
στήσιμο του πολέμου των πετοελοίων ήτον υε
τον Σαντάμ Χουσεΐν. Σήμερα, ωστόσο, η ενοχο
ποίηση δεν περιορίζεται στο πρόσωπο του Πού
τιν. Δαιμονοποιουντοι ολόκληρος λαός. η

κουλτούρα του και σε λίγο η ύπαοΕή του.
Η δυτική προπαγάνδα, γιατί για προπαγάνδα πρό
κειται, κατασκευάζει μεθοδικά μια παγκόσμια 
εχθρότητα, παρόμοια με αυτήν που είχε δημι-
ουργηθεί επί Σοβιετικής'Ενωσης, γιατί δεν
στοχεύει στη λύση, αλλά στη δημιουργία ενός
χρόνιου εχθρού και του νέου Ψυχρού Πολέ
μου.
Σε μερικά χρόνια κανένας δεν θα θυμάται τι 
έγινε στον πόλεμο της Ουκρανίας, αλλά όλοι θα 
ξερουν (και οι αγέννητοι ακόμη) ότι οι Ρώσοι 
είναι εχθροί. Η υφήλιοε θα έχει δηλητηριαστεί 
από την εχθρότητα, που θα αποτελεί το εργα
λείο των νέων γεωπολιτικών συμφερόντων.
0 Πούτιν εγκληματεί, αλλά ο μακαρθισμός που κα
τασκευάζεται δεν έχει σχέση με τον πόλεμο και τον 
Πούτιν ούτε με το έγκλημα. Είναι η προσπάθεια 
να επιβληθεί και τελικως να γίνει αποδεκτό ότι
θα υπάρχει καταστολή των ελευθεριών υας και
της ελεύθερης έκφρασης όποτε κάποιοι προστά
τες αποφασίσουν να μας «προστατεύσουν».
Αν γίνει δεκτή η διαδικασία, τότε οι κίνδυνοι
χάρη των οποίων θα αποδεχτούμε τον περιορι
σμό μας είναι εύκολο να ειρευοεθούν.
Αν αποδεχτούμε ότι θα μηλοκάρεται η ενημέ
ρωση επειδή κάποιοι επιλένουν να μας προ
στατεύσουν «για το καλό υοο>. τότε 
κατρακυλάμε προς έναν κόσμο άνυδρο και στε
γανοποιημένο από την αλήθεια. Τότε θα είναι 
θέμα χρόνου να μας μαρκόρουν με το διακρι
τικό. που θα δηλώνει ποιοι ηοέπει να οδηγη
θούν σε σύγχρονα στρατόπεδο συγκέντρωσης.
Η Ευρωπαϊκή Ένωση Δημοσιογράφων μετά την 
απαγόρευση εκπομπής των ρωσικών δικτύων εξέ- 
φρασε αρκετά γρήγορα τη θέση ότι η παραπληρο
φόρηση δεν αντιμετωπίζεται με απαγορεύσεις. 
Πρόκειται για βασική αρχή, που διέπει το κράτος 
δικαίου. Δεν υπάρχει ελευθερία γνώμης ή 
Τύπου με αστερίσκους. Δεν εχει κανένας το δι
καίωμα να αντικαταστήσει την κρίση οποιουδή- 
ποτε ανθρώπου και το δικαίωυά του να
αποφασίζει. Πολύ περισσότερο αυτοί που
έχουν εγκληματήσει...
ΥΓ: Η απόφαση της Μενδώνη να απαγορεύσει τον 
Τσαϊκόφσκι μου θύμισε την ιστορία που έλεγε ο πα
τέρας μου για τους χωροφύλακες, οι οποίοι μπού- 
καραν στο σπίτι μας όταν έγινε η χούντα. 
Κατάσχεσαν αρχεία του σωματείου οικοδόμων, 
φύλλα της «Αυγής», «επικίνδυνες» προκηρύξεις 
και το «Έγκλημα και τιμωρία» του Ντοστογιέφσκι. 
Δεν τους φάνηκε μόνο ο τίτλος ανατρεπτικός, ήταν 
και ο Ντοστογιέφσκι Ρώσος, πανάθεμά τον...

Πηγη: Κώστας Βαξεβάνης (ϋοςυιηθηΐο)
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Τζόναθαν Σουίφτ: «Αυτός που Θα 
εξετάσει με τη δέουσα προσοχή 
τα αρχεία της ανθρωπότητας, θα 
διαπιστώσει ότι ο πόλεμος είναι 
παιδί της έπαρσης και η έπαρση 

Θυγατέρα του πλούτου»

Κυριάκος Μητσοτάκης: «Είμαστε η Δύση και 
ανήκουμε στην ελευθερία και τη δημοκρατία»,
είπε ο πρωθυπουργός που απαγόρευσε τον Τσαϊ- 
κόφσκι και τα μπαλέτα Μπολσόι...

Κυριάκοε Μητσοτάκης. συνέντευξη στον Σρόιτερ 
για την αποστολή πολεμικού υλικού στην Ουκρανία 
με προσωπική του απόφαση: «Οι
αποφάσεις αυτές είναι επιπέδου πρωθυπουρ

γού. Δεν διαβουλεύομαι. Με εξαίρεση το ΚΙΝΑΛ όλοι οι άλλοι 
ήταν στο “ναι μεν αλλά". Έγινε συζήτηση στη βουλή. Δεν πι
στεύω στα συμβούλια πολιτικών αρχηγών. Είναι μια συζήτηση, η 
οποία έτσι όπως είναι οργανωμένη, δεν προσφέρει κάτι».
Τς, τς, τς, Παναγία μου!!! Τι είναι τούτος;;; Ούτε ο Ιούλιος Καίσαρας, 
ούτε ο Ναπολέων Βοναπάρτης τέτοια έπαρση!

Νικήτας Κακλαμάνης. βουλευτής Ν.Δ και Α Αντι
πρόεδρος της Βουλής, μιλώντας στο ΝΕΤ 24: «Η
αποστολή στρατιωτικής βοήθειας προς την 
Ουκρανία ήταν απόφαση υιαπλού ρίσκου... Το 
μέλλον θα δείξει αν είναι στη σωστή 
κατεύθυνση... Η Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ 
δικαίως ασχολείται εδώ και μία εβδομάδα με την 

Ουκρανία, δεν βρήκε ούτε μία λέξη να πει για την εισβολή της 
Τουρκίας σε μία άλλη χώρα της, εδώ και σαράντα χρόνια, 
την Κύπρο».
Όταν ένα τόσο προσεκτικό στέλεχος της ΝΔ, όπως ο Νικήτας 
Κακλαμάνης, χαρακτηρίζει δημοσίως «απόφαση υιαπλού ρίσκου» 
την αποστολή όπλων στην Ουκρανία, η σωστή ερμηνεία των 
λόγων του είναι: «Γιατί Κυριάκο έκανες τέτοια Βλακεία:»...

Μαοία ΖαχάοεΒα. επίσημη εκπρόσωπος του ρω
σικού ΥΠΕΞ: Οι'Ελληνες αξιωματούχοι «διατυ
πώνουν χονδροειδείς κατηγορίες κατά της 
χώρας μας και της ηγεσίας της, κυριολεκτικά 
συναγωνίζονται τους ομοϊδεάτες τους σε αυτό. 
Υποκριτικά μιλούν για “απρόκλητη επίθεση" 
εναντίον της Ουκρανίας, για πρώτη φορά από 

τον Β’ Παγκόσμιο πόλεμο “μαζική εισβολή"» ... «Στο όνομα των 
συλλογικών δυτικών σχεδιασμών -να κάνουν κακό στη Ρωσία με 
κάθε κόστος- θυσιάστηκε η κοινή λογική. Οι διμερείς δεσμοί 
καταστρέφονται σκοπίμως, και οι ρωσοελληνικές σχέσεις, 
δυστυχώς, δεν αποτελούν εξαίρεση».
Μια χαρά τα καταφέραμε...

Αντρέι Μάσλοφ. πρεσβευτής της Ρωσίας στην 
Ελλάδα «Λόγω των παραδοσιακών σχέσεων, 
ιστορικών, πνευματικών μεταξύ των δύο λαών, 
θα αποκατασταθεί η συνεργασία, αλλά οι 
διαδικασίες και η πορεία αυτή θα είναι 
χρονοβόρα».
Τ’ ακούς Κυριάκοοοοοο;

Ιππόλυτοε Χαολάυοιρ. Ρώσος μεταφραστής, 
μέσω των μεταφράσεών του επανασύστησε σπου- 
δαίους’Ελληνες λογοτέχνες, όπως τον Ελύτη, 
τον Σεφέρη και τον Σολωμό, στο ρωσικό κοινό, 
λαμβάνοντας θριαμβευτικές κριτικές, έγραψε για 
την κ. Μενδώνη: «Εύγε κα Μενδώνη... τώρα 
που έφτασαν αυτές οι πραγματικά δύσκολες 

μέρες, αντί να στηρίξετε τους (Ρώσους) καλλιτέχνες, επιστήμο
νες και αθλητές, πολλοί από τους οποίους είναι κατά της στρα
τιωτικής επιχείρησης και πολλοί από τους οποίους είναι Έλληνες 
στην καταγωγή, τους αποτελειώνετε. Αυτό σημαίνει επίσης ότι 
βάζετε τεράστιο ίσον μεταξύ πολιτισμού, ανθρώπου και επίσημης 
πολιτικής της χώρας και, αντί να διατυπώσετε κάποια ισορροπη
μένη άποψη, δημιουργείτε υέσα στην κοινωνία αχαλίνωτο και 
ανούσιο μίσοε ποοε καθετί Ρωσικό. Είναι υποκριτικέε οι “κυρώ- 
σειε" σσε. κα Μενδώνη».
Δεν μπορεί η υφήλιος να προχωρήσει, κα Μενδώνη, αν καίει βιβλία, 
έργα τέχνης και ενοχοποιεί λαούς. Κάποιος πρέπει να σας θυμίσει ότι 
την προηγούμενη φορά που ακολουθήθηκε αυτή η συνταγή, είχαμε 
50 εκατομμύρια νεκρούς και έναν στοιχειωμένο έως σήμερα 
κόσμο...

Συνέχεια στη σελίδα 21...
Authorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
Downloaded on 15/05/2024 20:29:17 UTC from Psifiako Apothetirio Dimosias Kentrikis Vivliothikis Florinas.
Restrictions apply.



ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022 7ΠΧΟ)
Βέττα - Πέρκα - Τελιγιορίδου: «Άμεση ανάγκη Πως είναι να λες όχι;

για ίδρυση Ε.Μ.Α.Κ. στη Δυτική Μακεδονία»

τΥριζα
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Άμεση ανάγκη για 
ίδρυση υπηρεσίας 

Ε.Μ.Α.Κ. στην Δυτική 
Μακεδονία

Ο
ι ΒουλευτέςΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ. Δυ
τικής Μακεδονίας κ.κ. Καλ
λιόπη Βέττα, Πέτη Πέρκα και 
Ολυμπία Τελιγιορίδου, κατέθεσαν 

κοινοβουλευτική ερώτηση προς το- 
νΥπουργό Κλιματικής Κρίσης και 
Πολιτικής Προστασίας με θέμα:
«Άμεση ανάγκη για ίδρυση υπηρε
σίας Ε.Μ.Α.Κ. στην Δυτική Μακε
δονία».
Η ερώτηση αναδεικνύει εκ νέου το 
πρόβλημα με την έλλειψη Ε.Μ.Α.Κ. στη 
Δυτική Μακεδονία, γεγονός που δημι
ουργεί πλείστα προβλήματα στις επι
χειρήσεις ανεύρεσης και διάσωσης 
αγνοουμένων στην Περιφέρεια.
Σε μια περιοχή με ιδιαίτεραγεωμορφο- 
λογικάχαρακτηριστικά (πολλές λίμνες, 
οροσειρές, χαράδρες κλπ), αλλά και σε 
μια εποχή ακραίων κλιματικών φαινο
μένων, είναι αδήριτηη ανάγκη για την 
δημιουργία τοπικής μονάδας Ε.Μ.Α.Κ..
Σήμερα, σε περιπτώσεις όπου χρειάζε
ται να εηιληφθούν ειδικά σώματα, κα
λούνται διασώστες από όμορες περιοχές, γεγονός 
που μειώνει τον χρόνο απόκρισης, άρα και τις πιθα
νότητες ευτυχούς κατάληξης των ερευνών, 
ο αίτημα για τη δημιουργία Ε.Μ.Α.Κ. τίθεται συνεχώς 
από το Σωματείο Πυροσβεστών Δυτικής Μακεδονίας 
το οποίο αναφέρει ότι υπάρχουν διαθέσιμες υποδομές 
στην περιοχή, ενώ στο πλαίσιο κοινοβουλευτικού 
ελέγχου είχαμε καταθέσει στις 27 Ιανουάριου 2021 
παρόμοια ερώτηση προς το αρμόδιο Υπουργείο, από 
το οποίο λάβαμε την απάντηση ότι το θέμα εξετάζεται 
υπό το πρίσμα των επιχειρησιακών αναγκών.
Τα πρόσφατα περιστατικά ανεύρεσης και διάσωσης

έχουν αναδείξει ξανά την σημασία της δημιουργίας 
Ε.Μ.Α.Κ. στην Δυτική Μακεδονία και ως εκ τούτου 
καλούμε την κυβέρνηση, για μια ακόμη φορά, να αν- 
ταποκριθεί και να υλοποιήσει άμεσα το αίτημα της 
τοπικής κοινωνίας.

Δείτε εδώ την ερώτηση:Η(Ιρ$://Ι>Η.Ιγ/3νΒΜ(Ι62

Βουλευτής Κοζάνης, Κ. Βέττα 
Βουλευτής Φλώρινας, Π. Πέρκα 

Βουλευτής Καστοριάς, Ο. Τελιγιορίδου

Σημαντικές συναντήσεις του προέδρου του Επιμελητηρίου 
Φλώρινας Σαπαλίδη Σάββα στη Θεσσαλονίκη

Σ
ειρά επαφών πραγματο
ποίησε ο Πρόεδρος του 
Επιμελητηρίου Φλώρινας 
κ. Σαπαλίδης Σάββας στις 

03/03/22 στην Θεσσαλονίκη.
Συγκεκριμένα πραγματοποι
ήθηκε επίσκεψη στο Ελληνοσερ- 
βικό Επιμελητήριο όπου συζη
τήθηκαν συνεργασίες με την 
επιστροφή στην κανονικότητα.
Αξίζει να σημειωθεί πως το ΕΒΕ 
Φλώρινας και το Ελληνοσερβικό 
Επιμελητήριο έχουν υπογράψει 
πριν 6 χρόνια σύμφωνο συνερ
γασίας και φιλίας με πολύ καλά 
αποτελέσματα στις εξαγωγές μας 
και συμμετοχή σε κοινές εκθέ
σεις. Επίσης πραγματοποιήθηκε 
την ίδια μέρα συνάντηση με το ΔΣ του Ελληνογερμα- 
νικού Επιμελητηρίου με τον Πρόεδρο του ΕΒΕ Φλώ
ρινας κ. Σαπαλίδη Σάββα. Σκοπός της συνάντησης 
ήταν οι συνεργασίες σε εμπορικό και επιχειρηματικό 
επίπεδο μεταξύ των επιχειρηματιών των δύο Επιμε
λητηρίων. Οι συναντήσεις πραγματοποιήθηκαν σε εκ
δήλωση στο ξενοδοχείο ΜΕΤ της Θεσσαλονίκης με 
αφορμή την απονομή βραβείων σε επιχειρηματίες 
που διαπρέπουν στην Ελλάδα παρουσία του Υπουρ
γού Οικονομικών κ. Σταικούρα, του Πρέσβη και του 
Προξένου της Γερμανίας στην Ελλάδα. Το Επιμελη

τήριο Φλώρινας έχει υπογράψει σύμφωνο συνεργα
σίας και φιλίας με το Ελληνογερμανικό Επιμελητήριο 
με πολύ καλά επιχειρηματικά αποτελέσματα όπως 
συναντήσεις Β2Β, κοινές εκθέσεις κ.α. Το αμέσως 
επόμενο διάστημα το ΔΣ του Ελληνογερμανικού Επι
μελητηρίου θα επισκεφτούντο Επιμελητήριο μας για 
περαιτέρω συνεργασίες εν όψει και της μεταλιγνιτικής 
περιόδου.

Ο Πρόεδρος του Επιμελητηρίου Φλώρινας 
Σαπαλίδης Σάββας

Κ
άθε χρόνο, κάθε φορά, τα 
κράτη καλούνται να τι
μήσουν τους νεκρούς 
των αγώνων τους. Και αυτοί οι 

αγώνες μπορεί να είναι πολλοί, 
να είναι ηρωικοί, να είναι μο
ναδικοί ίσως στον κόσμο ολό
κληρο. Τα επιστημονικά βιβλία 
μένουν βουβά μπρος στην αυ
ταπάρνηση της ζωής, την τα
πείνωση της ύπαρξης, την 
αυτοθυσία των ηρώων σε στιγ
μές κρίσιμες για το έθνος τους. 
Ζούμε τώρα ένα ξεχωριστό 
ηρωικό γεγονός. Μια χώρα αμύ
νεται, χωρίς αεροπλάνα, τανκς, 
φρεγάτες, ηλεκτρονικό πόλεμο, 
ψωμί, φαγητό, καύσιμα, με μέλ
λον δυσοίωνο και αβέβαιο.
Τι να πει ο ειδικός επιστήμονας 
που μελετά τις αξίες της ζωής για 
τον μαχητή του χαρακώματος, 
τον πρώτο μαχητή και νεκρό του 
αγώνα τους; Τι να πει για έναν 
ερασιτέχνη Πολιτικό πρώην ηθο
ποιό που αρνήθηκε να υποχωρή
σει μετουσιώνονταςτο δράμα του 
θεάτρου σε πραγματικό δράμα 
ζωής και θανάτου, ρεζιλεύοντας 
ταυτόχρονα επίλεκτα σώματα 
στρατού μιας Αυτοκρατορίας; 
Ενός από τους τελειότερους και 
αρτιότερους στρατούς του κό
σμου;
Τι να πει κανείς για την θυμωμένη 
απάντηση του λαού του και το 
πείσμα του να τιμωρήσει εκείνους 
που καταστρέφουν τη χώρα τους, 
ξεριζώνουν τις σάρκες νέων παι
διών και αφανίζουν οικογένειες, 
κάνοντας την Παναγία που προ
σκυνούν αμφότεροι να ανασκιρ- 
τήσει για την επερχόμενη 
λαίλαπα;
Τι να πει για τις γυναίκες της 
χώρας αυτής που βρήκαν κουρά
γιο και δύναμη να αποχαιρετούν 
ίσως για πάντα, φορτωμένες ελά
χιστα χρειώδη με τα νήπια στην 
αγκαλιά τους, τον σύζυγο και 
ήρωά τους με χαμογελαστό πρό
σωπο χωρίς σπαραγμούς και δά
κρυα σ’ ένα ταξίδι στο άγνωστο 
χωρίς ίσως γυρισμό;
Πως άραγε είναι να δίνεις κουρά
γιο σε τόσους και τόσους διανο
ούμενους πολεμιστές.φοιτητές, 
ανθρώπους του πνεύματος, 
απλοϊκούς αγρότες και εργάτες; 
Πως λέγεται επιστημονικά η μετα
τροπή του επιθανάτιου ρόγχου σε 
τραγούδι, όχι μοιρολόιαλλά εμβα
τήριο σαν ανοιξιάτικη βροχή, σαν 
νανούρισμα της μάνας;
Πως ονομάζεται επιστημονικά το 
επιφώνημα «όχι ή νιέτ» -τι σημα
σία έχει σε ποια γλώσσα -και να 
φουσκώνει το στήθος του αρνητή 
από υπερηφάνεια;
Πως είναι να περνάς στην αθανα
σία προσφέροντας τη ζωή σου 
σαν αντάλλαγμα;
Πώς είναι να επιβιώνεις από το 
διαρκές μαρτύριο του παιχνιδιού 
με τον θάνατο και ύστερα να τον 
τραγουδάς σαν να τον ηεριφρο-

ο ΚωνσταντίνοΕ 
Τζέκηο

Αντιστράτηγος εα της ΕΛΑΣ 
ΙτίζβΙ(Ϊ5@οΙβπε1.ρΓ

νείς, σα να τον κοροϊδεύεις που 
αστόχησε στις βολές του;
Πως είναι να περιγράφεις το μαρ
τύριο που έζησες; Αλήθεια Ελύτη 
πώς να είναι μια μαρμαρωμένη 
απορία στο ποίημά σου «Άσμα 
ηρωικό και πένθιμο για τον χα
μένο Ανθυηολοχαγό»;
«Τώρα κείτεται απάνω στην τσου
ρουφλισμένη χλαίνη 
Μ’ ένα σταματημένο αγέρα στα 
ήσυχα μαλλιά
Μ’ ένα κλαδάκι λησμονιάς στ’ αρι
στερό του αυτί
Μοιάζει μπαξές που τού ’φυγαν
άξαφνα τα πουλιά
Μοιάζει τραγούδι που το φίμωσαν
μέσα στη σκοτεινιά
Μοιάζει ρολόι αγγέλου που εστα-
μάτησε
Μόλις είπανε «γεια παιδιά» τα μα
τοτσίνορα
Κι η απορία μαρμάρωσε...»
Πως είναι όμως να πολιτικοποιείς 
μια εποποιία; Πως είναι να εμπο
δίζεις την αναπαράσταση του θα
νάτου; Πως είναι να αρνείσαι να 
σταματήσεις το χρόνο για μια 
στιγμούλα και να δοξάσεις και να 
καμαρώσεις αυτά τα παιδιά, που 
θυσιάσθηκαν για την ελευθερία 
και τη δημοκρατία, που εσύ τάχα
τες για χάρη της μάχεσαι;
«Πάνω από τα όρια και πέρα από 
την ομίχλη της λογικής.
Εκεί που ο άνθρωπος νικά ανί
κητα φαινόμενα.
Εκεί που η μοίρα αδυνατεί να κα
ταγράψει στα κατάστιχα, 
σελίδες ηρωισμού και αυταπάρ
νησης.
Εκεί που νικιέται η αλαζονεία και 
ο εγωισμός,
από τον σπόρο που γεννά Ελευ
θερία ή θάνατο 
Εκεί αντραλίζεται η ιστορία 
ανήσυχη για τα συμβαίνοντα 
και προσεύχεται νικημένη και 
αδύναμη»
«Απόσπασμα ποιήματος του συγ
γραφέα»
Πως είναι να σε αποκαλούν ήρωα 
και συ να μην αισθάνεσαι τον 
ηρωισμό, που οι άλλοι έτσι τον 
ονομάζουν; Πως είναι να ξεπλη
ρώνουν το χρέος σου, που το 
εξαργύρωσες με το αίμα σου και 
να σε παραπετάνε σαν άχρηστο 
και χωρίς αξία κουφάρι;
Πως να είναι όταν αμφισβητούν 

τη θυσία σου, τον αγώνα σου, τον 
μέχρι θανάτου ανταγωνισμό με τα 
όριά σου;
-εχασμένε ήρωα της Ουκρανίας 
που δέχεσαι προδοτικά βέλη από 
φίλια τόξα, πως είναι;
Αλήθεια Ρωσία, πώς να είναι;

Γρίπη των πτηνών: Τι λέει η κυβέρνηση για τα πάνω από 
500 κρούσματα που εντοπίστηκαν στη Μικρή Πρέσπα

Κ
αμία ανησυχία δεν υπάρχει για μετάδοση 
στον άνθρωπο του ιού της γρίπης των πτη
νών που έπληξε αποικία αργυροπελεκάνων 
στη Μικρή Πρέσπα, τονίζει σε ανακοίνωσή του 

το υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί
μων, σημειώνοντας πως περιστατικά θανάτων 
εμφανίσθηκαν επίσης στις Λίμνες της Καστοριάς 
και Χειμαδίτιδας.
Όπως αναφέρει η Γενική Διεύθυνση Κτηνιατρικής του 
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, πρό
κειται για επιζωοτία που εδώ και μήνες πλήττει την 
Ευρώπη και στη χώρα μας εμφανίσθηκε, μέσω των 
συγκεκριμένων περιστατικών, μόνο σε άγρια πτηνά. 
Η Γενική Διεύθυνση Κτηνιατρικής του ΥπΑΑΤ έχει επι
κοινωνήσει με τις αρμόδιες υπηρεσίες της Περιφέ
ρειας Δυτικής Μακεδονίας και έχει δώσει σαφείς οδη
γίες για εφαρμογή των θεσπισμένων μέτρων για την

προστασία των συστηματικών και οικόσιτων πτηνών. 
Συγκεκριμένα, οι κάτοχοι συστηματικών αλλά και οι
κόσιτων πτηνοτροφικών εκμεταλλεύσεων καλούνται 
να δώσουν ιδιαίτερη προσοχή στην πιστή εφαρμογή 
των μέτρων βιοασφάλειας για τη γρίπη των πτηνών 
βάσει των οποίων απαγορεύεται η διατήρηση των 
πουλερικών (οικόσιτων, ελευθέρας βοσκής, βιολο
γικής εκτροφής κλπ.), σε ανοιχτούς χώρους (προαύ
λια, αυλές, αγρούς κ,λπ.) εκτροφών σε περιοχές της 
χώρας που βρίσκονται σε απόσταση μικρότερη των 
δύο χιλιομέτρων από υγροβιότοπους, ποταμούς, λί
μνες και κάθε είδους υδατοσυλλογές των περιοχών 
που έχουν εμφανισθεί περιστατικά.
Έχουν ενημερωθεί, επίσης, οι Φορείς Διαχείρισης 
των λιμνών της περιοχής, ιδιαίτερα των νομών Κα
στοριάς και Φλώρινας, περιβαλλοντικές οργανώσεις 
και κυνηγετικοί σύλλογοι και κάθε αρμόδια αρχή.

Σύλληψη 58χρονου σε περιοχή 
της Φλώρινας για παραβάσεις 

της νομοθεσίας περί ναρκωτικών 
και τελωνειακού κώδικα

Σ
υνελήφθη χην Πέμπτη (03-03-2022) το μεσημέρι, σε περιοχή 
της Φλώρινας, από αστυνομικούς της Ομάδας Πρόληψης και 
Καταστολής Εγκληματικότητας (Ο.Π.Κ.Ε.) του Τμήματος 
Ασφάλειας Φλώρινας, δθχρονος ημεδαπός, για παραβάσεις της 

νομοθεσίας περί ναρκωτικών και τελωνειακού κώδικα. 
Συγκεκριμένα, έπειτα από έλεγχο που πραγματοποιήθηκε από τους 
προαναφερόμενους αστυνομικούς στον 58χρονο, καθώς και στο όχημα 
του σε περιοχή της Φλώρινας, βρέθηκαν συνολικά και κατασχέθηκαν 
μικροποσότητα ακατέργαστης κάνναβης και ποσότητα καπνού, βάρους 
-177- γραμμαρίων, για την οποία δεν είχαν καταβληθεί οι νόμιμοι φο
ρολογικοί δασμοί.
Η σχηματισθείσα δικογραφία θα υποβληθεί στην κα. Εισαγγελέα Πλημ- 
μελειοδικών Φλώρινας.
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Εβδομάδα εθελοντικής αιμοδοσίας στον Δήμο Φλώρινας

Ε
βδομάδα Εθελοντικής Αι
μοδοσίας διοργανώνουν ο 
Ελληνικός Ερυθρός Σταυ
ρός, το Γραφείο Εθελοντισμού 

και η Διεύθυνση Κοινωνικής 
Προστασίας του Δήμου Φλώρι
νας, σε συνεργασία με το Τμήμα 
Αιμοδοσίας του Γενικού Νοσο
κομείου Φλώρινας «Ελένη Δη- 
μητρίου», αλλά και με τις Κοι
νότητες Φλώρινας,
Αμμοχωρίου, Κλεινών, Μελίτης 
και Περάσματος.
Στο πλαίσιο αυτό, θα υλοποιηθούν 
πέντε (5) ημέρες Εθελοντικής 
Αιμοδοσίας στο διάστημα 8-12 
Μαρτίου ώστε να δοθεί η ευκαιρία 
σε περισσότερους πολίτες να εν
ταχθούν στην κοινή προσπάθεια 
και να προσφέρουν αυτό το πολύ
τιμο δώρο ζωής!
Οι λεπτομέρειες αυτής της κοινής 
δράσης αναπτύχθηκαν σε συνέν
τευξη Τύπου που παραχώρησαν οι 
συνδιοργανωτέςτο βράδυ της Τρί
της.
Η Αντιδήμαρχος Φλώρινας κα 
Σοφία Φουδούλη - Τζώτζη τό
νισε στην τοποθέτησή της: "0 Δή
μος Φλώρινας, μέσω της Διεύθυν
σης Κοινωνικής Προστασίας που 
διαθέτει, προβαίνει σε στοχευμένες 
δράσεις προς όφελος των δημοτών 
μας. Μια τέτοια δράση είναι και η 
εθελοντική εβδομάδα αιμοδοσίας 
που θα λάβει χώρα στην πόλη της 
Φλώρινας και σε διάφορες Κοινό
τητες του Δήμου μας. Στόχος της 
δράσης είναι η συλλογή φιαλών αί
ματος για συνανθρώπους μας που 
το έχουν ανάγκη.
Καλούμε, λοιπόν, όποιον συμπο
λίτη μας μπορεί και επιθυμεί να 
προσφέρει λίγο από το αίμα του, 
να παρευρεθεί στους χώρους, 
όπου θα γίνονται οι αιμοληψίες. 
Σήμερα αυτή η ενέργεια μπορεί να 
αφορά κάποιον άλλο, αύριο ίσως 
αφορά εμάς ή κάποιον δικό μας! 
Σας ευχαριστώ και είμαι σίγουρη 
πως αυτή την κοινή δράση της 
Πρόνοιας, του Γραφείου Εθελοντι
σμού, του Ελληνικού Ερυθρού 
Σταυρού με το Παράρτημα Φλώ
ρινας και των Προέδρων των Κοι
νοτήτων, ο κόσμος θα την αγκα
λιάσει και θα την στηρίξει".
Ο Πρόεδρος του Δημοτικού Συμ
βουλίου Φλώρινας και υπεύθυ
νος του Γραφείου Εθελοντισμού 
κ. Μιχόλης Χάτζιος υπογράμ
μισε: "θα είμαι σύντομος, αφού την 
προηγούμενη εβδομάδα είχαμε την 
ευκαιρία να συναντηθούμε με 
αφορμή την εκδήλωση κατά της 
ΒΙΑΣ, που δυστυχώς λόγω των δυ
σμενών καιρικών συνθηκών ανα
βλήθηκε.
Με αυτήν την ευκαιρία θέλω να 
διαβεβαιώσω όλους τους πολίτες 
και τις συλλογικότητες, που εξέ- 
φρασαν μέσω Δελτίων Τύπου την 
συμμετοχή τους και εκδήλωσαν το 
ενδιαφέρον τους για δυναμική πα
ρουσία στην πορεία κατά της ΒΙΑΣ, 
ότι η συγκεκριμένη εκδήλωση θα 
πραγματοποιηθεί σύντομα σε ημε
ρομηνία που θα ανακοινωθεί τις 
αμέσως επόμενες ημέρες.
Η σημερινή ημέρα είναι εξαιρετικά 
σημαντική και ελπιδοφόρα και επι
τρέψτε μου να εξηγήσω το γιατί. 
Από την ίδρυση του Γραφείου Εθε
λοντισμού του Δήμου μας, επιθυ
μία και στρατηγικός μας στόχος 
ήταν και παραμένει η ενδυνάμωση 
του Εθελοντικού Κινήματος στον 
τόπο μας.
Ενδυνάμωση του εθελοντισμού και 
διάχυση του εθελοντικού έργου σε 
κάθε γωνιά του Δήμου μας. Στα
θερή επιδίωξη μας, το αποτύπωμα 
του Εθελοντικού έργου να είναι 
ορατό παντού και να το απολαμ
βάνουν όλοι οι πολίτες του Δήμου 
μας. Κινούμαστε σταθερά σε αυτόν 
τον άξονα. Είναι όμως προφανές 
ότι αυτό το εγχείρημα προϋποθέτει

την ενεργοποίηση και συμμέτοχη 
των πολιτών. 0 εθελοντισμός κι
νείται στις ράγες της κοινωνίας, με 
μία σταθερά:

Από τον άνθρωπο.
Με τον άνθρωπο.
Για τον άνθρωπο.

Δεν υπάρχει άλλος τρόπος. Δεν 
υφίσταται εθελοντισμός χωρίς την 
παρουσία των πολιτών, χωρίς την 
προσφορά των εθελοντών, θέ
λουμε και καλούμε με κάθε ευκαι
ρία όλους τους πολίτες δίπλα μας. 
Ενεργούς και συμμέτοχους.
Το ίδιο κάλεσμα απευθύνουμε και 
σήμερα και για την συγκεκριμένη 
εθελοντική αιμοδοσία. Σε αυτήν 
την κατεύθυνση έχουν γίνει στα
θερά βήματα και σήμερα με την 
παρουσία των φίλων προέδρων 
των κοινοτήτων, Αμμοχωρίου, Κ. 
Κλεινών, Μελίτης, Περάσματος και 
Φλώρινας, τους οποίους ευχαρι
στώ πολύ για την παρουσία τους. 
Πραγματοποιείται ένα ακόμη εξαι
ρετικά σημαντικό βήμα για την επί
τευξη αυτού του στρατηγικού στό
χου.
Ανοίγουμε ακόμη περισσότερο τα 
φτερά μας και αγκαλιάζουμε ένα 
μεγάλο τμήμα του Δήμου μας.
Το αγκαλιάζουμε και μας αγκαλιά
ζει με τη συμμετοχή του, μέσω των 
εκπροσώπων του, κ.κ. προέδρων. 
Σήμερα, όλοι εμείς, ενώνουμε τις 
δυνάμεις μας. 0 ΕΕΣ - Παράρτημα 
Φλώρινας, η Διεύθυνση Κοινω
νικής Πρόνοιας του Δήμου μας, 
οι Πρόεδροι των Κοινοτήτων, οι 
οποίοι παρίστανται και συμμετέ
χουν, και το Γραφείο Εθελοντι
σμού του Δήμου μας, στοχεύουμε 
στην εκπλήρωση ενός σκοπού, της 
ύψιστης κατά τη γνώμη μας εκδή
λωσης εθελοντισμού, τη συγκέν
τρωση μονάδων αίματος για την 
κάλυψη των τεράστιων αναγκών 
του Νοσοκομείου μας.
Σε αυτό το πλαίσιο και αντιλαμβα- 
νόμενοι πλήρως τις δραματικές ελ
λείψεις αποθεμάτων αίματος ορ
γανώνουμε από κοινού την 1η 
Εβδομάδα Εθελοντικής Αιμοδο
σίας, από τις 8 έως τις 12 Μαρ
τίου 2022.
Πρώτος και κύριος στόχος είναι 
προφανώς η κάλυψη των αναγκών 
του Νοσοκομείου μας σε αίμα. 
Απώτερος και διαρκής σκοπός, η 
αφύπνιση και ευαισθητοποίηση της 
κοινωνίας μας για την ενεργοποί
ηση και τη συμμετοχή των πολιτών 
σε όλα τα πεδία δράσης που μπορεί 
να κινηθεί το εθελοντικό κίνημα, 
θέλω να τονίσω την ιδιαίτερη μας 
ικανοποίηση και χαρά για την πα
ρουσία όλων των συντελεστών και 
των φίλων προέδρων, αφού θεω
ρούμε ότι η δική τους συμβολή θα 
είναι καθοριστική για την επιτυχία 
της Εβδομάδας Εθελοντικής Αιμο
δοσίας.
Κλείνω με την προσδοκία και την 
βάσιμη ελπίδα, πως το πάνελ μιας

επόμενης συνάντησης μας, θα 
ασφυκτιά από συνδιοργανωτές 
εθελοντικών δράσεων.
Τέλος, οφείλω ένα μεγάλο ευχαρι
στώ για την άψογη συνεργασία 
στην πρόεδρο του ΕΕΣ - Παράρ
τημα Φλώρινας, κα Μπαφίτη'Αννα. 
Ευχαριστώ επίσης από την καρδιά 
μου τους αφανείς ήρωες, εθελον
τές και εθελόντριες για την συνεχή 
και αδιάλειπτη προσφορά τους. 
Επίσης, ευχαριστώ θερμά τους 
αγαπητούς φίλους, συναδέλφους 
προέδρους των κοινοτήτων, οι 
οποίοι συνδράμουν και υποστηρί
ζουν με όλες τους τις δυνάμεις την 
κοινή αυτή προσπάθεια".
Από την πλευρά της η Πρόεδρος 
του περιφερειακού τμήματος 
Φλώρινας του Ελληνικού Ερυ
θρού Σταυρού κα Άννα Μπαφίτη 
ανέφερε: "θα ξεκινήσω εκφρά
ζοντας ένα μεγάλο ευχαριστώ και 
μια ευχή. Το ευχαριστώ σε εσάς, 
τους εκπροσώπους των ΜΜΕ που 
είστε πάντα δίπλα μας και που αν- 
ταποκριθήκατε και αυτή τη δύ
σκολη, χιονισμένη μέρα στο κάλε
σμά μας. Η ευχή μου, αυτός ο 
πρώτος μήνας τηςΆνοιξης που ξε
κινά σήμερα να φέρει λίγο περισ
σότερο φως και ειρήνη στον κόσμο 
μας.
Είναι η δεύτερη φορά μετά τον 
Οκτώβρη που ο Ερυθρός Σταυρός 
Φλώρινας και το Γραφείο Εθελον
τισμού, με την πολύτιμη συνεργα
σία του Νοσοκομείου Φλώρινας 
«Ελένη Δημητρίου» και της Διεύ
θυνσης Κοινωνικής Προστασίας 
του Δήμου Φλώρινας, ξεκινάμε την 
προσπάθεια για συγκέντρωση του 
πολυτιμότερου δώρου ζωής, του 
αίματος. Αυτή τη φορά, όμως, πα
ρέχοντας και στους κατοίκους τεσ
σάρων ακόμη Κοινοτήτων του Δή
μου τη δυνατότητα να έχουν 
πρόσβαση σε αιμοδοτικά κέντρα 
που βρίσκονται κοντά τους.
Η αιμοδοσία είναι παραδοσιακά μία 
από τις σημαντικότερες δράσεις 
του Ερυθρού Σταυρού διεθνώς. Εί
ναι μεγάλη η χαρά μας που στην 
πόλη μας συμπράττουμε για αυτό 
τον σκοπό με φορείς και πρόσωπα 
τα οποία έχουν αποδείξει την κοι
νωνική ευαισθησία τους πολλές 
φορές στο πέρασμα των χρόνων. 
Ευχαριστούμε θερμά επομένως 
τον Πρόεδρο του Δημοτικού Συμ
βουλίου και Υπεύθυνο του Γρα
φείου Εθελοντισμού, κ. Μιχάλη Χά- 
τζιο, για το συνεργατικό πνεύμα, 
την οργανωτικότητα, και την ανι
διοτέλεια που έχει επιδείξει σε όλο 
αυτό το διάστημα της εργώδους 
προετοιμασίας μας. Κυρία Αντιδή- 
μαρχε, κύριοι Πρόεδροι των συ- 
νεργαζομένων Κοινοτήτων Αμμο
χωρίου, Κλεινών, Μελίτης, 
Περάσματος και Φλώρινας, κ. 
Προϊστάμενε της Διεύθυνσης Κοι
νωνικής Προστασίας, είστε σπου
δαίοι συνεργάτες, όπως και κάθε

ένας από τους πολλούς φορείς του 
τόπου μας που συστρατεύονται για 
τον κοινό σκοπό.
Στόχος όλων μας είναι να εμπεδω
θεί στη συνείδηση κάθε ενήλικα σε 
αυτόν τον τόπο η συνήθεια να προ
σφέρει λίγο από τον χρόνο του 
κάθε τέσσερις μήνες, για να δώσει 
ένα δώρο ανεκτίμητο, που δεν 
αγοράζεται και δεν πωλείται. 
Ξέρετε, περισσότερο από κάθε 
άλλο δώρο που μπορούμε να προ
σφέρουμε, η αιμοδοσία είναι μια 
υπόθεση ννίη-ννίη. Κερδίζω-κερ- 
δίζεις.
Από τη μια πλευρά, το αίμα μας 
μπορεί να δώσει ζωή στον συνάν
θρωπο που χρειάζεται επειγόντως 
μετάγγιση. Και τώρα, περισσότερο 
από ποτέ, στην περίοδο της παν
δημίας, το σπουδαίο αυτό αγαθό 
βρίσκεται σε δραματική έλλειψη. 
Κανείς δεν μπορεί να διανοηθεί τι 
σημαίνει να χάνεις τον άνθρωπό 
σου επειδή δεν μπορεί να βρεθεί 
αίμα για να τον σώσεις.
Από την άλλη πλευρά, όποιος ή 
όποια δίνει αίμα εθελοντικά, ξέρει 
ότι μπορεί να το έχει πίσω σε ώρα 
ανάγκης για τον “ίδιο ή για τους 
συγγενείς του. Τόσο εμείς, όσο και 
το Γραφείο Εθελοντισμού επιστρέ
φουμε στο πολλαπλάσιο την προ
σφορά των αιμοδοτών μας. Ταυτό
χρονα, δεν μπορούμε να 
παραβλάψουμε τα οφέλη για την 
υγεία των αιμοδοτών: Το αίμα που 
δίνουν ελέγχεται για πλήθος ασθε
νειών όπως το ΑΙϋΒ και η ηπατί- 
τιδα πριν χορηγηθεί και εάν κάτι 
ανιχνευτεί, ο αιμοδότης ενημερώ
νεται, άρα είναι σε θέση να προλά
βει χειρότερες εξελίξεις. Υπάρχουν 
πολλές μελέτες εξάλλου που συν
δέουν την αιμοδοσία με τη μικρό
τερη πιθανότητα εκδήλωσης σο
βαρών ασθενειών.
Πάνω απ' όλα, όμως, δεν συγκρί- 
νεται με τίποτα η χαρά της προ
σφοράς, αυτή που παίρνεις όταν 
ξέρεις πως έχεις βοηθήσει να σω
θεί μια ζωή. Και ως Πρόεδρος του 
Ερυθρού Σταυρού σε αυτόν τον 
τόπο, ξέρω καλά πια ότι οι άνθρω
ποί του είναι από κείνους που δεν 
λογαριάζουν χρόνο, ενέργεια και 
χρήμα για να προσφέρουν στον 
ευάλωτο συνάνθρωπο.
Η αιμοδοσία είναι μια ασφαλής και 
όχι επώδυνη διαδικασία, σύμφωνα 
με όλα τα επιστημονικά δεδομένα. 
Μπορώ να το βεβαιώσω και προ
σωπικά, αφού η ίδια είμαι επί 
πολλά χρόνια τακτική αιμοδότρια. 
Όσοι και όσες θα προσφέρουν 
αίμα, ας κοιμηθούν καλά το προ
ηγούμενο βράδυ, ας μην κατανα
λώσουν αλκοόλ, ας πάρουν ένα 
καλό πρωινό και δεν χρειάζεται να 
ανησυχούν για τίποτα, 
θέλω να είναι ξεκάθαρο ακόμα ότι 
η αιμοδοσία θα γίνει σε συνθήκες 
απόλυτης ασφάλειας, στην αίθουσα 
πολλαπλών χρήσεων του Δήμου

στο Νέο Πάρκο και στις Κοινότη
τες, με φροντίδα για την τήρηση 
όλων των μέτρων κατά του εονίά 
από την Προϊσταμένη της Νοση
λευτικής μας Υπηρεσίας κ. Γρατσία, 
καθώς και τις εθελόντριες και τους 
εθελοντές του Ερυθρού Σταυρού. 
Περιμένουμε κάθε ευαισθητοποι
ημένο άνδρα να είναι παρών, κάθε 
ευαισθητοποιημένη γυναίκα να εί
ναι παρούσα στις αιμοδοσίες μας, 
που διαρκούν από την Τρίτη 8 έως 
το Σάββατο 12 Μαρτίου, σύμφωνα 
με το πρόγραμμα που έχουμε ανα
κοινώσει.
Είναι δέκα λεπτά από τη ζωή μας, 
για μια ζωή!
Πυξίδα μας ας είναι η φράση του 
ΕτηθΓ5οη: «Γνωρίζετε ότι ακόμα και 
μια ζωή έχει αναπνεύσει καλύτερα 
επειδή έχετε ζήσει. Αυτό είναι επι
τυχία»”.
0 πρόεδρος της κοινότητας Αμ
μοχωρίου κ. Παύλος Αλεξιάδης 
αναφέρθηκε σε ενδιαφέροντα 
στοιχεία για την αιμοδοσία και 
τις ανάγκες που υπάρχουν στη 
χώρα μας.
Στη συνέντευξη παρόντες ήταν επί
σης ο Πρόεδρος της Κοινότητας 
Φλώρινας κ. Κωνσταντίνος Ρό
ζος, ο Διευθυντής της Διεύθυνσης 
Κοινωνικής Πρόνοιας Δήμου 
Φλώρινας κ. Θανάσης Κάτης και 
ο υπεύθυνος της Τράπεζας Αίματος 
Αμμοχωρίου κ. Παναγιώτης Μα- 
βιδης.

Οι ημέρες και οι χώροι διεξα
γωγής των αιμοδοσιών είναι οι 
εξής:

• Τρίτη 8 Μαρτίου: Φλώρινα, Αί
θουσα Πολλαπλών Χρήσεων 
Δήμου
• Τετάρτη 9 Μαρτίου: Κ. Κλει
νές, πρώην Ιατρείο
• Πέμπτη 10 Μαρτίου: Αμμο- 
χώρι, Αίθουσα Πολλαπλών Χρή
σεων Κοινότητας
• Παρασκευή 11 Μαρτίου: Με- 
λίτη, Κοινότητα
• Σάββατο 12 Μαρτίου: Πέρα
σμα, πρώην Δημαρχείο
Ώρες αιμοληψιών: από τις 9.00 
έως τις 13.00.

Για την ασφαλέστερη και αποτελε
σματικότερη διεξαγωγή των αιμο
δοσιών, οι ενδιαφερόμενοι/ες μπο
ρούν, εάν το επιθυμούν, να 
δηλώσουν συμμετοχή στη διεύ
θυνση Η(Ιρ5://ΐοητΐ5.9ΐ6/ννυ- 
Μονγ3Ηϋ*ΥΚΡΗ3Θ.
Εάν αντιμετωπίζουν δυσκολία ως 
προς τη συμπλήρωσή της, μπο
ρούν να επικοινωνήσουν στο τηλ. 
6970716108 ή να προσέλθουν 
απευθείας τη μέρα της αιμοδοσίας. 
Οι αιμοληψίες θα διεξαχθούν 
αποκλειστικά από εξειδικευμένο 
προσωπικό με τήρηση όλων των 
απαραίτητων μέτρων προστα
σίας.

ηχω β

Authorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
Downloaded on 15/05/2024 20:29:17 UTC from Psifiako Apothetirio Dimosias Kentrikis Vivliothikis Florinas.
Restrictions apply.



ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022

Οργανική χημεία στο Πανεπιστήμιο

Τ
ην οργανική χημεία στο 
Πανεπιστήμιο, τόσο το μά
θημα όσο και τα εργαστή
ρια, τα κάναμε στο Β' έτος. 

Καθηγητής ήταν ο Ζέρβας, 
αναγνωρισμένος πέρα από τα 
όρια της Ελλάδας και μάλιστα 
λεγόταν πως ήταν υποψήφιος 
για νόμπελ χημείας κάποια 
χρονιά.
Τις παραδόσεις του μαθήματος τις 
έκανε ο ίδιος ο Ζέρβας, που η άρ
θρωση του προφορικού του 
λόγου δεν ήταν και τόσο καλή και 
δυσκολευόσουν να τον παρακο
λουθήσεις κι έτσι οι περισσότεροι 
δεν πηγαίναμε στις παραδόσεις 
του. Σημειώσεις ή βιβλίο ο καθη
γητής δεν είχε γράψει.
Όταν στην εξεταστική του Ιουνίου 
θέλησα να πάω να γράψω, βιβλίο 
ο καθηγητής δεν είχε, σημειώσεις 
δεν έβρισκα. Αποφάσισα να δώσω 
ρίχνοντας μια ματιά στη γυμνα

σιακή οργανική χημεία, από 
φροντιστηριακό βιβλίο, κι ας 
έπαιρνα έστω και πέντε, αρκεί να 
περνούσα το μάθημα.
Πήγα με θράσος και καλές γνώ
σεις της γυμνασιακής ύλης. Νό
μισα πως ήμουν και τυχερός, 
γιατί κάποια θέματα άπτονταν και 
σε βιολογικά φαινόμενα, όπως 
για παράδειγμα η γλυκόζη και 
άλλα.
Κάθισα και έγραψα γεμίζοντας 
σελίδες κι έφυγα σχεδόν ευχαρι
στημένος και περίπου σίγουρος 
για ένα πέντε με άριστα το δέκα. 
Όταν αναρτήθηκαν τα αποτελέ
σματα με έκπληξη είδα πως είχα 
βαθμολογηθεί με «ένα»! Έτσι 
έπρεπε να ξαναδώσω τον Σε
πτέμβρη στη δεύτερη εξεταστική 
περίοδο, όπου πέρασα το μά
θημα με «οχτώ».

ΑΡΓΥΡΟΥΠΟΛΗ,ΓΕΝΑΡΗΣ 2019
Γράφει ο 

Πέτρος Βότσης

Ερώτηση του Κυριάκου Βελόπουλου με 
Θέμ α: «Τι ζητούν οι πολίτες της Φλώρινας»

\ ΘΧΛΗΝΙΚΗ
ΓΊ χυοη

Ε
ρώτηση με θέμα «Τι ζη
τούν οι πολίτες της Φλώ
ρινας» κατέθεσε προς 
τον υπουργό Περιβάλλοντος &

Ενέργειας και τον υπουργό οι
κονομικών ο βουλευτής και 
πρόεδρος της “Ελληνικής Λύ
σης” κ. Κυριάκος Βελόπου- 
λος.
Ακολουθεί το πλήρες κείμενο 
της ερώτησης:
“Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, η κα
τάσταση που επικρατεί σήμερα 
στη Φλώρινα, μια πόλη στα βο
ρειοδυτικά της χώρας, γίνεται 
όλο και πιο επώδυνη για τους 
πολίτες της από την αδιαφορία 
της πολιτείας. Μια πόλη που συν- 
θλίβεται στα σαγόνια του οικο
νομικού μαρασμού, της απομό
νωσης που έφερε ο αποκλεισμός 
της από το δίκτυο των κάθετων 
οδικών αξόνων, της δυσχερούς 
πρόσβασης στις Πρέσπες, της 
υποτυπώδους πρωτογενούς ηα- 
ραγωγής, της ανεργίας και της αναπαραγδμενης εσω
στρέφειας. Μια πόλη που ζει έξι μήνες τον χρόνο τον 
εφιάλτη του ψύχους και τους υπόλοιπους έξι μήνες 
ετοιμάζεται για να τον αντιμετωπίσει με ξύλα και κάρ
βουνο. Μια πόλη που φορά το μαύρο πέπλο της αι- 
θαλομίχλης για να ζεσταθεί. Μια πόλη όπου ναυάγησε 
το έργο της τηλεθέρμανσης στα λιμνάζοντα νερά της 
αδιαφορίας, της αμέλειας, της χρονοτριβής και του 
κακού σχεδιασμού, σε αντίθεση με το Αμύνταιο, την 
Κοζάνη και την Πτολεμάίδα. Για όλους λοιπόν τους 
παραπάνω λόγους οι πολίτες της Φλώρινας ζητούν: 
Α) Σύνδεση με τον ΑΗΣ Μελίτης. Β) Κατασκευή Μο
νάδας με βιομάζα, όπως στο Αμύνταιο. Αν δεν τεθεί 
προς υλοποίηση το έργο της τηλεθέρμανσης και επι- 
λεγεί η λύση της θέρμανσης με φυσικό αέριο, να πλη
ρώνεται η αξία της μονάδας με τις τιμές που ισχύουν 
για την τηλεθέρμανση. Γ) Διεκδίκηση κρατικής επι

δότησης, κατά το παράδειγμα του Δήμου Εορδαίας. 
Δ) Φθηνότερο ρεύμα. Χορήγηση επιδόματος 1.000 
έως 3.000 ευρώ σε κάθε οικογένεια, ανεξάρτητα από 
το οικογενειακό εισόδημα, μέχρι να αρχίσει η χρήση 
του φυσικού αερίου. Ε) Σύνδεση με την Εγνατία Οδό.

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, ερωτώνται οι κ. κ. 
Υπουργοί:
Προτίθεστε όπως προβείτε στις δέουσες ενέρ
γειες, ηροκειμένου να ικανοποιηθούν τα δίκαια 
αιτήματα των πολιτών της Φλώρινας, διότι ο τό
πος αυτός δεν πρέπει να χάσει το δικαίωμά του 
στην αξιοπρεπή ζωή μακριά και πέρα από το φά
σμα της οικονομικής εξαθλίωσης;

Ο ερωτών Βουλευτής 
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ

Τον Γενικό Δ/ντη Λιγνιτικής παραγωγής 
Δημήτρη Μετικάνη συνάντησαν ο 

βουλευτής Γάννης Αντωνιάδης και ο 
δήμαρχος Αμυνταίου Άνθιμος Μπιτάκης 

στα κεντρικά γραφεία της ΔΕΗ

Τ
ην Παρασκευή 25 Φεβρουάριου 2022, ο βουλευτής Φλώρινας 
Γιάννης Αντωνιάδης και ο δήμαρχος Αμυνταίου κ. Άνθιμος 
Μπιτάκης, είχαν συνάντηση στα κεντρικά γραφεία της ΔΕΗ 
με το Γενικό Δ/ντή Λιγνιτικής Παραγωγής κ. Δημήτρη Μετικάνη.

Στη συνάντηση συμμετείχε και ο πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου 
του Δήμου Αμυνταίου κ. Ιορδάνης Μπάντης.
Κύριο θέμα της συνάντησης ήταν η αποζημίωση από τη ΔΕΗ 150 περί
που στρεμμάτων στην κοινότητα Αναργύρων που έχουν σχέση με την 
κατολίσθηση του ορυχείου. Η συγκεκριμένη έκταση αποτελείται από 
ιδιοκτησίες δεκάδων κατοίκων της κοινότητας και ως εκ τούτου, η μη 
ικανοποίηση του αιτήματος αποζημίωσης από τη ΔΕΗ, πλήττει το οικο
γενειακό εισόδημα πολλών κατοίκων της κοινότητας Αναργύρων. Ο κ. 
Μετικάνης, καταρχήν ήταν θετικός ως προς την αντιμετώπιση του θέ
ματος και δεσμεύτηκε να γίνει διαβούλευση με τους κατοίκους ώστε 
να βρεθεί μια χρυσή τομή ως προς το ύψος της αποζημίωσης ώστε να 
προχωρήσει το θέμα.

ΑΠΟ ΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ

Πανεπιστήμιο Δυτικής Μακεδονίας:
Επιμορφωτικές δράσεις για 

τους/τις νηπιαγωγούς Α’ ενότητας 
ΠΕΚΕΣ Δυτικής Μακεδονίας

Σ
το πλαίσιο του πρωτοκόλ
λου συνεργασίας μεταξύ 
του Πανεπιστημίου Δυτι
κής Μακεδονίας και της Περι

φερειακής Διεύθυνσης Α/θμιας 
& Β/θμιας Εκπαίδευσης Δυτι
κής Μακεδονίας, υλοποιήθηκε 
σειρά επιμορφωτικών σεμινα
ρίων από το Παιδαγωγικό 
Τμήμα Νηπιαγωγών του Πανε
πιστημίου Δυτικής Μακεδονίας. 
Τα επιμορφωτικά σεμινάρια πραγ
ματοποιήθηκαν διαδικτυακά και 
διήρκησαν από τις 7/2/2022 έως 
τις 24/2/2022.
Στα σεμινάρια συμμετείχαν 120 
εκπαιδευτικοί των νηπιαγωγείων 
της Α' ενότητας και πραγματο
ποιήθηκαν με την υποστήριξη της 
Συντονίστριας ΕκπαιδευτικούΈρ- 
γου ΠΕ60 Α' Ενότητας Επιστημο

νικής και Παιδαγωγικής Ευθύνης, 
κ. Κ. Βαϊρινού, του ΠΕΚΕΣ Δυτ. 
Μακεδονίας.
Την τεχνική υποστήριξη είχε ο 
Συντονιστής Εκπαιδευτικού Έρ
γου ΠΕ86 του ΠΕΚΕΣ Δυτ. Μακε
δονίας, κ. Δ. Τζήμας.
Κατά τη διάρκεια της επιμόρφω
σης επιχειρήθηκε η διασύνδεση 
της πανεπιστημιακής με την εκ
παιδευτική κοινότητα, η διάχυση 
των σύγχρονων επιστημονικών 
και ερευνητικών δεδομένων στην 
κοινότητα των εκπαιδευτικών 
Προσχολικής Εκπαίδευσης, σε μία 
προσπάθεια μετασχηματισμού της 
επιστημονικής γνώσης σε εκπαι
δευτικής και με απώτερο στόχο 
την ανάπτυξη αποτελεσματικών 
παιδαγωγικών παρεμβάσεων στο 
Νηπιαγωγείο.
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Η Διακυβερνητική Επιτροπή για την Κλιματική Αλλαγή 
του ΟΗΕ (Εε Ωτουρε ά’ εχρετί ϊπίεΓρουνεΓπεπιεηίαΙ

Από άγνοια ή από πρόθεση 
παραπλανεί ο κ. Μητσοτάκης για

5ΐΐΓ Γ ένοΐυΐίοπ άυ ΟΙιπιαΐ - 6ΙΕΩ)

Η
 ανθρωπότητα και η φύση 
βρίσκονται αντιμέτωπες με 
τεράστιο κίνδυνο. Κάθε 
μέρα όλο και περισσότερο 

ωθούνται στα όριά τους, ακόμη 
και πέραν από αυτά, εξαιτίας των 
όλο και πιο καταστροφικών, γε- 
νικευμένων και στο εξής συχνά 
μη αναστρέψιμων επιπτώσεων 
της κλιματικής αλλαγής, που 
προκαλείται από τον άνθρωπο.
Οι επιπτώσεις αυτές, που ήδη επη
ρεάζουν τις ζωές δισεκατομμυρίων 
ανθρώπων, πρόκειται να επιταχυν
θούν, ανεξάρτητα από το ρυθμό 
των μειώσεων των αερίων του 
θερμοκηπίου. «Οι επιπτώσεις αυτές 
θα πλήττουν επίσης τις κοινωνίες 
μας με ανυπόφορο τρόπο, πολλα
πλασιάζοντας τους κινδύνους για 
την παραγωγή προϊόντων, για τον 
εφοδιασμό νερού-αποθεμάτων, για 
την υγεία των ανθρώπων, για τις 
παράκτιες υποδομές, για τις εθνικές 
οικονομίες και για την επιβίωση 
ενός μεγάλου τμήματος του φυσι
κού κόσμου»1.
Το αποτέλεσμα των επιπτώσεων αυ
τών είναι, ότι θα έχουμε περισσότερη φτώχεια, πε
ρισσότερους λιμούς ή συγκρούσεις. Χωρίς επείγοντα 
μέτρα για τον περιορισμό της αύξησης της θερμο
κρασίας στους 1,500 σε σύγκριση με την προβιομη
χανική εποχή, η προσαρμογή στην κλιματική απορ
ρύθμιση θα καταστεί πιο δαπανηρή, περιορισμένη 
και, σε ορισμένες περιπτώσεις, απλώς αδύνατη.
Μια υπέρβαση της καθοριζόμενης από τη συμφωνία 
για το κλίμα του Παρισιού των 1,500 θα πολλαπλα
σιάσει τις ζημιές σε παγκόσμιο επίπεδο στις πόλεις, 
στη γεωργία και στη φύση. «Η έκθεση επικεντρώνε
ται ιδιαίτερα στις πόλεις του κόσμου, διότι περίπου ο 
μισός πληθυσμός της υφηλίου ζει στις πόλεις και ως 
εκ τούτου οι επιπτώσεις θα είναι τεράστιες και οι κίν
δυνοι πολύ μεγάλοι»2.
Τα αποτελέσματα της υπερθέρμανσης είναι πλέον γε- 
νικευμένα και συχνά μη αναστρέψιμα, προειδοποιούν 
οι ερευνητές. Η προσαρμογή στις νέες προϋποθέσεις 
ζωής είναι αναγκαία, ωστόσο, ο κόσμος έρχεται αν
τιμέτωπος όλο και περισσότερο με ζημιές, που του 
είναι αδύνατο να τις αποκαταστήσει.
Ακραία ζέστη, ξηρασίες, πυρκαγιές, κυκλώνες, άνο
δος της στάθμης της θάλασσαςείναι μερικές συνέ
πειες από την απορρύθμιση του κλίματος. Η κλιμα
τική αλλαγή, που προκαλείται από τον άνθρωπο, 
κυρίως όμως η αύξηση της συχνότητας και της έν
τασης των ακραίων φαινομένων, έχει ως αποτέλεσμα 
εκτεταμένες αρνητικές επιπτώσεις, απώλειες και ζη
μιές στη φύση και στους ανθρώπους, που ξεπερνούν 
της φυσική μεταβλητότητα του κλίματοςβ.Η φτώχεια, 
οι στερήσεις, οι λιμοί και οι εξαναγκαστικές μετακι
νήσεις- μεταναστεύσεις, που προκαλούνται από την 
απορρύθμιση του κλίματος, δεν μπορούν παρά να

προκαλούν εντάσεις ακόμη και να 
δημιουργούν συγκρούσεις. Το επεί
γον των μέτρων στον αγώνα κατά 
της υπερθέρμανσης είναι επομένως 
και ζήτημα ειρήνης.
Με την κλιματική κρίση υποφέρουν 
οι άνθρωποικαι η φύση. Η επιστήμη 
τον πόνο αυτόν μπορεί μόνο να τον 
ποσοτικοποιήσεί: Από τα 7,9 δισε
κατομμύρια των ανθρώπων που 
κατοικούν στη Γη, σύμφωνα με την 
6ΙΕ0, μεταξύ 3,3 και 3,6 δισεκατομ
μύρια ζουν μέσα σε πλαίσια (...) 
υψηλά ευάλωτα από την κλιματική 
αλλαγή. Δισεκατομμύρια ανθρώ
πων ζουν σε περιοχές, που πλήτ
τονται ιδιαίτερα από τις συνέπειες 
της κλιματικής αλλαγής, και αυτό 
αφορά περίπου στο ήμισυ του παγ
κόσμιου πληθυσμού4.«0 επείγον 
χαρακτήρας των μέτρων για την 
καταπολέμηση της υπερθέρμανσης 
του πλανήτη είναι ζήτημα επιβίω
σης, όπως υπενθύμισε οΑηίοηίο- 
ΘυΝθΓθδ Γενικός Γραμματέας του 
0ΗΕ»5.
Στη χώρα μας ακόμη δεν έχουμε 

συνειδητοποιήσει καλά, ότι ζούμε σε 
μια νέα εποχή, στην οποία υποτιμούμε την κλιματική 
κρίση παρά τις έντονες προειδοποιήσεις (Μάτι, Εύ
βοια, Ηλεία). Η κλιματική αλλαγή είναι μπροστά μας, 
ζούμε μέσα της. Δε μιλάμε πλέον μόνο για εκτιμήσεις 
ή προβλέψεις, καθώς η τάση της ανόδου της θερμο
κρασίας διαφαίνεται ήδη. Σύμφωνα με έρευνα επε
ξεργασίας στοιχείων του μετεωρολογικού σταθμού 
του ΕΕΑ στο θησείο, η δεκαετία 2011-2020 είναι η 
θερμότερη όλων των εποχών για την Αθήνα. Οι επι
πτώσεις της κλιματικής αλλαγής εμφανίζονται πιο 
νωρίς και είναι πιο ισχυρές από ότι αναμενόταν. Τα 
οικοσυστήματα αντιδρούν ταυτόχρονα με μεγαλύ
τερη ευαισθησία από ότι αναμενόταν. Κατά συνέπεια 
η διαχείριση των συνεπειών της κλιματικής αλλαγής 
θα είναι πιο δύσκολη. Ως εκ τούτου επιβάλλεται και 
σε επαρχιακό επίπεδο να γίνουν έγκαιρα μελέτες 
πάνω στους κινδύνους της κλιματικής αλλαγής κυ
ρίως σε ότι αφοράστη γεωργία,στα αστικά κέντρα 
καιστα οικοσυστήματα της περιοχής. Ιδιαίτερα για 
την πόλη μας θα πρέπει να μελετηθεί η γεωμορφο
λογία της και η επικινδυνότητα σε σχέση με ακραία 
φαινόμενα (π.χ. καταρρακτώδεις βροχοπτώσεις 
κ.λπ.).
Τέλος, αυτός είναι ο ζοφερός απολογισμός, που δη
μοσιεύτηκε από την ΟΙΕΟ τη Δευτέρα 28 Φεβρουά
ριου. Η νέα έκθεση, που συντάχθηκε από 270 επι
στήμονες από ολόκληρο τον κόσμο με βάσει την 
ανάλυση 34.000 μελετών, είναι πολύ πιο ανησυχητική 
από την προηγούμενη, που δημοσιεύθηκε το 2014. 
Αν η έκθεση αυτή συνιστά έναν συναγερμό μεγάλης 
κλίμακας για τις κυβερνήσεις, ωστόσο, είναι πιθανόν 
η εμβέλειά της να είναι περιορισμένη, καθώς τα μάτια 
του κόσμου στις ημέρες μας είναι στραμμένα στον 

πόλεμο, που μαίνεται στην Ουκρα
νία. Κατά συνέπειακινδυνεύει αυτή 
να επισκιασθεί στο πλαίσιο της αγω
νιώδους κατάπληξης και αποτρο
πιασμού, που προκαλείται από το 
ξέσπασμα στην Ευρώπη ενός πο
λέμου, μιας άλλης καταστροφής, 
που επινοήθηκε από τον άνθρωπο. 
Ευχόμαστε ολόψυχα και γρήγορα 
να επικρατήσει η ειρήνη.

1. θαιτϊο, Αυάτεγ: Οϋηηαί: Ιε 
6ΙΕ0 δ' αίαπηε 065 εοη- 
εέςυεηεεε νεΓί^ϊηευεεε ό’ υη 
ηαοηόε (ου]θΐΐΓ5 ρΐυε εΙιαυά. 
ΕεΜοηάε, 28/2/2022.
2. Θόίζε, 5υ53ηηβ: Νευεε 
ΒεποΗί άε$ \Α/εΙ{Κ(ϊιτΐ3Γ3(5 „\Ν\γ 
Ηαόεη ηιΐΓ εϊη Μεϊηεε ΖεϊΙίεη- 
5ΐεΓ“. ΙηάεΓ5ρϊε9εΙ-28-2-.2022.
3. ΡεεπιοηΙ Αηηε-1_3υΓβ 
ΚεεΗαυΐΐειηεηΙηεΙϊπιαΙϊςυε : 
Ργ65 όε 13 ιποϊΐίέ όε Γ ΗυιτοηϊΙέ 
νϊΐ 03Π5 ιιηε ζοηε θε όβηςεε : 
1_ε ΡΪ93ΓΟ, 28/2/2022.
4. ΜϋΙΙεΓ-ϋυπ9, ΤοβεΗϊιη: ΙΡΟΟ 
- ΚΙίηΐΒ&επςΗΐ: 5(33(εη υη- 
ΙεΓηεΗηιεη νϊεΐ ζυ νεηΪ9 Βεί ΚΙϊ- 
ητΐ33ηρ355υη9. Ιη ΡεβηΜυιΊεΓ 
ΑΙΙςβπτβϊηε Ζθϊϊυη§, 28/2/2022.
5. Ι_ε Μοηόε:Ι_υ((εΓ εοηίτε Ιε 
ΓεςΗΒυΗοιηεηί, ιιηε ηυεείϊοη όε 
δυι-νίε. 1/3/2022.

ΝΩΤΑΣ Π, ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΝΕΥΡΟΛΟΓΟΣ 

Μ.ϋ. Μδο.ΡΗΟ (Ο 
Ακαδημαϊκός Υπότροφος 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο 

Θεσσαλονίκης 
Τηλ. 6946898736

ΓΠ3ΪΙ: 1<οη5ί3ηΙΐηο5_ηοΐ35@ΗοϊΓη3Ϊΐ.ςοΓη
Ιατρείο καθηγητή 

Αναστάσιου Ωρολογά 
Μητροπόλεως 51, 6ος όροφος 
Θεσσαλονίκη τηλ. 2310288068
Κέντρο Πολλαπλής Σκλήρυνσης

Κλινική Άγιος Λουκάς 
Πανόραμα Θεσσαλονίκης 

Τηλ. 2310390544
Εργαστήριο Κλινικής 

Νευροφυσιολογίας Α.Π.Θ.

Π.Γ.Ν.Θ. ΑΧΕΠΑ Στ. Κυριακίδη 1, 
3ος όροφος Θεσσαλονίκη

ζητήματα ενεργειακής πολιτικής;

0
κ. Μητσοτάκης, κατά την τριτολογία του, στη συζήτηση για 
την Ουκρανία, εκμεταλλευόμενος το ότι ο Πρόεδρος του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ-ΠΣ δε θα είχε τη δυνατότητα να απαντήσει λόγω της 
κοινοβουλευτικής διαδικασίας, προχώρησε στη διαστρέβλωση 
των θέσεων του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και υπέπεσε σε σοβαρές ανακρίβειες 

που αποδεικνύουν είτε επικίνδυνη άγνοια είτε επικίνδυνη παρα
πληροφόρηση.
- Αναφέρθηκε στα οφέλη των ΑΠΕ έναντι του λιγνίτη στην παραγωγή 
ρεύματος, αλλά δεν είπε ότι με δική του επιλογή η βίαιη και χωρίς 
σχέδιο απολιγνιτοποίηση που ανακοίνωσε το 2019 ήταν το προκάλυμμα 
για τη δέσμευση της χώρας μας σε ιδιωτικές μονάδες ηλεκτροπαρα
γωγής από φυσικό αέριο, το οποίο είναι εισαγόμενο, ορυκτό καύσιμο 
και πλέον πανάκριβο, και όχι προς τις ΑΠΕ.
- Προσπάθησε να παρουσιαστεί υπέρμαχος των ΑΠΕ, οι οποίες ρίχνουν 
τις τιμές ενέργειας, αλλά απέκρυψε ότι αυτό οφείλεται στο μηχανισμό 
στήριξης των έργων ΑΠΕ με εισαγωγή των ανταγωνιστικών διαδικασιών 
που ήταν έργο της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και στη στήριξη του Ειδι
κού Λογαριασμού από τον οποίο πληρώνονται οι ΑΠΕ (ΕΛΑΠΕ), τον 
οποίο η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, παρότι παρέλαβε ελλειμματικό κατά 800 
εκατ. ευρώ από την κυβέρνηση Σαμαρά-Βενιζέλου, παρέδωσε πλεο- 
νασματικό το 2019 στην κυβέρνησή του. Η κυβέρνησή του είναι μάλιστα 
αυτή που καθυστερεί το θεσμικό πλαίσιο για την αποθήκευση.
- Τάχθηκε υπέρ της ενίσχυσης της παραγωγής φτηνής ηλεκτρικής ενέρ
γειας από ΑΠΕ, αλλά απέκρυψε ότι η κυβέρνησή του έχει παγώσει εδώ 
και 2,5 χρόνια το ειδικό χωροταξικό πλαίσιο για τις ΑΠΕ, ώστε να ανα
πτύσσονται με κανόνες, κατανομή και ορθή χωροθέτηση.
-Ξέχασε ότι η δική του κυβέρνηση επέβαλλε χαράτσι 6% σε μεγάλα και 
μικρά έργα ΑΠΕ για το έτος 2020 όταν και χρεωκόπησε εκ νέου τον 
ΕΛΑΠΕ. Ούτε φυσικά αναφέρθηκε στις ενεργειακές κοινότητες, που 
θέσπισε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ για να διαχυθούν τα οφέλη των ΑΠΕ και 
της ενεργειακής μετάβασης σε ολόκληρη την κοινωνία, τις οποίες η 
κυβέρνηση Μητσοτάκη παγώνει και υποβαθμίζει εδώ και 2,5 χρόνια. 
- Για να αντικρούσει την κριτική μας σχετικά με την αποτυχημένη δια
πραγμάτευση με τη ρωσική πλευρά για τις τιμές φυσικού αερίου κατέ
θεσε ως επιχείρημα ότι γίνονται συναλλαγές φυσικού αερίου από την 
Ελλάδα προς τη Βουλγαρία. Η αλήθεια είναι ότι αγοράζουμε φυσικό 
αέριο 30% ακριβότερα συγκριτικά με τις τιμές του ρωσικού φυσικού 
αερίου στην γειτονική Βουλγαρία από τπν αρχή του έτους. Οι πιθανές 
συναλλαγές φυσικού αερίου από Ελλάδα προς Βουλγαρία, από τη ΔΕΠΑ 
ή ιδιωτικές εταιρείες που στα χαρτοφυλάκιά τους περιλαμβάνουν πο
σότητες διαφορετικής προέλευσης, δεν αναιρούν το γεγονός ότι η ΒυΙ- 
93Γ93Ζ προμηθεύεται σήμερα 30% φθηνότερο αέριο σε σχέση με το 
ρώσικο φ.α. της ΔΕΠΑ. Σε κάθε περίπτωση, αν το αμφισβητεί ο κ. Μη
τσοτάκης ας δημοσιοποιήσει τα συμβόλαια.
Όσον αφορά τέλος στα περί πιπίλας και στη δήλωση του κ. Μητσοτάκη 
ότι: «Και σήμερα με τις τιμές του φυσικού αερίου εκεί που βρίσκονται, 
ο λιγνίτης δεν είναι ανταγωνιστικό καύσιμο», θα του απαντήσουμε με 
όσα είχε πει ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας της δικής του 
κυβέρνησης, Κ. Σκρέκας, σε Συνέντευξη Τύπου της 14ης Σεπτεμβρίου 
2021, για τα μέτρα στήριξης των καταναλωτών από τις αυξήσεις στα τι
μολόγια ηλεκτρικής ενέργειας:
«... Άρα μια ηλεκτρική μεγαβατώρα όταν παράγεται από φυσικό αέριο 
έχει ένα κόστος καυσίμου και διοξειδίου του άνθρακα τηςτάξεωςτων 
150 ευρώ»
Και «... για κάθε λιγνιτική μεγαβατώρα από λιγνίτη. Άρα μιλάμε για 80 
ευρώ μόνο το κόστος του διοξειδίου του άνθρακα συν 40 με 45 ευρώ 
περίπου το μεταβλητό κόστος της μονάδας. Πάμε πάνω από 110-115 
ευρώ...».
Και όλα αυτά το Σεπτέμβριο του 2021, πριν από το «ράλι» στις τιμές 
φυσικού αερίου.
Ακόμα και σύμφωνα με πρόσφατο άρθρο πρώην διευθυντή της ΔΕΗ 
για τις τιμές φυσικού αερίου Ιανουαρίου-Φεβρουαρίου και με κόστος 
ρύπων 100 €Λ-002, προκύπτει ότι το κόστος των μονάδων φυσικού 
αερίου κυμαίνεται μεταξύ 170 - 300 €/Μννή-ε, ενώ για τις λιγνιτικές 
Μονάδες με το ίδιο κόστος ρύπων και με τα στοιχεία της ΡΑΕ (ΜθγΚθΙ 
ΚείοΓΓη Ρώη ίοτ Ογθθοθ, ϋυίγ 29, 2021) το μέσο μεταβλητό κόστος πα
ραγωγής λόγω καυσίμων και ρύπων ανέρχεται σε 145 €/Μ\νή-θ.
0 κ. Μητσοτάκης δεν μας είπε τίποτα όμως για το ομολογιακό δάνειο 
των γαλάζιων παιδιών της ΔΕΗ που τη δέσμευσαν να μη χρησιμοποιεί 
λιγνίτη από το 2021 και αύξησαν τη συμμετοχή του πανάκριβου εισα- 
γόμενου φυσικού αέριου στο ενεργειακό μείγμα . Τίποτα και για τα έγ
γραφα του ΑΔΜΗΕ που να είναι σε ετοιμότητα οι μονάδες λιγνίτη από 
τον Δεκέμβριο για να καλυφθεί η ζήτηση και η επάρκεια του συστήμα
τος.
Δεν μπορεί συνεπώς να κρύψει τις βαρύτατες ευθύνες της κυβέρνησής 
του και την τραγική ανεπάρκεια στον ενεργειακό σχεδίασμά που οδή
γησαν την Ελλάδα στην πρώτη θέση χονδρεμπορικής τιμής ρεύματος 
όλο το 2022 και πολλούς μήνες του 2021. Η κυβέρνηση του κ. Μητσο
τάκη είναι αυτή που επιτρέπει στρεβλώσεις στην ολιγοπωλιακή αγορά 
ενέργειας και αισχροκέρδεια που οδηγεί σε ηλεκτροσόκ όλους τους 
καταναλωτές. Οι υψηλές τιμές ηλεκτρικής ενέργειας στην Ελλάδα δεν 
είναι παροδικό φαινόμενο αλλά είναι γεγονός εδώ και μήνες, φαινόμενο 
που επιτείνεται με την εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία. Δυστυχώς 
η ακραία αύξηση του κόστους ενέργειας με ευθύνη της κυβέρνησης 
Μητσοτάκη αμφισβητεί πλέον την πρόσβαση σε αυτό το αγαθό για 
πολλά νοικοκυριά και επιχειρήσεις.
Είναι ξεκάθαρο ότι η κυβέρνηση της ΝΔ είναι επικίνδυνη. Δεν έχει τη 
βούληση να στηρίξει τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις και, για να κα
λύψει τις ευθύνες της, παραπληροφορεί ακόμα και από το βήμα της 
Βουλής. Πρέπει να φύγει το συντομότερο.

Τομεάρχης Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, Σωκράτης Φάμελλος 
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ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022 η ηχω
ΟΟνίΰ-Ι 9: Μύθοι εναντίον γεγονότων

Π
ολλοί άνθρωποι είναι ενθουσια
σμένοι που δημιουργήθηκαν εμβό
λια ως το πρώτο βήμα για τη δια
χείριση της εξάπλωσης του κοροναΐού.

Δυστυχώς, υπήρξε και υπάρχει μεγάλη πα
ραπληροφόρηση σχετικά με τα εμβόλια και 
την ανάπτυξή τους και την αντιμετώπιση 
των συχνών ήπιων ανεπιθύμητων ενερ
γειών τους. Είναι σημαντικό να διαχωρί
σουμε τους μύθους από τα γεγονότα.

Μύθος: Δεν πρέπει να κάνουμε χρήση 
παρακεταμόλης ή ιβουπροφαίνης για την αντι
μετώπιση των ήπιων ανεπιθύμητων ενεργειών.
Γεγονός: Τα αναλγητικά και τα ΜΣΑΦ όπως η ιβου- 
προφαίνη (Νυτοίθη) μπορούν να αντιμετωπίσουν 
αποτελεσματικό τις συχνές ανεπιθύμητες ενέργει- 
εςτου εμβολίου κατά της 00νΐΩ-19, σύμφωνα με τις 
οδηγίες από όλους τους οργανισμούς υγείας όπως 
το ΩΩΩ των ΗΠΑ, τον ΝΗ5 του Η.Β. την Επιτροπή 
Εμβολιασμού της χώρας μας, και την Ελληνική Εται
ρεία Έρευνας και Εκπαίδευσης στην ΠΦΥ.

Μύθος: Τα Μη Στεροειδή Αντιφλεγμονώδη Φάρ
μακα (ΜΣΑΦ) για την ανακούφιση από τις ανε
πιθύμητες ενέργειες, πιθανόν να μειώνουν την 
ανοσολογική απόκριση στο εμβόλιο.
Γεγονός: Η λανθασμένη εντύπωση ότι τα αντιπυρε
τικά /ΜΣΑΦ είναι πιθανόν να μειώνουν την ανοσολο- 
γική απόκριση στο εμβόλιο ξεκίνησε σε σύντομο 
χρονικό διάστημα μετά τη διαθεσιμότητα των εμβο
λίων Οθνΐϋ-19, με τη δημοσίευση κάποιων μελετών 
που ισχυρίστηκαν ότι η ιβουπροφαίνη και η παρακε- 
ταμόλη θα μπορούσαν να κάνουν το εμβόλιο ΩΟνίΩ- 
19 λιγότερο αποτελεσματικό. Αυτό συζητήθηκε σαν 
ενδεχόμενο γιατί το ανοσοποιητικό σύστημα ανταπο- 
κρίνεται στα εμβόλια μέσω μιας διαδικασίας που ονο
μάζεται «ελεγχόμενη φλεγμονή».
Ωστόσο, οι κλινικές δοκιμές που διεξήχθησαν για να 
αποδείξουν την ασφάλεια και την αποτελεσματικότητα 
των εμβολίων ΟΟΫΙΩ-19 προσφέρουν σαφή εικόνα. 
Στους συμμετέχοντες στις μελέτες επετράπη να χρη
σιμοποιήσουν αντιπυρετικά / ΜΣΑΦ όπως η ιβου- 
ηροφαίνη, για τη θεραπεία ήπιων παρενεργειών μετά 
την ένεση. Αυτό συνέβη στις κλινικές δοκιμές ΡίίζθΓ- 
ΒίοΝΤθεή και Μο0θγπθ, οι οποίες έδειξαν αποτελε
σματικότητα άνω του 94%, 3,4 που υποδηλώνουν 
ότι η χρήση αντιπυρετικών/ΜΣΑΦ, όπως η ιβουπρο- 
φαίνη π.χ. Νυτοίθη δεν επηρέασε την ανοσοαπόκριση 
στο εμβόλιο.

Γεγονός: Η παραπληροφόρηση στα μέσα κοινωνικής 
δικτύωσης υποδηλώνει ότι το εμβόλιο εκπαιδεύει το 
σώμα να επιτεθεί στη συγκυτίνη-1, μια πρωτεΐνη στον 
πλακούντα, η οποία θα μπορούσε να οδηγήσει σε 
υπογονιμότητα στις γυναίκες. Η αλήθεια είναι ότι 
υπάρχει μια αλληλουχία αμινοξέων που μοιράζεται 
μεταξύ της 5ρίΙ<θ πρωτεΐνης και μιας πρωτεΐνης πλα
κούντα. Ωστόσο, οι ειδικοί λένε ότι είναι πολύ σύντομη 
για να προκαλέσει ανοσο-απόκριση και ως εκ τούτου 
δεν επηρεάζει τη γονιμότητα. Εν τούτοις νεώτερα δε
δομένα δείχνουν διαταραχές περιόδου σε νέες γυ
ναίκες και επαναπροσδιορίζεται η πιθανότητα εμφά
νισης της συγκεκριμένης απώτερης ανεπιθύμητης 
δράσης.

Μύθος:Έχω ήδη διαγνωστεί με Οθνΐϋ-19, επο
μένως δεν χρειάζεται να κάνω το εμβόλιο. 
Γεγονός: Εάν είχατε ήδη ΩθνΐΩ-19, υπάρχουν εν
δείξεις ότι μπορείτε ακόμα να επωφεληθείτε από το 
εμβόλιο. Προς το παρόν, οι ειδικοί δεν γνωρίζουν 
πόσο καιρό κάποιος προστατεύεται από το να αρρω- 
στήσει ξανά μετά την ανάρρωση από την ΩθνΐΩ-19. 
Η ανοσία που αποκτά κάποιος από λοίμωξη, που ονο
μάζεται φυσική ανοσία, ποικίλλει από άτομο σε άτομο. 
Μερικά πρώιμα στοιχεία δείχνουν ότι η φυσική ανοσία 
μπορεί να μην διαρκέσει πολύ και για αυτό έχει προ- 
ταθεί η επανάληψη ενισχυτικής δόσης.

Μύθος: Μόλις λάβω το εμβόλιο Οθνΐϋ-19, δεν 
χρειάζεται πλέον να φοράω μάσκα.
Γεγονός: Η κάλυψη, το πλύσιμο των χεριών και η 
φυσική απόσταση παραμένουν απαραίτητα στο κοινό 
έως ότου ένας επαρκής αριθμός ατόμων είναι άνοσοι. 
0 εμβολιασμός προφυλάσσει μόνον, ίσως από βαριά 
νόσηση, όχι όμως από μετάδοση. Για το λόγο αυτό η 
μάσκα και τα μηχανικά μέτρα είναι επιβεβλημένα σε 
χώρους συνωστισμού.

Δημήτρης Κούβελας 
Καθηγητής Φαρμακολογίας - Κλινικής 
Φαρμακολογίας Ιατρική Σχολή, ΑΠΘ

Μύθος: Το εμβόλιο κατά της ΟΟνίϋ-Ι9 θα αλλάξει 
το ΩΝΑ μου.
Γεγονός: Τα πρώτα εμβόλια στα οποία χορηγήθηκε 
άδεια έκτακτης ανάγκης περιέχουν το ΓηθδεθηςθΓ 
ΚΝΑ (γπΡΝΑ), το οποίο δίνει εντολή στα κύτταρα να 
φτιάξουν την «πρωτεΐνη της ακίδας» που βρέθηκε 
στο νέο κοροναϊό. Όταν το ανοσοποιητικό σύστημα 
αναγνωρίζει αυτήν την πρωτεΐνη, δημιουργεί μια ανο- 
σοαπόκριση δημιουργώντας αντισώματα - διδάσκον
τας στον οργανισμό πώς να προστατεύεται από μελ
λοντικές μολύνσεις. Το ηηΚΝΑ δεν εισέρχεται ποτέ 
στον πυρήνα του κυττάρου, όπου βρίσκεται το ΩΝΑ 
μας (γενετικό υλικό). Το σιΡΝΑ διασπάται ταχύτατα, 
αμέσως μετά την μετεγγραφή του.

Μύθος: Το εμβόλιο Οθνΐϋ-19 έχει σοβαρές πα
ρενέργειες όπως αλλεργικές αντιδράσεις. 
Γεγονός: Ορισμένοι συμμετέχοντες στις κλινικές δο
κιμές εμβολίου ανέφεραν οι ανεπιθύμητες ενέργειες 
παρόμοιες με εκείνες που βίωσαν με άλλα εμβόλια, 
όπως μυϊκό πόνο, ρίγη και κεφαλαλγία. Όταν τα εμ
βόλια χρησιμοποιήθηκαν στον γενικό πληθυσμό, από 
τη φαρμακοεπσγρύπνηση αναδύθηκαν σπάνιες μεν, 
αλλά σοβαρές ανεπιθύμητες δράσεις, όπως θρομβώ
σεις και φλεγμονές του ενδοθηλίου, αλλά και σπάνιες 
νευρολογικές παθήσεις, οι οποίες πλέον περιγράφον- 
ται στο Φύλλο οδηγιών των προϊόντων. Οι σπάνιες 
ανεπιθύμητες δεν πρέπει να ωθούν τον πληθυσμό 
υψηλού κινδύνου να αποφεύγει τον εμβολιασμό του.

Μύθος: Το εμβόλιο ϋθνΐϋ-19 προκαλεί στειρό- 
τητα στις γυναίκες.

Μύθος: Μπορείτε να νοσήσετε με Οθνΐϋ-19 από 
το εμβόλιο.
Γεγονός: Δεν μπορείτε να νοσήσετε με ΩθνΐΩ-19 
από το εμβόλιο επειδή δεν περιέχει ιό.

Μύθος: Μόλις λάβω το εμβόλιο, το (65ΐ μου για 
εθνω-19 θα είναι θετικό.
Γεγονός: Επειδή δεν υπάρχει ιός στα εμβόλια, τα εμ
βόλια δεν θα επηρεάσουν το αποτέλεσμα του 1θ$1 
σας. Είναι πιθανό να μολυνθείτε από τον ιό καθώς το 
εμβόλιο χρειάζεται ένα χρονικό διάστημα για να προ
στατεύσει πλήρως τον οργανισμό σας.

Μύθος: Δεν διατρέχω κίνδυνο για σοβαρές επι
πλοκές του ϋθνΐϋ-19, οπότε δεν χρειάζομαι το 
εμβόλιο.
Γεγονός: Ανεξάρτητα από τον κίνδυνο, μπορεί να 
μολυνθείτε από τον ιό και να τη μεταδώσετε σε άλ
λους, οπότε είναι σημαντικό να εμβολιαστείτε. Όταν 
το εμβόλιο είναι ευρέως διαθέσιμο, συνιστάται όσο 
το δυνατόν περισσότεροι ενήλικες να λάβουν το εμ
βόλιο. Βέβαια όπως σε όλα τα νέα προϊόντα υπάρχει 
πιθανότητα άγνωστων ανεπιθύμητων και για απροσ
διόριστο χρονικό διάστημα, οπότε η αναφορά με την 
«κίτρινη κάρτα» αποτελεί τον τρόπο προστασίας του 
πληθυσμού.

Μύθος: Εάν λάβω το εμβόλιο Οθνΐϋ-19, δια
τρέχω μεγαλύτερο κίνδυνο να αρρωστήσω από 
άλλη ασθένεια.
Γεγονός: Δεν υπάρχουν στοιχεία που να υποδηλώ
νουν ότι η λήψη του εμβολίου αυξάνει τον κίνδυνο 
να αρρωστήσετε από άλλη λοίμωξη όπως η γρίπη.

Ευχαριστήριο του Γενικού Λυκείου Αμυνταίου
Γρ^να μεγάλο ευχαριστώ στην εταιρία 50ΕΕΒ60Ν για την ευγενική δωρεά 16 συσκευών καθαρι- 
I” σμού του εσωτερικού αέρα που εστιάζουν στην εξάλειψη του Οονΐό 19 από τις σχολικές αίθουσες 
■■■■και την δημιουργία καθαρής και υγιεινής ατμόσφαιρας.
Ευχαριστούμε για το πραγματικό ενδιαφέρον, την ευαισθησία, την κοινωνική προσφορά και την στή
ριξη στο έργο μας.

Η Διευθύντρια 
Ζούλα Ευαγγελία

Αικατερίνη Ρίζου-Μάρκου
Ωτο ί λαρυγγολόγος
Χειρουργός Κεφαλής & Τραχήλου 

ενηλίκων & παίδων

Δευτέρα-Παρασκευή: 09:00-13:00 
Δευτέρα, Τρίτη, Πέμπτη: 17:30-20:30

Μεγάλου Αλεξάνδρου 14-18, Φλώρινα

2385023343 | 6944103739

Νέο Δ.Σ. της ΔΑΚΕ 
εκπαιδευτικών Π.Ε. Φλώρινας

Τ
ην Παρασκευή 4-3-2022 
πραγματοποιήθηκαν οι αρ
χαιρεσίες για τη ανάδειξη 
νέου Δ.Σ. καθώς και η κοπή βα

σιλόπιτας της ΔΑΚΕ Π.Ε Φλώ
ρινας.
Το Διοικητικό Συμβούλιο που προ- 
έκυψε από τις αρχαιρεσίες συγ
κροτήθηκε σε σώμα ως εξής:

• ΠΡΟΕΔΡΟΣ:
ΜΠΙΤΣΑΚΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ

• ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
ΚΑΠΟΥΛΙΤΣΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ

• ΓΕΝΙΚΗ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ:

ΖΑΧΟΥ ΙΟΑΝΝΑ 

•ΤΑΜΙΑΣ:
ΜΙΚΡΟΠΟΥΛΟΥ ΕΛΕΝΗ 

ΜΕΛΗ:
• ΒΟΣΚΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ
• ΛΑΖΟΥ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
• ΡΩΜΑΝΙΔΗΣ ΜΙΧΑΛΗΣ

ΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ
• ΑΝΤΩΝΙΑΔΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ
• ΛΑΡΧΑΝΙΔΗΣ ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ
• ΜΙΚΡΟΠΟΥΛΟΥ ΜΙΡΑΝΤΑ

Τυχερός της βραδιάς ο Σταύρος 
Βοσκόπουλος.

Authorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
Downloaded on 15/05/2024 20:29:17 UTC from Psifiako Apothetirio Dimosias Kentrikis Vivliothikis Florinas.
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Συμφωνήσαμε λοιπόν με τον Αντιηερκρε- 
ρειόρχη να γίνει μία ευρεία σύσκεψη. Σκε- 
φτείτε ότι ένα μέρος της μελέτης έχει ανα- 
λάβει να το κάνει και η Περιφέρεια. Αυτό 
είναι καινούργιο φρούτο για να βοηθήσει τη 
συντόμευση. Συνεννοηθήκαμε λοιπόν να 
γίνει μία ευρεία σύσκεψη προφανώς στη 
Φλώρινα, να κληθεί η Εγνατία να έρθει και 
η ΑΝΚΟ, γιατί πλέον εμπλέκεται και η ΑΝΚΟ 
και όλοι οι εμπλεκόμενοι φορείς οι δήμαρχοι 
Φλώρινας και Αμυνταίου για να έχουμε μία 
επίσημη τελική ανακοίνωση για το πότε θα 
τελειώσει αυτή η μελέτη.
Συζητήσαμε το θέμα του ορυχείου. Είχαμε 
τελευταία συνεχόμενες συσκέψεις χωρίς να 
βγάζουμε δελτία τύπου και χωρίς την πα
ρουσία των δημοσιογράφων. Στο εργατικό 
κέντρο είχαμε δύο συνεχόμενες συσκέψεις, 
στην δεύτερη συμμετείχαν και εκπρόσωποι 
της ΔΕΗ μετά από απαίτηση δική μου, αλλά 
και των υπολοίπων. Τελικά έχουμε συμφω
νήσει να γίνει μία συνάντηση και με τον κύ
ριο Σκρέκα για να δούμε πώς θα αηεμπλακεί 
το συγκεκριμένο θέμα. Γιατί αυτή τη στιγμή 
που όλα συνηγορούν στη λειτουργία των 
εργοστασίων με Λιγνίτη της ΔΕΗ, η Φλώ
ρινα κλείνει από πιο νωρίς λόγω της έλλει
ψης λιγνίτη . Δηλαδή εκεί που θα μπορού
σαμε εφόσον λειτουργούσαν όλα κανονικά 
να ζητήσουμε και μία παράταση εν πόση πε- 
ριπτώσει από μόνες οι συνθήκες θα το είχαν 
επιβάλει , η Φλώρινα θα κλείσει από πιο 
νωρίς γιατί δεν μπορεί να προμηθευτεί λι
γνίτη ο ΑΗΣ Μελίτης.
Τα αρδευτικά δίκτυα όπως έχω κατά επα
νάληψη πει, όλα θα ξεκινήσουν και τα τρία 
και των Πρεσπών, της Τριανταφυλλιάς και 
του Παρωρίου, την άνοιξη. Τα παρακο
λουθώ από κοντά στην Αθήνα μιλάμε συ
νεχώς με τους γενικούς διευθυντές. Το θέμα 
του φυσικού αερίου για τα χωριά αυτά τα 
οποία είχαμε πει τα επιπλέον πέραν του Αμ
μοχωρίου και του Αρμενοχωρίου, τα οποία 
εντάσσονται στη δαπάνη της Φλώρινας μι
λάμε για Μελίτη, Σιταριά και Βεύη και από 
το Αμύνταιο για Λέχοβο, Βαρικό και Αετό 
θα γίνει μία καινούργια συνάντηση με τη 
ΔΕΔΑ με τον δήμαρχο Φλώρινας την μεθε
πόμενη εβδομάδα για να δούμε έχει ήδη γί
νει έχουν γίνει οι δύο συναντήσεις, η μία με 
τον κύριο Παπαθανάση και άλλη με τον κύ
ριο Μουσουρούλη και τους συναρμόδιους 
για την εξεύρεση πόρων για την χρηματο
δότηση του δικτύου, θα γίνει λοιπόν και 
μία άλλη. Τώρα βρέθηκε μία άλλη διαδικα
σία. θα τα προτείνει ο κύριος Τσάκας από 
τη ΔΕΔΑ ότι δέχεται να της να τα βάλει στο 
πρόγραμμα για να μπορέσουμε μετά και 
εμείς από κει και πέρα να βρούμε τα χρή
ματα για τη χρηματοδότηση. Ελπίζω ότι τα 
νέα θα είναι καλά.
Και να κλείσω με το πιο σημαντικό θέμα το 
οποίο μαστίζει την περιοχή μας όλη τη χώρα 
και όλο τον πλανήτη. Ενώ η πανδημία βρί
σκεται σε μία ύφεση, πιστεύω ότι από ότι 
εκτιμούν και αρμόδιοι ότι είμαστε στον επί
λογο, έχουμε το θέμα της ακρίβειας, τις 
υψηλές τιμές στο πετρέλαιο και στη βενζίνη 
και στο φυσικό αέριο και εννοείται και στο 
ηλεκτρικό ρεύμα. Παρόλη την χρηματοδό
τηση της κυβέρνησης, έχει δαπανήσει πε
ρίπου 2 δις ,μιλάμε για ένα τεράστιο ποσό 
παρόλα αυτά οι λογαριασμοί του ηλεκτρικού

ρεύματος εξακολουθούν να έρχονται πολύ 
υψηλοί από 50 μέχρι 100 και μέχρι 200 % 
πάνω. Σε κάποιες περιπτώσεις είναι και 
200%, κάποιες άλλες περιπτώσεις είναι 
100% πάνω παρόλη επαναλαμβάνω την 
χρηματοδότηση που κάνει η κυβέρνηση. 
Αυτό σημαίνει ότι η κυβέρνηση θα πρέπει 
να βρει και άλλους τρόπους. Δεσμεύτηκε ο 
πρωθυπουργός ότι θα συνεχίσει να χρημα
τοδοτεί τις επιπλέον αυξήσεις, ένα μέρος 
των αυξήσεων από ότι φαίνεται πρέπει να 
βρούμε κι άλλα χρήματα για να καλυφθεί 
αυτή η αύξηση, γιατί δυστυχώς και οι απλοί 
πολίτες και οι επιχειρηματίες, αλλά και οι 
αγρότες αργότερα για την ώρα δεν έχουν 
ιδιαίτερο πρόβλημα αλλά από τον Απρίλιο 
Μάιο και μετά όταν θα αρχίσουν να ποτίζουν 
θα έχουν σημαντικό πρόβλημα. Όλα αυτά 
τα οποία ακούγονται ότι δήθεν να δώσει η 
ΔΕΗ τα κέρδη της, τα κέρδη της ΔΕΗ όλα 
είναι 800 εκατομμύρια, 800 εκατομμύρια 
δια του 12 περίπου 75 εκατομμύρια το μήνα. 
Όταν το μήνα η κυβέρνηση δίνει ένα δις τα 
75 εκατομμύρια είναι ψίχουλα, άρα λοιπόν 
δεν παίζει κανένα ρόλο, δεν μπορεί η ΔΕΗ 
να κάνει και πολλά πράγματα.
Ένα τελευταίο επίσης να αναφέρω το ότι 
έχουν εστιάσει στην μείωση του ειδικού 
φόρου κατανάλωσης στα καύσιμα. Αυτό θα 
αφήσει ένα πολύ μεγάλο δημοσιονομικό 
κενό και είναι αμφίβολο εάν η μείωση αυτή 
θα φτάσει στους καταναλωτές. Η κυβέρνηση 
έχει εστιάσει σε ένα ειδικό βοήθημα, το 
οποίο θα δοθεί το Πάσχα. Το ύψος αυτού 
θα το δούμε όταν ανακοινωθεί από τον 
πρωθυπουργό και την κυβέρνηση. Λοιπόν 
σταματώ εδώ για να δεχθώ κάποιες ερω
τήσεις.

ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΩΝ 
ΔΗΜ- Κύριε Αντωνιάδη εγώ θα αναφερθώ 
σε θέματα της καθημερινότητας, αυτά που 
συγκεντρώνουμε από τις ερωτήσεις των 
πολιτών: Είπατε για το πετρέλαιο θέρμαν
σης, είπατε για το ρεύμα, είπατε για τον κά
θετο άξονα, που πιστεύω ότι θα γίνει όταν 
τελειώσει η Κλεισούρα κατά την άποψη μου 
βέβαια, αλλά θα σταθώ σε μία τοποθέτησή 
σας γραπτή ,ότι η κυβέρνηση είναι κοντά 
στους πολίτες. Δεν θα διαφωνήσω, αλλά 
ήθελα να σημειώσετε δυο τρία θέμα που 
ταλαιπωρούν τους πολίτες. Πόσο κοντά 
ήταν στους πολίτες των ορεινών περιοχών 
, οι οποίοι για 55 ολόκληρες ημέρες είναι 
σε κλοιό χιονοπτώσεων, με χιόνι ένα μέτρο 
και πολλές φορές μείναν χωρίς ρεύμα για 
ώρες ολόκληρες; Πόσο κοντά είναι στους 
πολίτες, οι οποίοι ταλαιπωρούνται από τις 
υπηρεσίες; Ειλικρινά σας το λέω, είναι ένα 
πολύ μεγάλο παράπονο των πολιτών. Δεν 
μπορεί, λέει ένας πολίτης του Αετού, να πη
γαίνω εγώ από τον Αετό στην υπηρεσία της 
Φλώρινας και να μου λένε ότι ο υπάλληλος 
είναι άρρωστος , έλα μετά από μία εβδο
μάδα. Δεν μπορεί κύριε Αντωνιάδη , πόσο 
κοντά στον πολίτη είναι όταν για να επικοι
νωνήσει με υπηρεσία στην Κοζάνη θέλει 
δυο εβδομάδες και δεν έχει απαντήσει 
ακόμα στο τηλέφωνο. Να έρθω και στα 
δικά μας με την κυρία του Βήματος, εδώ , 
την αγαπητή μας, για να ξέρει ο κόσμος γιατί 
μιλάμε. Κ. Αντωνιάδη για να φτάσει η εφη
μερίδα η ημερήσια από το ταχυδρομείο στην 
πλατεία Ηρώων κάνει μια εβδομάδα. Ξέ
ρετε ότι έχουν αρχίσει οι συνδρομητές μας

να λένε τι να την κάνουν την εφημερίδα 
όταν έρχεται μετά από μία εβδομάδα. Λοι
πόν, το ελληνικό δημόσιο, το περιβόητο για 
τις επιχειρήσεις, επιχειρηματίες που έχουν 
κόψει τιμολόγια εδώ και ένα χρόνο δεν 
έχουν εισπράξει ακόμα τα λεφτά τους και 
έχουν πληρώσει, από εκείνα που δεν έχουν 
πάρει, το ΦΠΑ. Πολλά ακόμη θα μπορούσα 
να κατονομάσω από αυτά που καθημερινά 
αντιμετωπίζουμε αλλά νομίζω ότι σε κάποια 
πράγματα να μην ρίχνουμε όλη την ευθύνη 
στην κυβέρνηση, σε κάποια πράγματα 
φταίμε εμείς σε κάποια πράγματα φταίνε και 
οι υπηρεσίες. Αυτό όμως κάποτε πρέπει να 
επιλυθεί.
ΒΟΥΛ- Λοιπόν επειδή θέσατε πολλά .θέ
ματα, να απαντήσω επιγραμματικό. Καταρ- 
χάς όσον αφορά τις χιονοπτώσεις, γιατί μι
λάμε για τη Φλώρινα πάντα φαντάζομαι. 
Όσον αφορά για τις χιονοπτώσεις γνωρίζετε 
και γνωρίζω και γνωρίζουμε όλοι ότι οι δρό
μοι είναι μοιρασμένοι σε αρμοδιότητες συγ
κεκριμένων υπηρεσιών. Κάποιοι δρόμοι εί
ναι χαρακτηρισμένοι εθνικοί, οτιδήποτε και 
την ευθύνη την έχει η περιφέρεια. Εγώ δεν 
νομίζω ότι μέσα στις χιονοπτώσεις υπήρξε 
κάποιος δρόμος αποκλεισμένος. Κάποιοι 
άλλοι δρόμοι σε κάποια ορεινά χωριά εν
δεχομένως σε κάποια απομακρυσμένα σπί
τια να καθυστέρησε λίγο, μισή μέρα ή κά
ποιες ώρες αλλά νομίζω ότι δεν υπάρχει 
θέμα. Προφανώς αναφέρεστε όταν λέτε για 
τις χιονοπτώσεις μόνο για το ηλεκτρικό 
ρεύμα. Όπως η Αθήνα έτσι και εδώ πράγματι 
υπήρχαν κάποιες ζημιές λόγω των χιονο
πτώσεων αυτό είναι ένα σύνηθες φαινόμενο 
επί δεκαετίες. Αυτό το οποίο όμως δεν είναι 
σύνηθες είναι ο χρόνος αποκατάστασης. Το 
να κοπεί ένα καλώδιο από το βάρος του 
χιονιού είναι συνηθισμένο φαινόμενο εκεί 
που επικρατούν δυσμενείς συνθήκες. Αυτό 
που δεν είναι συνηθισμένο είναι να καθυ
στερήσει 5 μέρες και να μείνει π.χ. ένα χω
ριό τρεις μέρες ή πέντε μέρες χωρίς ηλε
κτρικό ρεύμα. Είναι γεγονός ότι για το 
συγκεκριμένο θέμα έχει μεσολαβήσει και η 
κυβέρνηση και το αρμόδιο Υπουργείο, ώστε 
η αρμόδια υπηρεσία ΑΔΜΗΕ και ΔΕΔΔΗΕ 
να κάνουνε μεγάλες προμήθειες σε καλώδια 
για να γίνει αντικατάσταση όλων των πα
λαιών είτε πρόκειται για κολώνες της ΔΕΗ 
είτε πρόκειται για καλώδια για να υπάρχει 
ένας εκσυγχρονισμός και να μην παρατη
ρούνται τόσο σε τόσο μεγάλο βαθμό ζημιές. 
Για το θέμα των υπαλλήλων ξέρετε ότι η 

αλήθεια είναι κάπου στη μέση.Ότι ναι φταίνε 
και οι υπάλληλοι, γιατί όντως πολλές φορές 
δεν ανταποκρίνονται με μεγάλη προθυμία, 
ίσως ένα μέρος των υπαλλήλων, από την 
άλλη όμως έχουν και αυτοί δίκαιο, γιατί σε 
ένα μεγάλο βαθμό βγήκαν πάρα πολλοί πάλι 
στη σύνταξη και δεν αναπληρώθηκε αυτό 
το στελεχιακό δυναμικό. Αυτό το οποίο θα 
συμφωνήσω μαζί σας, δημιουργεί μεγάλο 
πρόβλημα είναι το θέμα των Ταχυδρομείων, 
θα το εξετάσουμε τώρα που θα κατέβω 
κάτω με τον αρμόδιο Υπουργό να δούμε 
πώς λειτουργούν. Ενδεχομένως οι ιδιωτικές 
εταιρείες, οι οποίες έχουν αναλάβει δεν εξυ
πηρετούν καλά το συγκεκριμένο θέμα, θα 
δούμε αυτό πώς μπορούμε να το διορθώ
σουμε.

ΔΗΜ- Δεν υπάρχει πρόβλημα μόνο στους 
λογαριασμούς και τις εφημερίδες, αλλά για

χαρτιά που είναι απαραίτητα στον κόσμο. 
ΒΟΥΛ- θα το δω αυτό το συγκεκριμένο και 
σε μία άλλη ενημέρωση θα σας ενημερώσω. 
Το κρατώ.

ΔΗΜ- Κοίταξα το ΦΕΚ για την σεισμογενής 
οριοθέτηση, προκάλεσε αρνητική εντύπωση 
το γεγονός ότι κοινότητες που αποδεδειγ
μένα έχουν υποστεί ζημίες είναι εκτός, 
όπως η κοινότητα Περάσματος στην Φλώ
ρινα , ο Άγιος Γερμανός στην Πρέσπα, η Μα
ρίνα στην Φλώρινα, ο Άγιος Βαρθολομαίος 
, ήδη έχουν γίνει από κατοίκους αρκετές αι
τήσεις για έλεγχο των οικιών τους κι όμως 
έχουν μείνει έξω. Το Πέρασμα για παρά
δειγμα , όλα τα γύρω γύρω χωριά είναι σει
σμογενείς περιοχή , το Πέρασμα δεν περι
λαμβάνεται , θα το δείτε αυτό το ζήτημα. 
ΒΟΥΛ- Το θέτεται αυτό το ζήτημα , θα το 
δω. Μέχρι στιγμής το ακούω πρώτη φορά 
δεν μου έκανε κανένας παράπονο, θα μου 
πεις τώρα ανακοινώθηκαν τα χωριά το ότι 
ανακοινώθηκε αυτός ο αριθμός δεν σημαί
νει ότι δεν μπορούν να μπουν και άλλα, θα 
το δούμε για ποια χωριά είναι, θα συνεν- 
νοηθώ και με τον Δήμαρχο και με τον Αν- 
τιπερκρερειάρχη και θα το θέσουμε αυτό το 
θέμα και θα μπουν και αυτά τα 4- 5 που μεί
νανε από έξω, τα οποία έχουν όντως ζη
μιές.

ΔΗΜ- Τον Οκτώβρη και αρχές του Νοέμβρη 
καθορίστηκε και η επιδότηση του πετρε
λαίου θέρμανσης. Η τιμή τότε ήταν 1,15 , 
1,16,1,17, σήμερα η τιμή είναι υψηλή 1,40 
με την ίδια επιδότηση. Όταν βλέπουμε ότι 
το ρεύμα έχει ενισχυθεί σημαντικά από τις 
επιχορηγήσεις τις κρατικές, αυτά τα 2 δις, 
δεν πρέπει αντίστοιχα, επειδή στην Φλώ
ρινα έχουμε μέχρι τον Μάιο κρύο, χρειάζεται 
η θέρμανση και χρονικά να επεκταθεί και 
ποσοστιαία να αυξηθεί η επιχορήγηση; 
ΒΟΥΛ- Το χρονικό είναι μέχρι 30 Απριλίου. 
Από εκεί και πέρα δεν μας εξυπηρετεί ιδι
αίτερα. Αλλά να αυξηθεί το ποσοστό της επι
χορήγησης και εγώ κρίνω σημαντικό ότι 
πρέπει να γίνει. Απλώς σας ενημερώνω ότι 
έχει γίνει μία αύξηση σε σχέση με την περ
σινή χρονιά.Έχει γίνει, ναι διευρύνθηκε και 
έγινε η αύξηση. Τώρα όμως θα κοιτάξουμε 
θα μιλήσω με τον κύριο Σκυλακάκη για να 
γίνει, επειδή ανέβηκε πάρα πολύ έστω στα 
τελευταία να γίνει μία τελευταία αύξηση, η 
οποία είναι αναγκαία, θα το δω και το συγ
κεκριμένο θέμα γιατί νομίζω ότι είναι δίκαιο 
και ειδικά για την περιοχή μας είναι πολύ 
σημαντικό. Άρα έχω κρατήσει και τα τρία 
είναι το θέμα του ταχυδρομείου, το θέμα 
των επιπλέον χωριών, και το θέμα του πε
τρελαίου θέρμανσης για τα οποία θα έχετε 
νέα μέσα στις επόμενες 15 μέρες.

ΔΗΜ- Κ. Αντωνιάδη, διάβασα πρόσφατα , 
ασχολήθηκα κιόλας με το θέμα ότι στην 
Φλώρινα μειώθηκε η αντικειμενική αξία των 
ακινήτων. Την επόμενη μέρα, επικοινώνησα 
με την εφορία, όχι κ. Γεωργούλα στην Φλώ
ρινα αυξήθηκαν τα κτίσματα , μειώθηκαν 
τα οικόπεδα που σημαίνει ότι για τον ΕΝΦΙΑ, 
θα το δούμε στην πράξη θα έχουμε μάλλον 
αύξηση. Για δείτε το λίγο αυτό , οι αντικει
μενικές αξίες των ακινήτων έχουν αυξηθεί 
στην περιοχή της Φλώρινας.
ΒΟΥΛ- θα το δω και θα σας απαντήσω αρ
γότερα. Σας ευχαριστώ πολύ!!

Δημιουργία Ομάδας Κινούμενης Εικόνας- 

ΑηΐππαΙίοη από τη Λέσχη Πολιτισμού Φλώρινας

Η
 Λέσχη Πολιτισμού Φλώρινας ανακοι
νώνει τη δημιουργία ομάδας Κινού
μενης Εικόνας - αηίπιαίίοπ για παιδιά 

και σας προσκαλεί ν' ανακαλύψουμε παρέα 
το μαγικά κόσμο των κινούμενων εικόνων!
Όλα ξεκινούν από μια ιδέα. Ζωγραφιές, κατα
σκευές, παιχνίδια, φύλλα, πέτρες ακόμα και οι 
φακές μπορούν να «ζωντανέψουν», χρησιμο
ποιώντας την τεχνική της κινούμενης εικόνας.
Μαζί θα σκαρφιστούμε ιστορίες, που οι ήρωες 
ιας μπαίνουν σε τρομερές περιπέτειες! Τα παι- 
5ιά έρχονται σε επαφή με:

Τη δημιουργία χαρακτήρων και τη συγγραφή 
ιεναρίου
Την κατασκευή των σκηνικών με διάφορα 

’λικό
Τη δημιουργία μικρών βίντεο με τη χρήση νέων 
:χνολογιών (τρίποδο, κάμερα- κινητό, υπολο- 
στής)
Την οργάνωση έκθεσης και προβολής του βίν

τεο σε συγγενείς και φίλους
Το πρόγραμμα απευθύνεται σε παιδιά από τη Γ’ τάξη
του δημοτικού έως και την Α' Γυμνασίου.

Υπεύθυνη ομάδας:Ίριδα Φυρογένη 
Επικοινωνία: τπλ. 6942604954 

σπιαΐΐ: ίπίίΓΪ@9Π)3Ϊΐ.οοητ

Από το Δ.Σ της Λ.Π.Φ

τώρα και στον χώρο σας.
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της γυναίκας

Η
 ζωή είναι γυναίκα, ένα 
θαύμα και ένας μύθος 
από μόνη της, που γεννά 
άλλους μύθους και πραγματι

κότητες. Είναι ένα πρόσωπο που 
ενσαρκώνει πολλούς ρόλους 
<μάνα>, <σύζυγος>, <κόρη>,
<αδερφή>, αποτελεί έναν συν
δετικό κρίκο, είναι ο στυλοβάτης 
της οικογένειας και της κοινω
νίας. Ενα δημιούργημα ζωής που 
δίνει πνοή και λόγο ύπαρξης στα 
πάντα γύρω της. Η γυναίκα βρί
σκεται ψηλά, εκεί όπου ο ουρα
νός δεν έχει αρχή ούτε και τέλος.
Αποτελεί ένα όνειρο που αξίζει 
κανείς να το αγγίξει αρκεί να έχει 
τα μάτια της ψυχής του ορθάνοι
χτά. Μπορεί η 8η Μαρτίου να 
έχει θεσπιστεί και καθιερωθεί ως 
Παγκόσμια Ημέρα αφιερωμένη 
στην γυναίκα και να έρχεται κάθε 
χρόνο να μας θυμίσει τα μονα
δικά επιτεύγματά της και τις τό
σες θυσίες υπέρ των γυναικείων 
κεκτημένων δικαιωμάτων της, 
που κατάφερε να κερδίσει μαχό- 
μενη σε μια ανδροκρατούμενη 
κοινωνία, αυτό όμως δεν σημαίνει πως γιορτάζει μόνο τη μέρα εκείνη, 
αλλά οφείλει να τιμάται καθημερινά για την πολυδιάστατη προσωπικό
τητά της, με ρόλους, στάσεις και θέσεις ζωής. Αγωνίζεται και κατακτά 
κόσμους, είναι άνθρωπος, είναι γυναίκα, είναι η ίδια η ζωή.

Γράφει 
η Ερασμία Ιωαννίδου 

Οικονομικός Σύμβουλος - 
Κειμενογράφος

Διάλεξη του εργαστηρίου «Επικοινωνία στη 
Διοίκηση και Τεχνολογία» του Τμήματος 

Διοικητικής Επιστήμης και Τεχνολογίας σε 
συνεργασία με τον Σύνδεσμο Εξαγωγών 
ΣΕΒΕ και το Ευρωπαϊκό Περιφερειακό

Πλαίσιο Συνεργασίας ΕΒΡΟ

Η
 ενημερωτική διαδικτυακή διάλεξη, η οποία πραγματοποι
ήθηκε μέσω της πλατφόρμας ζοοιη στο πλαίσιο του εργα
στηρίου «Επικοινωνία στη Διοίκηση και Τεχνολογία», με 
θέμα: “ννΟΒΚΡΕΑΟΕ ΤΡϋδΤ Ι.ΕΑ0ΕΒ5 - Δημιουργία ενός κλίμα

τος εμπιστοσύνης στις επιχειρήσεις” και διοργανώθηκε από τον 
Σύνδεσμο Εξαγωγέων ΣΕΒΕ σε συνεργασία με το Τμήμα Διοικη
τικής Επιστήμης και Τεχνολογίας της Σχολής Οικονομικών Επι
στημών του Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας και το Ευρωπαϊκό 
Περιφερειακό Πλαίσιο Συνεργασίας ΕΒΡΟ, ολοκληρώθηκε με θε
τικό πρόσημο.
Μέσω της διάλεξης και των άκρως ενδιαφερουσών εισηγήσεων των 
ομιλητών της, οι συμμετέχοντες είχαν την ευκαιρία να γνωρίσουν αρχικά 
τις Ευκαιρίες συμμετοχής στο Πρόγραμμα ΕΡΑ5ΜΙί5 + από την κ. Ελίνα. 
Μαυρογιώργου, Συντονίστρια της Ομάδας Προβολής και Αξιοποίησης 
Αποτελεσμάτων ΕΡΑ5Μυ5 + του Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών 
(ΙΚΥ). Στη συνέχεια, εκπρόσωποι του Επικεφαλούς Εταίρου ΕΙΠ5 & 
40ίνίΙίίγ ΙηείϋυΙθ του προγράμματος νΥΟΡΚΡΙΑΟΕ ΤΡϋ5Τ ΙΕΑ0ΕΡ5, 
ϋΓ. Ραυί ΟυαηίοεΚ και ϋτ ϋοήη-ΡοόθΠ ΟυιΤίη ενημέρωσαν για τις Δρά
σεις και τα Παραδοτέα του Προγράμματος νΥΟΡΚΡΙΑΟΕ ΤΡΙΙ5ΤΙΕΑ0- 
ΕΡ5. Το σχετικό υλικό διατίθεται στον ιστότοπο ήίίρ5://νννννν.ννοΓΐ<- 
ρΐ3εθίΓυ5(Ιθ3άθΓ5.εοΓπ/.
Τέλος, η Σύμβουλος Επιχειρήσεων και Βυείηθεε/ΟαΓθθΓ Οοαεή, κ. Ει
ρήνη Κόντρα, ανέπτυξε το θέμα «Χτίζοντας νοοτροπία Ανάπτυξης & 
Εμπιστοσύνης». Η παρουσίαση είχε ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τους συμ
μετέχοντες, που αποτελούνταν από εκπροσώπους επιχειρήσεων, ακα
δημαϊκούς, φοιτητές και μεταπτυχιακούς καθώς και εκπροσώπους φο
ρέων. Ανάλογες πρωτοβουλίες θα λάβουν χώρα στο άμεσο μέλλον.

Επιστολή της ΕΙΕΤ στον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργό 
και κυβερνητικό εκπρόσωπο Ιωάννη Οικονόμου

Α
ξιότιμε κ. Υπουργέ, με την παρούσα επι
στολή θέλουμε να εκφράσουμε την ανησυ
χία που διακατέχει το σύνολο των 
εβδομαδιαίων περιφερειακών εφημερίδων της 

χώρας λόγω της διαμορφωθείσας κατάστασης 
στον κλάδο μας, με μείζονα προβλήματα που 
έχουν προκύψει και αποτελούν "βρόγχο” για τις 
επιχειρήσεις μας.
Προσπερνώντας τα διαχρονικά προβλήματα που αν
τιμετωπίζει εδώ και χρόνια ο έντυπος τύπος, πολλά 
εκ των οποίων προήλθαν από την αδιαφορία της Πο
λιτείας να λάβει αποτελεσματικά μέτρα στήριξης του, 
αλλά και να εφαρμόσει σειρά Νόμων που η ίδια έχει 
θεσμοθετήσει με τρανταχτό παράδειγμα την μη 
εφαρμογή του περιβόητου Ν. 2328/ 1995 που προ
βλέπει την κατανομή ποσοστού 30% επί των κρατι
κών διαφημίσεων στα ΜΜΕ της Περιφέρειας, σας 
αναφέρουμε τα μείζονα προβλήματα που προέκυψαν 
τελευταία και απειλούν με μαρασμό την συντριπτική 
πλειοψηφία του Περιφερειακού Τύπου:
1. Ασφαλιστικά θέματα
Για μια ακόμη φορά στην κορυφή των θεμάτων που 
απασχολούν τον Περιφερειακό Τύπο βρίσκονται τα 
ασφαλιστικά θέματα που αφορούν εκκρεμότητες που 
πνίγουν τον κλάδο μας και δημιουργούν μεγάλα και 
πολλές φορές ανυπέρβλητα προβλήματα για τις εφη
μερίδες - επιχειρήσεις μας.
Παρά τις συνεχείς επαφές μας με το Υπουργείο Ερ
γασίας, τον ΕΦΚΑ και τον ΕΔΟΕΑΠ, τα θέματα αυτά 
παραμένουν ανοιχτά και μέρα με τη μέρα δημιουρ
γούν ολοένα και μεγαλύτερα προβλήματα στη λει
τουργία των εφημερίδων - επιχειρήσεων μας. 
Ζητείται:
1. Η άμεση εξεύρεση οριστικής λύσης για τη δι
ευθέτηση των ασφαλιστικών εισφορών που οι
ιδιοκτήτες εφημερίδων είχαν καταβάλλει στον ΕΦΚΑ 
την περίοδο 11/2017- 12/2020 και κλήθηκαν να τις 
καταβάλουν εκ νέου στον ΕΔΟΕΑΠ. Είναι επιτακτική 
ανάγκη να επιταχυνθούν οι διαδικασίες για την ορι
στική λύση διευθέτησης των ασφαλιστικών εισφο
ρών που οι ιδιοκτήτες εφημερίδων είχαν καταβάλλει 
στον ΕΦΚΑ την περίοδο 11/2017 - 12/2020 είτε με 
άμεση επιστροφή των χρημάτων είτε με συμψηφισμό 
σε μελλοντικές υποχρεώσεις μας προς τον ΕΦΚΑ.
2. Η ρύθμιση των οφειλών προς τα ασφαλιστικά 
Ταμεία, ΕΔΟΕΑΠ και ΕΦΚΑ σε 120 δόσεις.
3. Η εξαίρεση των επιχειρήσεων περιφερειακού 
και κλαδικού Τύπου από την υποχρέωση κατα
βολής επιπλέον εργοδοτικής εισφοράς 2% επί 
του ετήσιου τζίρου υπέρ ΕΔΟΕΑΠ.
4. Η καταστατική τροποποίηση του ΕΔΟΕΑΠ ώστε 
να καλύπτονται πλήρως όσοι καταβάλλουν ει
σφορές στον Οργανισμό, ανεξαρτήτως του αριθ
μού των εργαζομένων και του είδους της 
εκδοτικής επιχείρησης περιφερειακού και κλα
δικού Τύπου. Σήμερα το προνόμιο αυτό το έχουν 
μόνο όσες επιχειρήσεις έχουν πάνω από πέντε (5) 
εργαζόμενους με πλήρη απασχόληση, κάτι που ση
μαίνει ότι εξαιρείται σχεδόν το σύνολο του εβδομα
διαίου και περιοδικού Τύπου της Περιφέρειας. 
Ζητάμε λοιπόν, να τεθούν άμεσα προς συζήτηση τα 
παραπάνω θέματα σε συνάντηση μεταξύ όλων των 
εμπλεκόμενων φορέων (ΕΦΚΑ, Υπουργείο Εργα
σίας, ΕΔΟΕΑΠ, Ενώσεις Τύπου, Γενική Γραμματεία 
Επικοινωνίας - Ενημέρωσης).
2. Μέτρα στήριξης
Τα μέτρα στήριξης που εδώ και τέσσερα χρόνια 
ακούμε, δυστυχώς δεν τα είδαμε μέχρι σήμερα.
Ο συμψηφισμός των αρχικών μέτρων στήριξης με τις 
οφειλές μας προς τον ΕΔΟΕΑΠ την περίοδο 11/2017 
- 12/2020, ήταν ένα πρώτο βήμα, ωστόσο θεωρούμε 
ότι δεν μας καλύπτει απλά μια "εφάπαξ στήριξη" 
καθώς ο Περιφερειακός Τύπος έχει την ανάγκη στή
ριξης διαχρονικά (όπως συμβαίνει σε πολλές ευρω
παϊκές χώρες), γι αυτό και έχουμε ζητήσει να τεθεί 
ένα δίκαιο -κατ' έτος- πλαίσιο για την οικονομική ενί
σχυση των περιφερειακών εφημερίδων.
Γι αυτό και σε συνάντηση που είχαμε με τον κ. 
Οικονόμου (9-11-2021), καταθέσαμε προτάσεις 
που κινούνται προς αυτή την κατεύθυνση: 
α. Κάθε εφημερίδα, ημερήσια και εβδομαδιαία που 
βρίσκεται στο μητρώο των εφημερίδων, θα πρέπει 
να λάβει ένα μίνιμουμ ποσό, μιας και πληροί μιας σει
ράς προϋποθέσεων για να συμπεριληφθεί σε αυτό, 
β. Το υπόλοιπο ποσό ή μέρος αυτού να διατεθεί με 
βάση των αριθμό των εργαζομένων, αλλά για όλους 
τους εργαζόμενους και με υπολογισμό των Ετήσιων 
Μονάδων Εργασίας (Ε.Μ.Ε.), κριτήριο που χρησιμο
ποιείται κατά κόρον στα επενδυτικά προγράμματα και 
στις ευρωπαϊκές επιδοτήσεις -ενισχύσεις, ή των ερ
γαζομένων με κάθε μορφή απασχόλησης την στιγμή 
που γίνεται η δήλωση.
Να τονίσουμε ότι η διαχρονική στήριξη του Περιφε
ρειακού Τύπου έγινε πιο αναγκαία από ποτέ τους τε
λευταίους μήνες, οπότε και τα έξοδα εκτύπωσης των 
εφημερίδων εκτοξεύτηκαν, με αποτέλεσμα να μην 
μπορούν πολλοί από εμάς να αντεπεξέλθουν στις

υποχρεώσεις τους. Να σημειώσουμε ότι σε κάποιες 
περιπτώσεις οι αυξήσεις άγγιξαν ή και ξεπέρασαν το 
40-50%!, ενώ καταγράφονται συνεχώς διαδοχικές 
αυξήσεις.
3. Πληρωμή δαπανών δημοσιεύσεων
Ενώ, όπως αναφέρουμε παραπάνω τα έξοδα μας δη
μιουργούν πλέον πρόβλημα επιβίωσης των εφημε
ρίδων μας και είναι αδύνατον να μεταφέρουμε το 
επιπλέον κόστος εκτύπωσης στους διαφημιζόμενους 
ή τους συνδρομητές μας, έχουμε να αντιμετωπί
σουμε ένα διαχρονικό πρόβλημα που κι αυτό διογ
κώνεται αυτή τη δύσκολη εποχή: Την καθυστέρηση 
στην εξόφληση των Τιμολογίων των δημοσιεύσεων 
που προβλέπονται από τη νομοθεσία στον νομαρ
χιακό και τοπικό τύπο, είτε από την αναθέτουσα αρχή 
(Δήμοι, Περιφέρειες και Περιφερειακές Ενότητες, 
Αποκεντρωμένες Διοικήσεις, επιχειρήσεις, Ν.Π.Δ.Δ., 
Ν.Π.Ι.Δ. κ.α.), είτε -κυρίως- από τους ανάδοχους των 
έργων.
Με βάση τα προαναφερθέντα, παρακαλούμε πολύ 
για τις δικές σας ενέργειες, έτσι ώστε -σε συνεργασία 
με τα συναρμόδια Υπουργεία- να τηρείται ενιαία η 
κείμενη νομοθεσία από κάθε φορέα στην ελληνική 
επικράτεια και να μην ερμηνεύεται κατά το δοκούν 
από υπηρεσιακούς παράγοντες.
4. Εξόφληση Τιμολογίων για χην καμπανιό Εμ
βολιασμού
Καθώς δεχόμαστε πολλά τηλεφωνήματα από μέλη 
τηςΈνωσης μας για την μη εξόφληση των Τιμολο
γίων που αφορούν την καμπάνια του Εμβολιασμού 
η οποία υλοποιήθηκε πριν από 9-11 μήνες, ζητάμε 
την άμεση εξόφληση των Τιμολογίων που αφορούν 
τις εβδομαδιαίες περιφερειακές εφημερίδες και τις 
αντίστοιχες ιστοσελίδες.
Να επισημάνουμε ότι, για τα Τιμολόγια αυτά- εδώ και 
πολλούς μήνες έχουμε καταβάλει τον ΦΠΑ, την ει
σφορά 2% υπέρ ΕΔΟΕΑΠ, ενώ έχουμε επιβαρυνθεί 
και με τους σχετικούς φόρους.
Ζητάμε και την δική σας παρέμβαση προς το Υπουρ
γείο Υγείας για την άμεση εξόφληση όλων των Τιμο
λογίων.
5. Η "διανομή" των εφημερίδων από ία ΕΛΤΑ
Παρ' ότι τα ΕΛΤΑ χρηματοδοτούνται γενναία κάθε 
χρόνο από το Κράτος για τη διακίνηση του Περιφε
ρειακού Τύπου, ιδιαίτερα τον τελευταίο χρόνο η εξυ
πηρέτηση τους είναι από υποτυπώδης έως 
ανύπαρκτη. Εφημερίδες που διακινούνται ακόμη και 
στον ίδιο Νομό, φτάνουν στον συνδρομητή μας μετά 
από 7-10 μέρες (...), ενώ κάποιες φορές δεν φτάνουν 
ποτέ! Για τους εκτός Νομού συνδρομητές, ούτε 
λόγος! Έχει παγιωθεί πλέον η "πρακτική" να παρα- 
λαμβάνουν οι συνδρομητές μας και τα 4 φύλλα του 
μήνα την ίδια μέρα!
Ζητάμε να τεθεί και πάλι στο τραπέζι της μεταξύ μας 
συζήτηση το ενδεχόμενο άλλου τρόπου επιδότησης 
της διανομής των εντύπων μας, καθώς -παρά τις συ
νεχείς παρεμβάσεις μας- το πρόβλημα της διανομής 
μέσω των ΕΛΤΑ, όχι μόνο δεν αμβλύνεται, αλλά οξύ- 
νεται ολοένα και περισσότερο.
6) Μηδενικός Φ.Π.Α. στις πωλήσεις φύλλων και 
τις συνδρομές
Επαναφέρουμε ένα χρόνιο αίτημα όλων των Ενώ
σεων έντυπου Τύπου που θα δώσει έστω μια μικρή 
ανάσα στις εφημερίδες μας, όμως μέχρι σήμερα δεν 
έχει υλοποιηθεί παρά τις διαχρονικές διαβεβαιώσεις 
που έχουμε λάβει. Σήμερα ο συντελεστής ΦΠΑ είναι 
6% για τις πωλήσεις φύλλων και για τις συνδρομές. 
Σε περίπτωση που μηδενιστεί, το δημοσιονομικό κό
στος θα είναι ελάχιστο και δεν θα ξεπερνάει ετησίως 
τις 102.000 ευρώ για τις εβδομαδιαίες εφημερίδες 
(1.200 ευρώ περίπου ανά εφημερίδα).
Ο συντελεστής Φ.Π.Α. στις άλλες δραστηριότητες 
(διαφημίσεις, διακηρύξεις κ.α. καταχωρήσεις) παρα
μένει στο 24% και δεν ζητάμε αλλαγή του.
Αξιότιμε κ. Υπουργέ, τα προβλήματα που απασχο
λούν τον Περιφερειακό Τύπο αυτή την εποχή είναι 
περισσότερα και μεγαλύτερα από ποτέ. Στην δεκαετή 
οικονομική κρίση και στην γενικότερη κρίση του έν
τυπου Τύπου, ήρθαν να προστεθούν τα προβλήματα 
που προέκυψαν από την πανδημία αλλά και αυτά που 
απορρέουν από την εκτόξευση της ακρίβειας στις 
πρώτες ύλες και γενικότερα στις εκτυπώσεις των εν
τύπων μας.
Στις μέχρι σήμερα συζητήσεις που κάναμε μαζί σας, 
διαπιστώσαμε το ενδιαφέρον σας να βοηθήσετε στην 
αντιμετώπιση των προβλημάτων αυτών.
Ωστόσο, είναι ξεκάθαρο ότι κάθε μέρα που περνάει 
οδηγεί τον κλάδο μας σε μεγαλύτερο αδιέξοδο. Για 
τον λόγο αυτό, και εκφράζοντας πάντοτε την ανησυ
χία και τον προβληματισμό του συνόλου του Περιφε
ρειακού Τύπου, θεωρούμε ότι πρέπει όλα τα 
παραπάνω να τεθούν άμεσα προς συζήτηση μεταξύ 
των Ενώσεων και των εμπλεκόμενων φορέων 
(Υπουργείων, ΕΦΚΑ, ΕΔΟΕΑΠ κ.α.)

Διατελούμε μετά τιμής 
ΤΟ Δ.Σ. ΤΗΣ ΕΙΕΤ
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3ρογΤ
Χρυσό, ασημένιο και χάλκινο μετάλλιο

για τις ακαδημίες των ΣΑΡΙΣΩΝ στο Πέρα

Α
πόλυτα επιτυχημένη ήταν η εμφάνιση των 
ΣΑΡΙΣΩΝ στο Ανοιχτό Πανελλήνιο Πρωτά
θλημα του Πέρα Αθηνών. Οι αγώνες διε- 
ξήχθησαν στο Βυζαντινό Αθλητικό Κέντρο Αλίμου 

Αθηνών 5-6/3/2022 και πήραν μέρος 176 αθλη- 
τές/τριες από 45 σωματεία από όλη την Ελλάδα. 
Πα μία ακόμα φορά η ομάδα της Φλώρινας που απο
τελούνταν από 17 παιδιά τα πήγε θαυμάσια. Τρία με
τάλλια και πολλές καλές θέσεις είναι το αποτέλεσμα 
που γέμισε ικανοποίηση όλους. Τα μετάλλια κατάκτη
σαν η Δέσποινα Αμπα, χρυσό στις Νεάνιδες, ο Κων
σταντίνος Σωτηρίου, αργυρό στους Παίδες και η 
Παρασκευή Σπανού, χάλκινο στις Παγκορασίδες. 
Στο μεγαλύτερο από άποψη συμμετοχών μέχρι σή
μερα όπεν της Ομοσπονδίας τα παιδιά των ΣΑΡΙΣΩΝ 
είχαν την ευκαιρία να δοκιμάσουν τις δυνάμεις τους 
απέναντι σε δυνατούς αντιπάλους. Η επίδοσή τους 
κρίνεται πολύ καλή και ο προπονητής της ομάδας 
δήλωσε απόλυτα ικανοποιημένος από την πρόοδό 
τους.
Οι ΣΑΡΙΣΕΣ τόσο από τον αριθμό των συμμετοχών 
όσο και από την ποιότητα των αθλητών τους εισέ-

πραξαν τα εύσημα για την προσφορά τους στην ανά
πτυξη του αθλήματος. Η Φλώρινα είναι μπροστά και 
συνεχίζει να ατενίζει με αισιοδοξία το μέλλον.
Πολλά μπράβο σε όλα τα παιδιά, στον προπονητή 
τους και στους γονείς που συνόδεψαν την αποστολή!!!

ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΑ - ΘΕΣΕΙΣ

Έφηβοι [22]: Σωτήρης Μούσιας (12ος), Ιωσήφ 
Ελσάμι(13ος)
Νεάνιδες [15]: Δέσποινα Άμπα (1η)
Παίδες [62]: Κωνσταντίνος Σωτηρίου (2ος), Χρυ- 
σοβαλάντης Σαμπαλής (14ος), Ζαχαρίας Ελσάμι 
(24ος), Αναστάσιος Σερίδης (41ος)
Κορασίδες [28]: Γεωργία Σπανού (7η), Αλεξία 
Μόλο (9η), Ειρήνη Χρυσοστομίδου (13η), Νεστο- 
ρία Χρυσοστομίδου (17η)
Παμπαίδες [42]: Σπύρος Σαρηγοννίδης (13ος), 
Χρυσοστομίδης Ευάγγελος (23ος), Παντελής Μι- 
χαηλίδης (24ος), Βασίλης Χρυσοστομίδης (2θος), 
Μάριος Σερίδης (-).
Παγκορασίδες [13]: Παρασκευή Σπανού (3η)

«Γρηγόρη, ακόμα πιο ψηλά !!!

Α
πονέμοντας στον Γρηγόρη 
Χάσο την τιμητική πλακέτα, 
στην εκδήλωση της Βασιλόπι
τας της ΓυμναστικήςΈνωσης Φλώ

ρινας (Γ.Ε.Φ.), του ευχήθηκα 
«ακόμα πιο ψηλά». Και το πραγμα
τοποίησε!!!
Στον τελικό του Πανελληνίου Πρω
ταθλήματος Κλειστού Στίβου κατέρ- 
ριψε το ατομικό του ρεκόρ στο άλμα 
εις ύψος με 2,19μ., επίδοση που είναι 
η κορυφαία στον κόσμο σε επίπεδο 
Εφήβων, εξασφαλίζοντας ταυτόχρονα 
το εισιτήριο για το Παγκόσμιο Πρωτά
θλημα Εφήβων στο Κάλι της Κολομ
βίας.
Πα μια ακόμα φορά συγχαίρω τον ίδιο, 
τους προπονητές του, τον Φλωρινιώτη 
Στέλιο Κεσίδη και τον Θεόδωρο 
Δόση καθώς και τη διοίκηση του συλ
λόγου, ευχόμενος ολόψυχα κάθε επι
τυχία στους υψηλούς τους στόχους.

ΓΕΦ: Στο Πανευρωπαϊκό Πρωτάθλημα 
υΐ 7 ο αθλητής μας Σαχινίδη ς Δημήτρης

Σ
το ΝονΪ53(ί της Σερβίας 
βρίσκεται ο αθλητής 
μας Σαχινίδης Δημή
τρης για να συμμετάσχει στο 

Πανευρωπαϊκό Πρωτά
θλημα 1117 με την Εθνική 
Ομάδα της χώρας μας.
Μαζί του είναι ο Προπονητής 
μας Δημήτρης Δούδος, και ο 
Γεροσίδερης Στάθης εκπρο
σωπώντας την Ελλάδα ως δι
αιτητής προσκεκλημένος από 
την Ευρωπαϊκή Ομοσπονδία 
Ξιφασκίας.
Ευχόμαστε σε όλους καλή 
επιτυχία!!

2η Πανελλήνια νίκη για τη 
Μαρία Μπέλλη στο Ανήλιο

/

Το Σάββατο 26 και την Κυριακή 27 Φεβρουάριου διεξήχθη στο 
I χιονοδρομικό κέντρο Ανηλίου Μετσόβου το πανελλήνιο πρω
ί τάθλημα και ο αγώνας ΡΙ5 σκι δρόμων αντοχής. Οι αγώνες 

διοργανώθηκαν και ολοκληρώθηκαν, με επιτυχία από τον Ε.Ο.Σ. 
Μετσόβου και την Ελληνική Ομοσπονδία Χειμερινών Αθλημάτων, 
παρά τις δύσκολες καιρικές συνθήκες την Κυριακή.
Την πρώτη μέρα των αγώνων, στο αγώνισμα του σπριντ (1,2(ση), η 
Μαρία Μπέλλη κατέκτησε την 4η θέση στο ελληνικό πρωτάθλημα και 
την 6η θέση στον αγώνα ΡΙ5. Τη δεύτερη μέρα, στο αγώνισμα της αν
τοχής (51αιη) η αθλήτρια του ΣΟΧ Φλώρινας, κατάφερε να αποσπάσει 
τη δεύτερη θέση και το αργυρό μετάλλιο στο πανελλήνιο και την τρίτη 
θέση στον διεθνή αγώνα στην κατηγορία των γυναικών.

Ο πρόεδρος και το Δ.Σ. εύχονται θερμά συγχαρητήρια και καλή προ
ετοιμασία για την συνέχεια του Πρωταθλήματος και τους Πανελλήνιους 
του Διάθλου που ακολουθούν.
Τα αποτελέσματα αναλυτικά στο 5ίίθ της Ελληνικής Ομοσπονδίας Χει
μερινών αθλημάτων Ηΐίρ5.·//νννννν.βοχ.9Γ

Γιο το Δ.Σ.
Ο Πρόεδρος Καράντζας X. Λάζαρος
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Ο ΣΟΧ Φλώρινας διοργάνωσε τον Διεθνή Αγώνα 1114 
& υΐ 6 και το 2ο Κύπελο Ελλάδας Παίδων Κορασίδων

στο Χιονοδρομικό Κέντρο Βίγλας Πισοδερίου

0
 Σύλλογος Ορειβασίας Χιο
νοδρομίας Φλώρινας και η 
Ελληνική Ομοσπονδία Χει
μερινών Αθλημάτων διοργάνω- 

σαν στις 26 και 27 Φεβρουάριου 
τους αγώνες Αλπικού Σκι - 2ο 
Κύπελο Ελλάδος Παίδων Κορα
σίδων και Διεθνή Αγώνα Η5 ΟΗΙ 
Α1_. Οι αγώνες πραγματοποιήθη
καν στο Χιονοδρομικό Κέντρο Βί
γλας Πισοδερίου Φλώρινας.
Αθλοθετήθηκαν δυο αγωνίσματα.
Τεχνική Κατάβαση το Σάββατο και 
Γιγαντισία Τεχνική Κατάβαση την 
Κυριακή. Οι συμμετοχές των αθλη
τών πλησίασαν τις 200 με συμμε
τοχή είκοσι επτά σωματείων της 
χώρας και τεσσάρων χωρών.
Πρόκειται για μία από τις μεγαλύ
τερες διοργανώσεις Χιονοδρομικών 
αγώνων στην χώρα τόσο από πλευ
ράς αριθμού αθλητών, όσο και ορ
γανωτικά. Μετά από πολλές δεκαε
τίες διοργανώσεων οι αγώνες 
Αλπικού Σκι της Βίγλας αποτελούν 
θεσμό για το Ελληνικό Πρωτάθλημα 
αλλά και σημαντική Διεθνή Διοργά
νωση. Παρά την διετή αποχή από 
διοργανώσεις, τα μέλη του Συλλό
γου και οι εργαζόμενοι του Χιονο
δρομικού Κέντρου έδωσαν τον κα
λύτερο τους εαυτό, για να φέρουν 
σε πέρας μια δύσκολη διοργάνωση, 
πετυχαίνοντας ένα άριστο αποτέλε
σμα παρά τις γνωστές τεχνικές δυσκολίες του εξο
πλισμού και την μειωμένη μεταφορική ικανότητα του 
αναβατήρα.
Το Σάββατο 26 Φεβρουάριου πραγματοποιήθηκε με 
απόλυτη επιτυχία το αγώνισμα της Τεχνικής Κατά
βασης στην πίστα Αφροδίτη (Περιφερειακή). Δυστυ
χώς οι ακραίες καιρικές συνθήκες την Κυριακή δεν 
επέτρεψαν την διεξαγωγή του προγραμματισμένου 
αγωνίσματος της Γιγαντιαίας Τεχνικής Κατάβασης. 0 
Σύλλογος Ορειβασίας Χιονοδρομίας Φλώρινας συμ
μετείχε στους αγώνες με έντεκα αθλητές και αθλή
τριες.
Στην προσπάθεια για το καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα 
οι αθλητές του ΣΟΧ στάθηκαν άτυχοι, με πολλούς να 
βγαίνουν εκτός σλάλομ, αλλά και αξιόλογα αποτελέ
σματα για όσους πήραν τερματισμό. Αναλυτικά είχαμε 
για το σλάλομ (εθνική και διεθνής κατάταξη αντί
στοιχα):
Στην κατηγορία Π2-Κ2 (1116) Πετρίδου Δέσποινα 
(13,16), Πραπαβέση Δέσποινα (0Ν5) Σιάμκουρη 
Ευριδίκη (15, 18), Δούμτσης Άγγελος (14, 16), 
Καράντζας Νικόλαος (17, 19), Μούλελης Βασί
λειος (050), Τάττης Δημήτριος (ΟΝΕ).
Στην κατηγορία Π1-Κ1 (1)14) συμμετείχαν οι 
αθλητές Παπαευαγγέλου Μιλτιάδης (ΟΝΕ), Σιάμ- 
κουρης Νικόλαος (050), Στεργίου Γιάννης (ΟΝΕ) 
και Σταμέλος Γιώργος (31, 34).
0 πρόεδρος και το Δ.Σ. εύχονται στους αθλητές, τους 
γονείς τους και τον προπονητή τους Γίαζιτζίδη Βαγ
γέλη θερμά συγχαρητήρια, ένα μεγάλο ευχαριστώ 
στους γονείς και στελέχη του ΣΟΧΔούμτση Κυριάκο 
και Μούλελη Ηλία που υποστηρίζουν προσωπικά το 
προπονητικό πρόγραμμα της αγωνιστικής ομάδας και 
καλή συνέχεια στην προετοιμασία των αθλητών για 
την συνέχεια του Πρωταθλήματος. Αναλυτικά τα απο
τελέσματα στο $ί1ε της Ελληνικής Ομοσπονδίας Χει
μερινών Αθλημάτων νννννν.θοχα.ςτ και της Διεθνούς 
Ομοσπονδίας νννννν.ίϊδεΙτϊ.εοηι/αΙρϊηβ/ΓβδυΙϊδ

Επίσης ένα μεγάλο ευχαριστώ στα μέλη του συλ
λόγου και τους εργαζόμενους του Χιονοδρομικού 
Κέντρου, και όλους τους φορείς της πόλης που 
συμμετείχαν στην διοργάνωση, το Γενικό Νοσο
κομείο Φλώρινας, την Αστυνομική Διεύθυνση 
Φλώρινας, τον Δήμο και την Περιφέρεια Φλώ
ρινας και ιδιαίτερα το Τεχνικό τμήμα που συνέ
βαλε τα μέγιστα στον εκχιονισμό στις ακραίες 
συνθήκες χιονοθύελλας, που αντιμετωπίστηκαν 
δραστικά την Κυριακή, ώστε η μετακίνηση όλων 
των ομάδων να γίνει με ασφάλεια.

Για το Δ.Σ.
Ο Πρόεδρος 

Καράντζας X. Λάζαρος

Ο.Ξ/.Φ.; «Άγγελος, Φίλιππος και
Κωνσταντίνα στο Ευρωπαϊκό»

Ε
πέστρεψαν από το Νόβισαντ της Σερβίας οι Ξιφομάχοι της 
Εθνικής Ομάδας και του ΟΞΙΦ Άγγελος Ρασπόπτσης, Κων
σταντίνα Καράντζα και Φίλιππος Χατζητύπης μαζί με τον 
Προπονητή Τσώκα Νικόλα και τον Ομοσπονδιακό Προπονητή 

Τσώκα Πέτρο.
Στην 10ήμερη παραμονή τους στο Νόβισαντ τα παιδιά συμμετείχαν στο
Ευρωπαϊκό Πρωτάθλημα υ 17 και 1)20 στο Ξίφος Μονομαχίας (ατο
μικό και ομαδικό).
Αναλυτικότερα ο Φίλιππος στο ατομικό κατετάγη 98ος και στο ομα
δικά π ομάδα ήταν 22η.
Η Κωνσταντίνα στο ατομικό κατετάγη 49η και στο ομαδικό 11η.
Ο Άγγελος, πραγματικά άτυχος στη κλήρωση των ομίλων αλλά 
και με πρόβλημα τραυματισμού, κατετάγη 85ος στο ατομικό και η 
ομάδα 15η.
Όλα τα αποτελέσματα είναι διαθέσιμα: νηΛην.ουΐΌΐβηαης.ίηίο/εοιη- 
ρ6ΐϋϊοη5/ΐ3ΐβ5ΐ-Γ65υΙΐ5/ε356:(:οπιρ6ϋΙϊοη5/Ιουΐ"η3ΐηβηΙΙ(1:814
Το Δ.Σ. του ΟΞΙΦ θεωρεί υποχρέωσή του να συγχαρεί τους Αθλητές 
και να ευχαριστήσει τους Γονείς για τη στήριξη και το σεβασμό των 
προσπαθειών μας.
Η φετινή προσπάθεια των Παιδιών κορυφώνεται στο Μεγάλο Ραντεβού 
της Χρονιάς το Παγκόσμιο Πρωτάθλημα υΐ7 και 1120 στο Ντουμπάι 6- 
11 Απριλίου.

Από το Δ.Σ.

Δράση αλληλεγγύης της Οργάνωσης 
Μελών ΣΥΡΙΖΑ - ΠΣ Φλώρινας για 

την αντιμετώπιση της ανθρωπιστικής 
κρίσης στην Ουκρανία

Η
 Οργάνωση Μελών 
Φλώρινας του ΣΥ- 
ΡΙΖΑ - Προοδευτική 

Συμμαχία, διοργανώνει 
δράση αλληλεγγύης και 
προχωρά στη συγκέντρωση 
ανθρωπιστικής βοήθειας 
για την Ουκρανία.
Όσο τα τύμπανα του πολέμου ηχούν, χωριά και πόλεις βομβαρδίζονται, 
άμαχοι δολοφονούνται και πρόσφυγες πολέμου συγκεντρώνονται στα 
σύνορα της Ουκρανίας με τις γειτονικές χώρες της ΕΕ...
Καλούμε όλα τα μέλη, τους φίλους/ες του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ και τους πολίτες 
της Φλώρινας να συνδράμουν με τα παρακάτω είδη πρώτης ανάγκης:

• Αλεύρι 
• Ζυμαρικά 

• Όσπρια 
• Γάλα εβαπορέ 

• Σκόνη γάλακτος για παιδιά 
• Κονσέρβες παντός τύπου 

• Δημητριακά 
• Παξιμάδια

Σημείο συγκέντρωσης ανθρωπιστικής βοήθειας από Τρίτη 08/03 
έως Παρασκευή 11/03: Γραφεία ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Φλώρινας, 25ης 
Μαρτίου 9, 3ος όροφος (11:00-14:00)

ΟΧΙ ΣΤΟΝ ΠΟΛΕΜΟ -
ΝΑΙ ΣΤΗΝ ΕΙΡΗΝΗ ΚΑΙ ΤΗΝ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗ 

ΚΑΜΙΑ ΕΜΠΛΟΚΗ ΤΗΣ ΧΩΡΑΣ ΣΕ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ

Η Οργάνωση Μελών ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Φλώρινας

Authorized licensed use limited to: 172.30.0.5.
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Γέροντας Παϊσίου
«Έχει πάθει μεγάλη ζημιά ο κόσμος από την τηλεόραση...»
Η τηλεόραση κάνει πολύ κακό! Μό

νον τον εαυτό τους δεν βλέπουν οι άν
θρωποι, όλο τον κόσμο τον βλέπουν. 
Τώρα καταστρέφεται ο κόσμος από το 
μυαλό του. Ήρθε κάποιος και μου 
έλεγε: «Η τηλεόραση, Πάτερ, είναι 
καλή». «Καλά είναι τα αυγά», του λέω, 
«άμα τα ανακατέψης όμως με κου- 
τσουλιά, άχρηστα γίνονται».Έτσι γίνε
ται και με την τηλεόραση και το ρα
διόφωνο. Έχει πάθει μεγάλη ζημιά ο 
κόσμος από την τηλεόραση, ιδίως τα 
παιδάκια καταστρέφονται. Ήρθε ένα 
παιδάκι επτά χρονών με τον πατέρα 
του στο Καλύβι. Έβλεπα να μιλάη με 
το στόμα του το δαιμόνιο της τηλεο- 
ράσεως, όπως μιλάει το δαιμόνιο με 
το στόμα των δαιμονισμένων. Ήταν 
σαν ένα μωρό να γεννήθηκε με δόντια. 
Σήμερα συχνά δεν βλέπεις φυσιολο

γικά παιδιά, είναι τέρατα. Και βλέπεις, 
δεν παίρνουν μία στροφή παραπάνω, 
αλλά αυτό που έχουν ακούσει, αυτό 
που έχουν δεί, αυτό επαναλαμβάνουν. 
Έτσι θέλουν οι άλλοι να αποβλακώ
σουν τον κόσμο με την τηλεόραση. 
Δηλαδή, αυτά που ακούν οι άνθρωποι, 
αυτά να πιστεύουν, αυτά να κάνουν. 
Οι μητέρες πρέπει να δώσουν στα παι
διά να καταλάβουν ότι με την τηλεό
ραση αποβλακώνονται, δεν μπορούν 
να σκέφτωνται. Αυτή η τηλεόραση εί
ναι έργο του ανθρώπου, αλλά υπάρχει 
και άλλη τηλεόραση, η πνευματική. 
Όταν δηλαδή με την αηέκδυση του πα
λαιού ανθρώπου καθαρίζωνται και τα 
μάτια της ψυχής, τότε βλέπει ο άν
θρωπος πιο μακριά χωρίς μηχανές. 
Είπανε στα παιδιά τους γι' αυτήν την 
τηλεόραση;

ΑΥΤΟ ΤΟ ΙΕΡΑΤΕ;
Αξιοσημείωτα γεγονότα που 

μάλλον δεν γνωρίζετε...

α
παλαιότερος ξύλινος τροχός του κόσμου βρέθηκε 
το 2002, περίπου 12 χιλιόμετρα νότια της Λιουμ
πλιάνα, πρωτεύουσας της Σλοβενίας, και σήμερα 
βρίσκεται εκτεθειμένο σε μουσείο της πόλης. Για τον 
προσδιορισμό της ηλικίας του χρησιμοποιήθηκε ραδιο
χρονολόγηση με άνθρακα-14, η οποία κατέληξε ότι 

είναι 3100 έως και 5350 ετών!

Σύμφωνα με ερευνητές του Αυτοκρατορικού Κολλεγίου του 
Λονδίνου, ο μέσος άνθρωπος αποβάλλει περίπου 200 εκα
τομμύρια νεκρά κύτταρα δέρματος την ώρα, αποτελώντας 
σημαντικό ποσοστό της σκόνης που συγκεντρώνεται εντός 
σπιτιού.

από οκτώ διαφορετικές ζώνες ώρας και διασχίζουν 
3.901 γέφυρες!
Σύμφωνα με το περιοδικό «Οίέοονθέ», το 99% του χρυσού 
στον πλανήτη Γη βρίσκεται στον πυρήνα του και είναι αρκε
τός ώστε να “ντύσει” τη γη με ένα χρυσό “ύφασμα” πάχους 
45 εκατοστών.

Σύμφωνα με το «ΝαΙίοηοί θεαςι-αρΗιε», αν και το 71 % 
της επιφάνειας του πλανήτη καλύπτεται από νερό, οι 
άνθρωποι μπορούν να χρησιμοποιήσουν μόνο το 
0,007% του συνολικού όγκου νερού. Αυτό συμβαίνει 
επειδή μόνο το 2.5% περίπου των συνολικών υδάτινων 
αποθεμάτων αντιστοιχούν σε γλυκά νερά, ενώ από αυτά 
μόνο το 1 % είναι προσ0άσιμα.

Ίσιρς πολλοί από εσάς να γνωρίζετε άτι ορισμένα αηό τα συ- 
νηθέστερα καλλυντικά της βικταριανής εποχής ήταν γεμάτα 
αρσενικό, αλλά τα πράγματα γίνονται ακόμα χειρότερα. Κατά 
τη διάρκεια του 19ου αιώνα, στην αγορά μπορούσε να βρει 
κανείς ακόμα και προϊόντα από αρσενικό που μπορούσαν

να φαγωθούν. Ένα από αυτά μάλιστα υποτίθεται ότι καθά
ριζε το πρόσωπο από φακίδες, μπιμπίκια και άλλες «παρα
μορφώσεις του προσώπου».

Η Ιαπωνία θεωρείται η χώρα με τη μεγαλύτερη πυκνό
τητα αυτόματων πωλητών στον κόσμο, με έναν (1) αυ
τόματο πωλητή ανά 40 ανθρώπους. Οι περισσότεροι 
από αυτούς πουλάνε αναψυκτικά, αλλά πωλούνται και 
άλλα προϊόντα όπως παγωτά, νουντλς και φωτογραφι
κές μηχανές μιας χρήσης.

Η πρώτη φορά που η λέξη «περίοδος» χρησιμοποιήθηκε 
στην τηλεόραση με τη σημασία της εμμήνου ρύσης, ήταν το 
1985 σε μία διαφήμιση για ταμπόν: «Όταν αισθάνεσαι κα
θαρή, αισθάνεσαι πιο άνετη. Μπορεί πραγματικά να αλλάξει 
τον τρόπο που αισθάνεσαι για την περίοδό σου». Μάλιστα, 
η ηθοποιός που πρωταγωνίστησε στη συγκεκριμένη διαφή
μιση, ονόματι εουτίησγ Οοχ, έγινε μετέπειτα διάσημη μέσα 
από τη συμμετοχή της στη γνωστή και στην Ελλάδα κωμική 
τηλεοπτική σειρά «Φιλαράκια» («Ριϊσηάε»).

| Η χώρα με τις περισσότερες πυραμίδες δεν 
είναι η Αίγυπτος, όπως ίσως θα μαντεύατε, 
αλλά το Σουδάν! Πιο συγκεκριμένα, στην Αίγυ
πτο έχουν μέχρι στιγμής ανακαλυφθεί 138 ηυ 
ραμίδες ενώ στο Σουδάν 255.

Σύμφωνα με το Ινστιτούτο ΡΐΌηΙάίη, αν απλώσουμε 
το κυκλοφορικό σύστημα ενός παιδιού (φλέβες, αρ 
τηρίες κσι αιμοφόρα αγγεία), το μήκος του ξεηερ 
νάει τα 95.000 χιλιόμετρα, ενώ το αντίστοιχο ενός 
ενήλικα φτάνει περίπου τα 160.000 χιλιόμετρα.

Ίσως είναι δύσκολο για τους κατοίκους της 
«Δύσης» να έχουν εικόνα της έκτασης της 
αφρικανικής ηπείρου. Γνωρίζατε, για παρά 
δείγμα, ότι εκτείνεται και στα τέσσερα ημισφαί 
ρια (Βόρειο, Νότιο, Ανατολικό, Δυτικό) και 
καταλαμβάνει έκταση περίπου 30,37 εκατομμυ 
ρίων τετραγωνικών χιλιομέτρων, δηλαδή περί 
που το 6% της συνολικής επιφάνειας της Γης 
και το 20% συνολικής έκτασης της στεριάς του 
πλανήτη;

Ο κερατοειδής χιτώνας είναι το διάφανο μέρος που 
καλύπτει την κόρη κσι άλλα μέρη του ματιού. Μαζί 
με τουζ χόνδρους, αποτελούν τα μοναδικά είδη 
ιστού στο ανθρώπινο σώμα που δεν περιέχουν αι
μοφόρα αγγεία, σύμφωνα με επιστήμονες του Ινστι
τούτου Οφθαλμολογικής Έρευνας θοήαρθΠδ του 
Πανεπιστημίου του Χάρβαρντ.

Σύμφωνα με το βιβλίο Γκίνες, η πρώτη ταινία 
κινουμένων σχεδίων δημιουργήδηκε στην Αρ
γεντινή το 1917. Πρόκειται για πολιτική σάτιρα 
με τίτλο «Εί Αρόδίοΐ», για την οποία χρησιμο
ποιήθηκαν περίπου 58.000 εικόνες ενώ η συ 
νολική της διάρκεια έφτασε τα 70 λεπτό.

0ι Φιλιππίνες στην πραγματικότητα αποτελούν ένα 
αρχιπέλαγος, δηλαδή αποτελούνται από περισσό
τερα από 7.100 νησιά στον δυτικό Ειρηνικό ωκεανό, 
χωρίς νσ υπολογίζονται οι αμμώδεις ύφαλοι και οι 
εκτάσεις γης που αναδύονται όποτε έχει άμπωτη.

Εβδομαδιαία Επιστημονικά Νέα

Μεγάλης έκτασης ερευνά δείχνει ΥΕρευνα σε 36.000 ανθρώπους | Πειραματική θεραπεία 
ότι ακόμα και η ήπια νόσηση από δείχνει ότι ακόμα και μικρή |εξαφανίζει τον καρκίνο των 

Οονίάπροκαλείσημαντικές αύξηση της καθημερινής ωοθηκών και του
ίγευρολογικές αλλαγές και απώλειαΙ κατανάλωσης αλκοόλ οδηγεί \παχέος εντέρου σε ποντίκια) 

γκρι μάζας στον εγκέφαλο ίσε συρρίκνωση του εγκεφάλου μέσα σε λίγες μόνο μέρες
^ι

' ' -.'Λ-ΑνΊΖΖ*

ο'-ν' ■■■■ ....
__ _________ ____________________________________________________ ■__ , --------- ,--------- — ----------- ------- ------ ..........

Ερευνα καταλήγει ο τι το I Νεα ερενα δείχνει οτι το αλατι
1 ^ I

Ρωσίας ανακοίνωσε την παύση μνημείο του 5ΐοπεΗβπρβ που χρησιμοποιείται για τον 
της συνεργασίας με τη Γερμανία | ίσως αποτελούσε εργαλείο I αποχιονισμό των δρόμων 
σε κοινά πειράματα στον Διεθνή | μέτρησης ενός ηλιακού | προκαλεί ζημιά στα γλυκά

Διαστημικό Σταθμό (155) ( έτους 365 περίπου ημερών ϊ υδάτινα οικοσυστήματα
Μ

0 Υπερσιβηρικός σιδηρόδρομος δεν είναι απλά 
I ο μεγαλύτερος σιδηρόδρομος της Ρωσίας αλλά 
I ολόκληρου του κόσμου! Το ταξίδι από τη μία 
I άκρη στην άλλη χρειάζεται μία εβδομάδα, ενώ 
I κατά τη διάρκειά του οι επιβάτες περνάνε μέσα

_______ _
Η διαστημική υπηρεσία της

«Δεν πρέπει ποτέ να 

τον αποφεύγει, ί« ί!Η
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ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022 ΐ7 ηχω
Ο πόνος στην επίπονη και απαιτητική 

καθημερινότητα μιας γυναίκας
Παγκόσμια Ημέρα της
Γνναίκας 8 Μαρτίου

Άρης Γκάβας - Γενικός Ιατρός

Π
ώς καταφέρνει μια γυ
ναίκα να ανταπεξέρχεται 
σε πολλαπλές υποχρεώ
σεις και ευθύνες καθημερινά, 

χωρίς να κουράζεται και να 
εξουθενώνεται;
0 συνδυασμός του να είναι ερ
γαζόμενη, νοικοκυρά, σύντρο
φος, μητέρα, κόρη, αδελφή, φίλη 
απαιτεί ένα μείγμα θέληση" και 
υπομονής. Τι γίνεται όμως ταν 
ο πόνος εισβάλει στην κ*θ ,με- 
ρινότητά της; Ενας πονοκ ραλος, 
ένας πυρετός, ένας μυϊκό ,· πόνος 
ή ένας πόνος στις αρθρώσεις, οι 
πόνοι περιόδου μπορούν να της 
χαλάσουν την ημέρα και να την 
αποδυναμώσουν.
Πονοκέφαλος:Έρευνες έχουν δεί
ξει ότι οι γυναίκες είναι πιο επιρ
ρεπείς στον πονοκέφαλο, για με
γαλύτερο χρονικό διάστημα, πιο 
έντονα και συχνότερα από τους 
άνδρες. Ένα μεγάλο ποσοστό γυ
ναικών (50%) είναι πιθανότερο να 
υποφέρουν από πονοκέφαλο και 
δυόμισι φορές πιο πιθανό να «χτυ
πηθούν» από ημικρανία. 
Πυρετός:. Ο πυρετός μπορεί να 
προκαλεί δυσφορία παρόλα αυτά 
τις περισσότερες φορές δεν απο
τελεί αιτία ανησυχίας. Αντίθετα 
βοηθά στην αντιμετώπιση των 
λοιμώξεων.Τα καλά νέα είναι ότι 
τις περισσότερες φορές ο πυρετός 
θα βελτιωθεί σε μερικές ημέρες 
και δεν χρειάζεται καμία σοβαρή 
αντιμετώπιση.
Πόνοι περιόδου:Σύμφωνα με 
έρευνα, η δυσμηνόρροια, έχει πε
ριγράφει ως εξίσου επώδυνη με 
μια καρδιακή προσβολή. Οι πόνοι 
κατά τη διάρκεια της περιόδου πα
ρεμποδίζουν τις καθημερινές δρα
στηριότητες για μια στις πέντε γυ
ναίκες.
Για να έχουμε το καλύτερο δυνατό 
αποτέλεσμα στην αντιμετώπιση 
του πόνου, τα παυσίπονα πρέπει 
να λαμβάνονται με τα πρώτα συμ
πτώματα και στη χαμηλότερη αλλά 
συνάμα αποτελεσματική δόση. Ο 
κος Άρης Γκόβας, Γενικός Ιατρός, 
επισημαίνει «Η ιβουπροφαίνη 
όπως πχ. το Νυτοίθη, έχει μεγάλη 
αποτελεσματικότητα στην αντιμε
τώπιση του πόνου. Δρα πολύ γρή
γορα (μόλις σε 15 λεπτά), και 
αποτελεσματικά ενώ διαρκεί έως 
και 8 ώρες. Μπορεί δε η κάθε γυ
ναίκα να επιλέξει την μορφή και 
τη δοσολογία που χρειάζεται ανά
λογα με τον πόνο και την έντασή 
του».Έτσι συμβάλει σημαντικά στη 
βελτίωση της καθημερινότητας 
των γυναικών που υποφέρουν 
από καθημερινούς πόνους.

Επιλέγοντας το σωστό φάρμακο 
για τον πόνο
Η σωστή επιλογή φαρμάκου για 
εσάς, επεσήμανε ο κος Γκόβας, θα 
εξαρτηθεί από:
• την εντόπιση, την ένταση, τη 
διάρκεια και το είδος του πόνου 
• οποιεσδήποτε δραστηριότητες 
που ανακουφίζουν ή επιδεινώ
νουν τον πόνο
• τον αντίκτυπο που έχει ο πόνος 
στον τρόπο ζωής σας, πχ πώς 
επηρεάζει την όρεξή σας ή την 
ποιότητα του ύπνου σας 
• άλλα φάρμακα που παίρνετε. 
Συζητήστε τα με το γιατρό σας ή 
τον φαρμακοποιό σας, ώστε να 
επιλέξετε την ασφαλέστερη και 
αποτελεσματικότερη επιλογή ανα
κούφισης από τον πόνο.

Διαχειριστείτε αποτελεσματικά 
τα φάρμακά σας

Ακολουθείτε πάντα τις οδηγίες για 
τη λήψη των φαρμάκων σας με 
ασφάλεια και αποτελεσματικότητα. 
Κάνοντας αυτό:
• 0 πόνος σας είναι πιο πιθανό να 
αντιμετωπιστεί σωστά
• Είναι λιγότερο πιθανό να χρει
αστείτε μεγαλύτερες δόσεις φαρ
μάκου
• Μπορείτε να μειώσετε τον κίν
δυνο ανεπιθύμητων ενεργειών.

Προφυλάξεις κατά τη λήψη 
παυσίπονων
Αντιμετωπίζετε με προσοχή τα 
παυσίπονα που χορηγούνται χω
ρίς ιατρική συνταγή, όπως όλα τα 
άλλα φάρμακα. Είναι πάντα καλό 
να συζητάτε τυχόν φάρμακα που 
λαμβάνετε ή πρόκειται να λάβετε 
με τον γιατρό ή τον φαρμακοποιό 
σας τόνισε ο κος Γκόβας.

Οι γενικές προτάσεις περιλαμ
βάνουν:
1. Μην παίρνετε μόνες σας, χω
ρίς να συζητήσετε με τον γιατρό 
σας, παυσίπονα κατά τη διάρ
κεια της εγκυμοσύνης - μερικά 
μπορεί να φτάσουν στο έμβρυο 
μέσω του πλακούντα και ενδε
χομένως να προκαλέσουν 
βλάβη.
2. Προσέξτε εάν είστε ηλικιω
μένες ή φροντίζετε ένα ηλικιω
μένο άτομο. Οι ηλικιωμένοι 
έχουν αυξημένο κίνδυνο παρε- 
νεργειών. Για παράδειγμα, η 
τακτική λήψη ασπιρίνης για 
χρόνιο πόνο (όπως η αρθρίτιδα) 
μπορεί να προκαλέσει ένα επι
κίνδυνο αιμορραγικό έλκος 
στομάχου.
3. Όταν αγοράζετε παυσίπονα 
χωρίς ιο > <κή συνταγή, μιλήστε 
με ένα* φαρμακοποιό σχετικά 
με τυχόν συνταγογραφούμενα 
και συμπληρωματικά φάρμακα 
που παίρνετε, ώστε να σας βοη
θήσει να επιλέξετε ένα παυσί
πονο που είναι ασφαλές για 
εσάς.
4. Μην παίρνετε περισσότερα 
από ένα φάρμακα χωρίς ιατρική 
συνταγή τη φορά χωρίς να συμ
βουλευτείτε τον γιατρό ή τον 
φαρμακοποιό σας. Είναι ευκο
λότερο από ό,τι νομίζετε να πά
ρετε ακούσια υπερβολική δόση. 
Για παράδειγμα, πολλά φάρ
μακα για το κρυολόγημα και τη 
γρίπη περιέχουν παρακετα- 
μόλη, επομένως είναι σημαν
τικό να μην παίρνετε κανένα 
άλλο φάρμακο που περιέχει πα- 
ρακεταμόλη ταυτόχρονα.
5. Επισκεφτείτε το γιατρό ή τον 
επαγγέλματα υγείας για την 
κατάλληλη θεραπεία για αθλη
τικούς τραυματισμούς.
6. Συμβουλευτείτε τον γιατρό ή 
τον φαρμακοποιό σας προτού 
χρησιμοποιήσετε οποιοδήποτε 
φάρμακο χωρίς ιατρική συν
ταγή, εάν έχετε μια χρόνια (συ
νεχιζόμενη) φυσική κατάσταση, 
όπως καρδιακή νόσο ή διαβήτη.
7. Μην παίρνετε φάρμακα 
επειδή σας το σύστησε ο φίλος

Σύλλογος Γύναικών Φλώρινας - μέλος ΟΓΕ: «Τιμάμε την
8η Μάρτη, Παγκόσμια Ημέρα της Γνναίκας, με σύνθημα 
"Εκμετάλλευση, εκβιασμοί και βία, ασπίδα προστασίας 
η πάλη για τη χειραφέτηση και γυναικεία ισοτιμία"»

Η
θη Μάρτη, Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας, 
είναι αφιερωμένη στους αγώνες των γυ
ναικών για τα δικαιώματά τους στην εργα
σία, για την ισότιμη θέση τους στην κοινωνία.

Το αγωνιστικό της μήνυμα φωτίζει στις σύγχρονες 
συνθήκες την κοινή μας πάλη για ισότιμα δικαιώματα 
ανδρών και γυναικών στην εργασία, στην οικογένεια, 
στην κοινωνική δράση.
Οι γυναίκες εργαζόμενες και αυτοαπασχολούμενες, 
οι αγρότισσες, οι συνταξιούχοι, οι άνεργες, οι νέες 
μητέρες, οι φοιτήτριες, βιώνουμε την ανασφάλεια για 
το μέλλον το δικό μας και των παιδιών μας. Όμως 
ατομικά δεν μπορούμε να ξεφύγουμε από τα αδιέξοδα 
που καθημερινά αντιμετωπίζουμε.
Πραγματική ασπίδα προστασίας είναι η πάλη για την 
κάλυψη των αναγκών μας στην υγεία, την εργασία, 
τη μόρφωση των παιδιών μας, την προστασία της 
μητρότητας. Με τη συλλογική οργάνωση μπορούμε 
να αντιπαλέψουμε την πολιτική που λογαριάζει τις 
ζωές μας με τη λογική του «κόστους» για το κράτος 
και με κριτήριο το κέρδος των επιχειρηματικών ομί
λων. Να απαλλαγούμε από την εκμετάλλευση, τους 
εκβιασμούς, τη βία σε όλες τις μορφές της (Σεξουα
λική Βία, Κακοποίηση, Γυναικεία Ανεργία, Επίθεση 
σε εργατικά δικαιώματα - Επέκταση ευέλικτων ερ
γασιακών σχέσεων, Κρατική βία και καταστολή, 
Απουσία μέτρων υγείας και ασφάλειας σε τόπους ερ
γασίας, Απουσία μέτρων προστασίας της μητρότητας 
κλπ).
Μετατρέπουμε το θυμό και την αγανάκτησή μας σε 
συλλογική δράση και αγώνα.
Σήμερα τον 21ο αιώνα υπάρχει η δυνατότητα να 
έχουμε όλες και όλοι μόνιμη και σταθερή δουλειά, 
με δικαιώματα, με σταθερό ωράριο εργασίας, με μεί
ωση των ωρών εργασίας, με μέτρα προστασίας της 
μητρότητας, με μισθούς και συντάξεις που θα καλύ
πτουν τις ανάγκες μας.
Αντιπαλεύουμε την πολιτική της ΕυρωπάίκήςΈνωσης 
και των κυβερνήσεων, που στο όνομα της «συμφι
λίωσης οικογενειακής και επαγγελματικής ζωής» και 
των «ίσων ευκαιριών» μας καταδικάζουν σε ωράρια 
και ζωή λάστιχο. Διεκδικούμε την κατάργηση όλων 
των αντεργατικών νόμων που προωθούν τις ελαστι
κές εργασιακές σχέσεις και την κατάργηση της κυ
ριακάτικης αργίας. Δεν συμβιβαζόμαστε με τα εξαντ
λητικά, ακανόνιστα ωράρια, με τη μονιμοποίηση της 
τηλεεργασίας, που εξαφανίζουν τον ελεύθερο χρόνο 
μας.
Δεν ανεχόμαστε να μένουμε οι αυτοαπασχολούμενες 
για μέρες χωρίς εισόδημα, όταν αναγκαζόμαστε να 
κλείνουμε το κατάστημα ή την ατομική μας επιχεί
ρηση, αν τύχει να αρρωστήσουμε εμείς ή τα παιδιά 
μας.
Δεν συμβιβαζόμαστε να ξεκληριζόμαστε οι αγρότισσες 
και οι οικογένειές μας. Δεν αντέχουμε το κόστος πα
ραγωγής για το πετρέλαιο, το ΦΠΑ σε μέσα και εφό
δια, τη στιγμή που οι κυβερνήσεις χαρίζουν αφορο
λόγητο πετρέλαιο και άλλα προνόμια στους 
εφοπλιστές, τους επιχειρηματικούς ομίλους στον 
αγροτικό τομέα, στο εμπόριο και αλλού.
Σήμερα, τον 21 ο αιώνα με το επίπεδο ανάπτυξης της 
επιστήμης και της τεχνολογίας, υπάρχει η δυνατότητα 
να έχουμε ένα αποκλειστικά δημόσιο, δωρεάν σύ
στημα Υγείας και πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας, 
που θα καλύπτει όλες τις ανάγκες τις δικές μας και

των οικογενειών μας. Δεν συμβιβαζόμαστε να αγω- 
νιούμε για μια θέση νοσηλείας στα γονατισμένα από 
την πανδημία νοσοκομεία, να χρυσοπληρώνουμε για
τρούς και εξετάσεις στα ιδιωτικά μεγαθήρια της 
υγείας. Δεν είναι μονόδρομος να θρηνούμε δεκάδες 
χιλιάδες νεκρούς, να έχουμε υποστελεχωμένα και 
με λειψό εξοπλισμό νοσοκομεία και μονάδες ΠΦΥ, 
να μη φτάνουν οι ΜΕΘ για τους ασθενείς που τις 
έχουν ανάγκη.
Δεν συμφιλιωνόμαστε με την πολιτική που λογαριάζει 
την υγεία, τις ζωές μας με τη λογική του «κόστους- 
οφέλους», με κριτήριο το κέρδος των μονοπωλίων, 
που τσακίζει από δέκα μεριές το εισόδημά μας με 
άμεσους και έμμεσους φόρους στα είδη λαϊκής κα
τανάλωσης, με τους φουσκωμένους και απλησία
στους λογαριασμούς ενέργειας, που είναι προϋπό
θεση για τις πράσινες επενδύσεις των ενεργειακών 
κολοσσών.
Αντιπαλεύουμε τις οικονομικές και κοινωνικές συν
θήκες που μας αφήνουν ευάλωτες στην ανασφάλεια 
και στην πολύμορφη βία. Όσο οι όροι της ζωής και 
της δουλειάς μας επιδεινώνονται, τόσο περισσότερο 
οι γυναίκες δυσκολεύονται να απεγκλωβιστούν από 
βίαιες, παθογόνες οικογενειακές και διαπροσωπικές 
σχέσεις. Γιατί η εξάλειψη της βίας κατά των γυναικών 
συνδέεται με όλες τις οικονομικές και κοινωνικές 
προϋποθέσεις για την ικανοποίηση των σύγχρονων 
αναγκών μας, ώστε κάθε γυναίκα να είναι χειραφε
τημένη οικονομικά, ψυχικά, συναισθηματικά. 
Παλεύουμε να δυναμώσει ο κοινός αγώνας των γυ
ναικών και ανδρών της βιοπάλης ενάντια στη γενε
σιουργό μορφή βίας, την κοινωνία της εκμετάλλευσης 
και καταπίεσης. Δεν αθωώνουμε την εξουσία των 
εκμεταλλευτών, ανδρών και γυναικών, την κοινωνία 
που έχει στο ΌΝΑ της την καταπίεση και την ανισοτι- 
μία. Το «δίκαιο» που επιβάλλει αυτή η σημερινή εκ
μεταλλευτική κοινωνία, τις αξίες που εκπορεύονται 
από την ίδια: την εκμετάλλευση ανθρώπου από άν
θρωπο, τον ανελέητο ανταγωνισμό, την εμπορευμα- 
τοποίηση των πάντων, τον ατομισμό, τον εγωιστικό 
τρόπο ζωής και σκέψης.
Η φετινή Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας, μέρα σύμ
βολο στους αγώνες για δουλειά και ζωή με αξιοπρέ
πεια, έρχεται στις μέρες μας μέσα στην εξέλιξη ενός 
ιμπεριαλιστικού πολέμου. Ενός ιμπεριαλιστικού πο
λέμου που ξετυλίγεται στη γειτονιά μας, που βάζει 
τους λαούς σε θανάσιμους κινδύνους και τους κατα
δικάζει στη φτώχια και την προσφυγιά. 
Μετατρέπουμε το θυμό και την αγανάκτησή μας σε 
συλλογική δράση και αγώνα!
Απευθύνουμε κάλεσμα αγώνα και μάχης σε όλους 
τους εργαζόμενους και τα σωματεία τους. 
Δυναμώνουμε τον κοινό μας αγώνα απέναντι σε κάθε 
μορφή βίας σε βάρος των γυναικών, ενάντια στην 
αντιλαϊκή πολιτική όλων των κυβερνήσεων και στην 
επίθεση κράτους και εργοδοσίας στα δικαιώματά μας. 
Δυναμώνουμε τη φωνή μας ενάντια στον ιμπεριαλι
στικό πόλεμο, απαιτώντας καμία συμμετοχή, καμία 
εμπλοκή της Ελλάδας με οποιονδήποτε τρόπο και 
πρόσχημα στον ιμπεριαλιστικό πόλεμο, να κλείσουν 
τώρα όλες οι στρατιωτικές βάσεις στη χώρα μας που 
αξιοποιούνται ως ορμητήρια πολέμου. Κανένα ελλη
νικό στρατιωτικό σώμα να μη σταλεί στην Ουκρανία, 
σε χώρες που συνορεύουν με αυτήν ή σε άλλες ιμ
περιαλιστικές αποστολές.

Υπεύθυνος;
Ξανθόπουήος Παναγιώτης

(24ύ)ρηεξυπηρέϊήΰη)
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«ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ ΣΤΑΘΜΩΝ ΔΙΑΝΟΜΗΣ ΜΒ-ΩΡ και ΣΤΑΘΜΩΝ ΜΕΤΡΗΣΗΣ / 
ΡΥΘΜΙΣΗΣ ΜΠ5»

Αοιθϋόο ΔιακηουΣπο: 644/2022
Αριθμοί Συστήματοί Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ. (Α/Α Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ.)

1. Αναθέτων Φορέας: Δημόσια Επιχείρηση Δικτύων Διανομής Αερίου Μονοηρόσωπη 
Ανώνυμη Εταιρεία (ΔΕΔΑ), Λ. Μεσογείων 2-4, Πύργος Αθηνών, Τ.Κ. Π 527, Αθήνα, Τηλ: 
216 2000413, κωδικός ΝυΤ5: Ε1303, υΚί: ννν/νν.όβάα.ρΓ, βηπαϊί.'ίηίοΟόθίΙα.ρΓ

Αρμόδιος γιο πληροφορίες: κ. Αυγουστίνος Σγουράκης (Τηλ. 2162000413, Ηλεκτρο
νικό ταχυδρομείο: 3.59ουΓ3λί$@όθ(ΐ3.9Γ).

2. Τρόπος λήψης τεχνικών προδιαγραφών, συμπληρωματικών εγγράφων και δια
κήρυξης: Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να παραλάβουν δωρεάν το πλήρες κείμενο της 
διακήρυξης από την δικτυακή πλατφόρμα του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ. «νινι.ρεοπιίτΗουε.αον.αΓ μέσω 
της οποίας θα διενεργηθεί ο ηλεκτρονικός διαγωνισμός, από την δικτυακή πλατφόρμα 
του ΚΗΜΔΗΣ και από το Πρόγραμμα ΔΙΑΥΓΕΙΑ. Διευκρινίσεις και λοιπές πληροφορίες 
που αφορούν στην διακήρυξη θα παρέχονται μέσω του συστήματος του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ. Οι 
τεχνικές προδιαγραφές είναι αναρτημένες στο είΐθ της ΔΕΔΑ (νννννν.όθ03.9Γ).

3. Τύπος Ανοθέτοντα Φορέα και δραστηριότητα: Ανώνυμη εταιρεία υπαγόμενη στο 
πεδίο εφαρμογής του κεφαλαίου Β' του Ν. 3429/2005 «Δημόσιες Επιχειρήσεις και Οργα
νισμοί (Δ.Ε.Κ.Ο.)» (ΦΕΚ 314/Α72005) όπως ισχύει. Η κύρια δραστηριότητα είναι η κατα
σκευή, λειτουργία, ανάπτυξη και εκμετάλλευση των δικτύων διανομής φυσικού αερίου.

4. Κωδικός κύριου λεξιλογίου ΟΡν: 38420000-5.
5. Τόπος Εκτέλεοης/Πορόδοσης: Στην πόλη της Φλώρινας (ΕΕ533).
ό. Είδος σύμβασης: Αγαθά.
7. Αντικείμενο Σύμβασης: Προμήθεια ΣΤΑΘΜΩΝ ΔΙΑΝΟΜΗΣ ΜΚ-ΟΒ 19/4, ΣΤΑΘΜΩΝ 

ΜΕΤΡΗΣΗΣ ΡΥΘΜΙΣΗΣ ΜΡ5.
8. Φύση και ποσότητα ή αξία των ζητούμενων προϊόντων: Σύμφωνα με τις τεχνικές 

προδιαγραφές των ειδών που αναφέρονται στη διακήρυξη και την προϋπολογιζόμενη δα
πάνη τους, όπως αυτή περιγράφεται παρακάτω:

Α/Α ΤΜΗΜΑ ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΈΡν ΚΩΔΙΚΟΣ
Νυτ$

ΠΡΟΥΠΟΛΟΠΣΘΕΙΣΑ
ΔΑΠΑΝΗ

ΣΥΜΠΕΡΙΛΑΜΒΑΝΟΜΕΝΟΥ 
ΤΟΥ ΦΠΑ 24% (€'

1 1
ΣΤΑΘΜΟΙ ΔΙΑΝΟΜΗΣ 19/4 ΤΡΟΦΟΔΟΣΙΑΣ 
ΔΙΚΤΥΟΥ ΧΑΜΗΛΗΣ ΠΙΕΣΗΣ και
ΣΤΑΘΜΟΙ ΜΕΤΡΗΣΗΣ / ΡΥΘΜΙΣΗΣ

3Ε420000-
5 Ε1533 139.624,00

9. Προϋπολογισμός της προμήθειας: 112.400.006. πλέον του αναλογούντα ΦΠΑ 
ήτοι 27.024.006.

10. Εναλλακτικές προσφορές: Στον διαγωνισμό δεν γίνονται δεκτές εναλλακτικές 
προσφορές.

11. Συνολική διάρκεια σύμβασης - δικαιώματα παράτασης: Επτά (7) μήνες. Κατά 
τα λοιπά ισχύουν τα σνσφερόμενα στο Αρθρο 6.1 της διακήρυξης.

12. Προϋποθέσεις συμμετοχής: Δικαίωμα συμμετοχής έχουν φυσικό ή νομικά πρό
σωπα που πληρούν τις προϋποθέσεις του Αρθρου 2.2 της διακήρυξης.

13. Είδος Διαδικασίας Ανάθεσης: Ηλεκτρονικός Ανοικτός Διαγωνισμός Ανω των 
Ορίων.

14. Διεύθυνση αποστολής ηροσφορών/Τρόπος υποβολής των προσφορών: Οι προ
σφορές υποβάλλονται από τους οικονομικούς φορείς ηλεκτρονικά, μέσω της διαδικτυακάς 
πύλης Η(Ιρ://νν«νι.ρΓθΐπί()ιβυε.9ον.9Γ του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ..

15. Κριτήρια Ανάθεσης της Σύμβασης: Η πλέον συμφέρουσα από οικονομική άποψη 
προσφορά βάσει τιμής.

16. Καταληκτική ημερομηνία και ώρα υποβολής προσφορών στο Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ.: 
Την 31η/03/2022, ημέρα Πέμπτη και ώρα 12:00 μ.μ.

17. Ελάχιστη αηαιτούμενη χρονική διάρκεια ισχύος της προσφοράς: Η προσφορά 
πρέπει να ισχύει για 12 μήνες από την επόμενη ημέρα διενέργειας του διαγωνισμού.

18. Όροι για την αποσφράγιση των προσφορών: Ηλεκτρονική Απο
σφράγιση του (υπό)φακέλου «Δικαιολογητικά Συμμετοχής - Τεχνική Προσφορά» και 
του (υπό)φακέλου «Οικονομική Προσφορά» την 05/04/2022, ημέρα Τρίτη και ώρα 
12:00μ.μ. Διενεργείται ηλεκτρονικά μέσω της διαδικτυακάς πύλης 
ννηνν.ρΓοιηίΤΗβυε.ρον.ρΓ του Ε.Σ.Η.ΔΗ.Σ.

19. Γλώσσα που θα συνταχθούν οι προσφορές: Οι προσφορές, τα στοιχεία που πε
ριλαμβάνονται σε αυτές, καθώς και τα αποδεικτικά έγγραφα σχετικά με τη μη ύπαρξη 
λόγου αποκλεισμού και την πλήρωση των κριτηρίων ποιοτικής επιλογής συντάσσονται 
στην ελληνική γλώσσα ή συνοδεύονται από επίσημη μετάφρασή τους στην ελληνική 
γλώσσα. Κατά τα λοιπά ισχύουν τα αναφερόμενα στο Αρθρο 2.1.4 της διακήρυξης.

20. Τρόπος Χρηματοδότησης: Φορέας χρηματοδότησης της παρούσας σύμβασης είναι 
Α) τη ΔΗΜΟΣΙΑ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ ΔΙΚΤΥΩΝ ΔΙΑΝΟΜΗΣ ΑΕΡΙΟΥ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ, και Β) 
το ΕΥΡΩΠΑΪΚΟ ΤΑΜΕΙΟ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗΣ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ (ΕΤΠΑ), Κωδ. ΣΑ. 2021ΣΕ17510001. 
Η Σύμβαση θα χρηματοδοτηθεί από ιδίους πόρους και δάνεια κατά 31,7227% και κατά 
68,2773% από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης (Ε.Τ.Π.Α.).

21. Φορέας αρμόδιος για τις διαδικασίες προσφυγής: Αρχή Εξέτασης Προδικαστι- 
κών Προσφυγών, Αθήνα. Ισχύουν τα αναφερόμενα στο Άρθρο 3.4 της Διακήρυξης και 
στο Π.Δ. 39/4-5-2017.

22. Υποβολή προσφυγών: Σύμφωνα με το Αρθρο 3.4 της Διακήρυξης.
23. Ημερομηνία αποστολής της προκήρυξης σύμβασης στην Υπηρεσία Επισήμων 

Εκδόσεων τηςΈνωσης: Στις 23/02/2022
24. Η σύμβαση εμπίπτει στη Συμφωνία περί Δημοσίων Προμηθειών (ΣΔΣ): Ναι.
25. Εγγύηση συμμετοχής στο διαγωνισμό: 2.250,00 ευρώ.
26. Όροι εκτέλεσης της σύμβασης: Σύμφωνα με το άρθρο 4.3 της διακήρυξης. Για 

την καλή εκτέλεση των όρων συμβάσεων, ο προμηθευτής υποχρεούται να καταθέσει πριν 
ή κατά την υπογραφή της σύμβασης εγγυητική επιστολή καλής εκτέλεσης που θα καλύπτει 
ποσό ίσο με ποσοστό τέσσερα τοις εκατό (4%) επί της αξίας της σύμβασης χωρίς να υπο
λογίζεται ο ΦΠΑ.

Ο ΔΙΕΥΘΥΝΩΝ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ 
ΔΡ. ΜΑΡΙΟΣ ΤΣΑΚΑΣ

Μπιτάκη; Ανθ. Σιαύρο$

Στρατιωτική βοήθεια στην Ουκρανία: Σκέψεις κι ερωτήματα
Αν δεν δείξουμε έμπρα-

«
κτπ αλληλεγγύη σήμερα 
στην Ουκρανία, με ποιο 
ηθικό ανάστημα θα ζητή
σουμε αύριο -αν ο μη γένοιτο 

χρειαστεί- αλληλεγγύη από 
τον δυτικό κόσμο;». Με τούτα 
τα λόγια, ο πρωθυπουργός 
Κυριάκος Μητσοτάκης αιτιο
λόγησε την επιλογή του να 
συνδράμει η Ελλάδα στρατιω
τικά την Ουκρανία.
Ως δυτικό κόσμο, συνήθως απο- 
καλούμε την Ευρώπη και ειδι
κότερα την Ευρωπαϊκή Ένωση. 
Καθώς, την Μεγάλη Βρετανία 
και τις Η.Π.Α., αν προεκτείνουμε 
τον ορισμό. Επομένως, εξάγεται 
το συμπέρασμα με βάση την 
πρωθυπουργική τοποθέτηση, 
ότι η Δύση μέσα από τους παρα
πάνω οργανισμούς, θα συνδρά
μει στρατιωτικά την Ελλάδα, σε 
μια ενδεχόμενη τουρκική προ
σβολή επί του πεδίου, αναλογιζό 
μενη την υποστήριξη της χώρας 
στην Ουκρανία με την αποστολή 
πολεμικού υλικού, ενάντια στην 
ρωσική εισβολή.
Ανατρέχοντας, στις συνθήκες της 
Ε.Ε. και ιδιαίτερα στις διατάξεις 
που αφορούν την άμυνα και την 
εξωτερική πολιτική, συναντούμε 
στο Άρθρο 42 στην παράγραφο 7, 
το εξής: «Σε περίπτωση κατά την 
οποία κράτος μέλος δεχθεί ένο
πλη επίθεση στο έδαφος του, τα 
άλλα κράτη μέλη οφεί
λουν να του παράσχουν 
βοήθεια και συνδρομή με 
όλα τα μέσα που έχουν 
στη διάθεσή τους, σύμ
φωνα με το άρθρο 51 του 
Καταστατικού Χάρτη των 
Ηνωμένων Εθνών».
Επομένως, ως προς το 
σκέλος της Ευρωπαϊκής 
αλληλεγγύης η Ελλάδα 
σε ενδεχόμενη επίθεση, 
αξιώνει χωρίς αστερί
σκους, την στήριξη των 
κρατών μελών και ειδι
κότερα όταν αυτή προέρ
χεται από κράτος μη 
μέλος τηςΈνωσης. Η στρατιωτική 
συνδρομή της Ε.Ε., καθορίζεται 
βάση συνθήκης και δεν τίθεται 
υπό αξιολόγηση και διαπραγμά
τευση. Πόσο μάλλον δεν υποχρε
ώνει καμία χώρα, να έχει 
συνδράμει στο παρελθόν στρα
τιωτικά μια άλλη, η οποία δεν είναι 
και μέλος, ώστε να ενεργοποιηθεί 
το προαναφερθέν άρθρο. 
Επιπλέον, «το ΝΑΤΟ προωθεί τις 
δημοκρατικές αξίες και επιτρέπει 
στα μέλη να διαβουλεύονται και 
να συνεργάζονται σε ζητήματα 
άμυνας και ασφάλειας για την επί
λυση προβλημάτων, την οικοδό
μηση εμπιστοσύνης και, 
μακροπρόθεσμα, την πρόληψη 
συγκρούσεων» , τα παραπάνω 
αποτελούν τους βασικούς άξονες 
συνύπαρξης των μελών της Βο
ρειοατλαντικής Συμμαχίας, όπως 
διαβάζουμε στον επίσημο ιστό- 
τοπο της. Άρα το ΝΑΤΟ, δεν δια
θέτει καταστατικό εμπλοκής σε 
μια σύγκρουσή μεταξύ των συμ
μάχων του. Τουναντίον, προσπα
θεί να κρατήσει τις ισορροπίες και 
ν’ αποτρέψει μια ενδεχόμενη 
σύρραξη μεταξύ των μελών του, 
όπως το 2020 με την τριπλή έξοδο 
του τουρκικού ερευνητικού 
Ορούτς Ρέις στην Ανατολική Με
σόγειο.
Αν η βοήθεια προς την Ουκρανία 
, κατατάσσει την Ελλάδα στην 
σωστή πλευρά της ιστορίας, στην 
ελευθερία και την δημοκρατία του 
δυτικού κόσμου. Τότε, στον, πό
λεμο των 44 ημερών του Ναγ- 
κόρνο Καραμπάχ , γιατί δεν 
στηρίξαμε στρατιωτικά τους Αρ
μενίους, που μας συνδέουν κοι
νοί αδελφικοί δεσμοί, έναντι των

Γράφει
ο Τρυφωνόπουλος

Γεώργιος - Θεολόγος
^............................. ...........
Αζέρων του αυταρχικού Αλίγιεφ, 
που στηρίζονταν από τον Ερντο- 
γάν;
Επιπλέον, πως η Ελλάδα χαρα
κτηρίζει την ρωσική επίθεση στο 
ουκρανικό έδαφος ως την πρώτη 
οργανωμένη και μαζική εισβολή 
σε ευρωπαϊκό έδαφος από τον Β' 
Π.Π., με την Κύπρο κράτος μέλος 
της Ε.Ε., να βρίσκεται υπό τουρ
κική κατοχή στο Βόρειο Τμήμα 
εδώ και 48 χρόνια; Η παράλειψη

αυτή, δηλώνει παγίωση μιας κα
τάστασης, ενώ υποβαθμίζει την 
τουρκική εισβολή.
Ακόμη, η ελληνική κυβέρνηση 
πρωτοστάτησε στις σκληρές κυ
ρώσεις των Βρυξελλών προς την 
Ρωσία, όταν ενάμιση χρόνο πριν, 
διακήρυττε έντονα το φθινόπωρο 
του 2020, ότι οι κυρώσεις στην 
Τουρκία δεν αποτελούν αυτο
σκοπό. Μάλιστα χρειάστηκε να 
βάλουν ΒΕΤΟ δυο φορές στα συμ
περάσματα της Συνόδου Κορυφής 
01 -02/10/2020, η ελληνική και 
κυπριακή αντιπροσωπεία, επειδή 
όχι μόνο δεν έκαναν σαφή ανα
φορά σε κυρώσεις οι Ευρωπαίοι 
προς την Τουρκία, που όργωνε 
την ελληνική υφαλοκρηπίδα και 
την κυπριακή ΑΟΖ, αμφισβητών
τας κατ’ επεκτασίν τα ευρωπαϊκά 
θαλάσσια σύνορα, αλλά έσπευδαν 
οι εταίροι, να σύρουν την χώρα 
μας σ’ άνευ όρων διαπραγματεύ
σεις με την γείτονα, μέσω των 
διερευνητικών επαφών. 
Αδιαμφισβήτητα, όποιες κι αν 
είναι οι διαφορές, σαφέστατα κά

νεις δεν επιδοκιμάζει, ούτε θε
ωρεί ως λύση τον 21 ο αιώνα την 
εισβολή σ' ένα κυρίαρχο κράτος. 
Γι' αυτό και σωστά ο Έλληνας 
πρωθυπουργός, καταδίκασε την 
αναγγελθείσα ρωσική στρατιω
τική επιχείρηση στην Ουκρανία. 
Η Ελλάδα, έχοντας ως όπλο επί
λυσης διαφορών και κατοχύρω
σης δικαιωμάτων το Διεθνές 
Δίκαιο, ζώντας μ' έναν ασταθή 
και αναθεωρητικό γείτονα, δεν 
μπορεί παρά να αποδοκιμάσει 
με τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο 
τις πολεμικές επιχειρήσεις, που 
αμφισβητούν προκαθορισμένα 
σύνορα.
’Ομοϊς η βοήθεια που καλείται να 
δώ ει, δεν μπορεί να είναι η 
στρατιωτική εμπλοκή της . Με 
την α: οστολή όπλων, επιλέξαμε 
πλευρά μπήκαμε ενεργά στον 
πόλεμο, κλείσαμε κάθε διπλω
ματική πόρτα στην Ρωσία. Με 

συνέπειες στην εξωτερική πολι
τική και την οικονομία μας.
Η Ελλάδα, θα μπορούσε να μετα
τραπεί σε σταυροδρόμι διαλόγου 
και ειρήνης. Παρέχοντας ιατρο
φαρμακευτική βοήθεια στην Ου
κρανία. Κρατώντας ανοιχτούς 
τους διαύλους επικοινωνίας των 
δύο χωρών, μέσω του διαλόγου, 
ακόμα κι εντός του εδάφους της. 
Άλλωστε στην επίσημη ιστοσελίδα 
του Υπουργείου Εξωτερικών, πε- 
ριγράφοντας τον ρόλο μας ανά

μεσα στο ΝΑΤΟ και την 
Ρωσία, αναφέρεται, «σ’ 
ό,τι αφορά τις σχέσεις 
της Συμμαχίας με τη 
Ρωσία, η Ελλάδα υπο
στηρίζει τη «διττή προ
σέγγιση» και έχει 
επανειλημμένως εκ- 
φράσει την άποψη ότι ο 
διάλογος ΝΑΤΟ-Ρωσίας 
θα πρέπει να γίνει στα
διακά ουσιαστικότερος, 
τόσο σε πολιτικό, όσο 
και σε στρατιωτικό επί
πεδο» .
Με την στρατιωτική 
συνδρομή στην Ουκρα

νία, ανατράπηκε η παραπάνω δι
πλωματική πορεία, η «διττή 
προσέγγιση». Η παραδοσιακή 
θέση της Ελλάδας να καταδικάζει 
τον πόλεμο, να μην αναμειγνύεται 
ενεργά, αλλά να προτείνει και ν' 
αναλαμβάνει διπλωματικές πρω
τοβουλίες για τον τερματισμό του. 
Η κυβέρνηση , τα Μ.Μ.Ε. και διά
φοροι κύκλοι χαρακτηρίζουν 
όσους διαφωνούν με την απο
στολή στρατιωτικού υλικού, ως 
φίλους του καθεστώτος Πούτιν, ή 
ρωσόφιλους και αντιδημοκρατι- 
κούς. Ωστόσο, πόσο δημοκρατική 
είναι η διχαστική προσπάθεια, με 
μοναδικό κριτήριο, την αποδοχή 
της πρωθυπουργικής επιλογής, 
ως μοναδικής ορθότητας της 
εξωτερικής πολιτικής.
Συνήθως η απαρχή των αυταρχι
κών καθεστώτων, συντελείται 
όταν ο ηγέτης μπορεί ν’ αποφασί
ζει για τα πάντα, λαμβάνοντας 
προσωπικές πρωτοβουλίες, θέ
τοντας τον εαυτό του μοναδικό 
κριτήριο ορθότητας, που όλοι οι 
άλλοι πρέπει ν’ αποδεχτούν.

ΑΒΡΑΜΙΔΟΥ ΛΗΜ. ΕΛΕΝΗ
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ΤΕΤΑΡΤΗ 09 ΜΑΡΤΙΟΥ 2022 ΐ9 ηχω
Η απάντηση του Δημόφιλου

Ο
ι μέρες του Αυγούστου ήταν ακόμη θερμές 
και η σφραγίδα της ενδοξότερης μάχης 
όλου του πλανήτη δεν είχε αποτυπωθεί 
ακόμη πάνω στον πάπυρο της παγκόσμιας ιστο

ρίας.
Οι Θερμοπύλες έβγαζαν τους ζεστούς πίδακες από 
τα σπλάχνα τους όταν δίπλα τους στρατοπαίδευσαν 
ο Βασιλιάς Λεωνίδας και οι στρατιώτες του μαζί με
τον Θεσπιέα Δημόφιλο του Διαδρόμου. Στρατιώτες 
λίγοι, θάρρος αμέτρητο.
Από την άλλη κατέφθασε ο Βασιλιάς της Περσίας 
Ξέρξης με άμετρο και αδικαιολόγητο εγωισμό και 
2,5 εκατομμύρια στρατιώτες. 0 όγκος του Περσικού 
στρατού ξεκινούσε από τις Θερμοπύλες και έφθανε 
μέχρι την Σπερχειάδα.
Οι Σπαρτιάτες τους είδαν και απλώς χαμογέλασαν, 
δεν ρώτησαν πόσοι είναι οι εχθροί, αυτό απαγορευό
ταν από τον νόμο της Σπάρτης. Το μόνο που μπο
ρούσαν να ρωτήσουν ήταν πού είναι οι εχθροί, μέχρις 
εκεί, από εκεί και πέρα τις ερωταπαντήσεις έκαναν 
τα κοντά σπαθιά-κοπτήρες και τα ακόντια των Σπαρ
τιατών. Οι ίδιοι έβαζαν τις ερωτήσεις και οι ίδιοι απαν
τούσαν.
0 Ξέρξης ζήτησε να ελευθερωθούν τα θερμοπύλια 
και έταξε στον Λεωνίδα τη Βασιλεία όλης της Ελλά
δος. Η απάντηση του Έλληνα Βασιλιά της Σπάρτης 
ήταν ένα έντονο χαμόγελο που δήλωνε αμετακίνητη 
άρνηση.
Η μάχη άρχισε! Άρχισε και τελείωσε την ίδια 
μέρα με 8.000 νεκρούς Πέρσες και έντεκα Έλ
ληνες. Το σπαθί του Λεωνίδα έκοβε σαν καρμανιόλα, 
από αριστερά προς δεξιά έφευγε ένα περσικό κεφάλι 
από το σώμα και στην επιστροφή έφευγε ένα δεύτερο. 
Τον Βασιλιά Λεωνίδα ήταν αδύνατον να προσεγγίσει 
κάποιος αντίπαλος, εκτός κι αν επεδίωκε την αυτο
κτονία του.
Την επόμενη ημέρα η μάχη συνεχίστηκε με τον 
ίδιο λυσσαλέο τρόπο, δέκα χιλιάδες Πέρσες, 
πέντε Έλληνες. Τα πράγματα πολύ σκούρα για τον 
υπέραυχο ζέρξη. Και τότε ήρθε η προδοσά. Ο Εφιάλ
της.
Η Ανοπαία οδός, που ήξερε ο προδότης έφερε κυ
κλικά τους Πέρσες στους'Ελληνες.
Τότε ο γενναίος Βασιλιάς φώναξε τον Δημόφιλο και 
του είπε: “Δημόφιλε μας κυκλώνουν, η μάχη έχει 
χαθεί, πάρε τους στρατιώτες σου και φύγε”.
0 Δημόφιλος αιφνιδιάστηκε και ρώτησε τον Λεωνίδα: 
“Εσύ, τι θα κάνεις;".
Η απάντηση του Σπαρτιάτη ήταν ήρεμη και απόλυτη.
“Ακούσε Δημόφιλε”, του είπε, “εγώ είμαι Βασι
λιάς της Σπάρτης, και ο Βασιλιάς της Σπάρτης 
έχει δύο επιλογές, ή νικάει, ή πεθαίνει. Τρίτη

λύση είναι αδιανόητη”.
Τότε ο Δημόφιλος πήρε μια βαθιά ανάσα και απάν
τησε: “Κι εσύ νομίζεις Λεωνίδα πως θα σε αφήσω 
να πάρεις τη δόξα μόνος σου;”.
Σκέφτηκε τη δόξα, όχι τη ζωή του. Η δόξα για τους 
Έλληνες είχε πρωτεύοντα ρόλο, η επιβίωση ήταν 
γνώρισμα των δειλών.
Έμειναν στη μάχη και οι γενναίοι θεσπιείς και 
πέθαναν μέχρις ενός. Δοξάστηκαν και αυτοί μέχρι 
τον τελευταίο. Ναι, έτσι έχει γραφεί η ριγώσα Παγ
κόσμια ιστορία... που έχει γραφεί από Έλληνες 
στην Ελλάδα!!!
Σεβασμός λοιπόν στους'Ελληνες μαχητές συγ
γραφείς της ιστορίας, που ποτέ δεν χρησιμοποί
ησαν μπλέ μελάνι παρά μόνο κατακόκκινο αίμα!!!

Εδώ και τώρα να επαναλειτουργήσουν 
οι λιγνιτικές μονάδες και τα λιγνιτωρυχεία
ΟΧΙ ΣΤΗΝ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΦΤΩΧΕΙΑ 

ΤΟΥ ΛΑΟΥ ΜΑΣ

ΟΧΙ ΣΤΗΝ ΕΡΗΜΟΠΟΙΗΣΗ ΤΗΣ 
ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

ΝΑ ΑΚΥΡΩΘΕΙ ΤΩΡΑ Η ΑΝΤΙΛΑΪΚΗ 
ΑΠΟΛΙΓΝΙΤΟΠΟΙΗΣΗ

Ο
ι δραματικές εξελίξεις στην Ουκρανία και 
οι συνέπειές της φέρνουν στην επικαιρό- 
τητα με δραματικό τρόπο το τεράστιο ζήτημα 
της ενεργειακής πολιτικής. Οι αυξήσεις των τι

μών της Ηλεκτρικής Ενέργειας πριν την εμπλοκή, 
αυτές που ζούμε σήμερα και αυτές που θα ακο
λουθήσουν βαζουν επιτακτικά το ζήτημα της 
Ενεργειακής φτώχειας αλλά και της ενεργειακής 
Ασφάλειας, της ενεργειακής επάρκειας και της 
ενεργειακής εξάρτησης.
Η απόφαση της Κυβέρνησης το 2019 να καταστήσει 
το εισαγόμενο φυσικό αέριο σε κατ' εξοχήν καύσιμο 
βάσης για την παραγωγή Ηλεκτρικής Ενέργειας αν
τικαθιστώντας τον εγχώριο και φθηνό λιγνίτη απο
τελεί ακραία πράξη εξυπηρέτησης των οικονομικών 
συμφερόντων Ελληνικών και ξένων επιχειρηματικών 
ομίλων.
Η εισαγωγή του Αμερικάνικου σχιστολιθικού Υγρο
ποιημένου Φυσικού Αερίου (Ι_Ν6) με ταυτόχρονη βί
αιη και πρόωρη κατάργηση των λιγνιτικών μονάδων 
αποτελεί πράξη υποταγήςτπα Αμερικάνικα οικονο
μικά και γεωπολιτικά συμφέροντα.
Έτσι την ίδια στιγμή που τα λαϊκά νοικοκυριά αδυνα
τούν να πληρώσουν το λογαριασμό του ρεύματος οι 
έλληνες εφοπλιστές θησαυρίζουν κουβαλώντας 1_Ν6 
κυρίως από τις ΗΠΑ αλλά και από άλλες χώρες του 
πλανήτη.
Ταυτόχρονα για να ζαχαρωθεί το «δηλητηριώδες 
χάπι» της «πράσινης απάτης» και να πάρουν μέρος 
στο ενεργειακό «πλιάτσικο» τα μονοπώλια της ΕΕ 
(Γερμανία, Δανία, Γαλλία κ.α) επιχειρείται στη Χώρα 
μας μια ληστρική επιδρομή εγκατάστασης τερατώ

δους ισχύος Αιολικών και Φωτοβολταϊκών βιομη
χανικών συστημάτων παραγωγής Η/Ε που απειλούν 
να καταστρέφουν ολοκληρωτικά το φυσικό Περιβάλ
λον (Βουνά, λιβάδια, κάμπους, λίμνες και ποτάμια). 
Σ' αυτήν την αθλιότητα κερδοσκοπούν ασύστολα 
κάθε φύσεως επιδοτούμενοι με χρήματα του λαού, 
μικροί, μεγάλοι, ντόπιοι και ξένοι κερδοσκόποι που 
κατ' ευφημισμό ονομάζονται «επενδυτές» και ειδικά 
για την Περιοχή μας που επιδοτούνται αδρά μέχρι 
και 70% της επένδυσης ονομάζονται «εμβληματικοί 
επενδυτές»....
Δυστυχώς και τα κόμματα της αντιπολίτευσης (ΣΥ- 
ΡΙΖΑ, ΚΙΝΑΛ, ΜΕΡΑ) δέσμια της Ευρωυποταγής ενώ 
αποδέχονται τον βασικό πυρήνα της «πράσινης ανά
πτυξης» (Ευτορθοη Ογθθπ ΘθθΙ), φλυαρούν για τα 
δευτερεύοντα.
Η ώρα είναι κρίσιμη: Για την εργατική τάξη, για τα 
λαϊκά νοικοκυριά, για τους αυτοαπασχολούμενους 
και μικρούς επαγγελματίες, για τους αγρότες και τους 
κτηνοτρόφους για τους κατοίκους της Δυτικής Μα
κεδονίας
- Εδώ και τώρα να καταργηθεί η πολλαπλά εγ
κληματική απόφαση του Μητσοτάκη, της Κυβέρ
νησης και της ΕΕ για την «απολιγνιτοποίηση»
- Εδώ και τώρα να επαναλειτουργήσουν οι λι- 
γνιτικές μονάδες και τα λιγνιτωρυχεία
Να αγωνιστούμε για μια Εταιρεία Ηλεκτρισμού απο
κλειστικά δημόσια, 100%, ενιαία και καθετοποιημένη 
κάτω από εργατικό και κοινωνικό έλεγχο, προσανα
τολισμένη αποκλειστικά στα λαϊκά συμφέροντα. 
«Ρεύμα φθηνό για όλο το λαό». Επανεθνικοποί- 
ηση-Κρατικοποίηση ολόκληρου του Ηλεκτρενερ- 
γειακού τομέα.
Μια πραγματικά Δημόσια Εταιρεία που θα πρωτο
στατήσει στη νέα εποχή της Ηλεκτρικής Ενέργειας 
χρησιμοποιώντας όλες τις σύγχρονες μορφές ενέρ
γειας με σεβασμό στην αειφορία και την προστασία 
του Περιβάλλοντος.
Στον αγώνα για πλήρη κοινωνικοποίηση του αγαθού 
της Ηλεκτρικής Ενέργειας.

ΚΚΕ ΤΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ

Ο νόμος είναι δημοκρατικός...

Ο
ι νόμοι είναι απαραίτητοι 
για τη σύσταση μίας κοινω
νίας, εξασφαλίζουν την κοι
νωνική συνοχή και τους κανόνες 

που οφείλουν να ακολουθούν οι 
πολίτες.
Οι Λατίνοι συνήθιζαν να λένε "σκλη
ρός νόμος, αλλά νόμος”, απόρροια 
της πίστης τους πως ο νόμος ακόμα 
και αν είναι σκληρός, ωφελεί το 
κοινό καλό. 0 μέγιστος των φιλο
σόφων Σωκράτης προτίμησε να μεί
νει στη φυλακή, να πιει το κώνειο 
και να πεθάνει, παρά να προδώσει 
το νόμο της πατρίδας του. Γιατί σύμ
φωνα με εκείνον "από τη μητέρα 
και τον πατέρα, σημαντικότερη είναι 
η πατρίδα”.
Πόσο όμως είναι δίκαιοι οι νόμοι; 
Πόσο είναι δημοκρατικοί και πόσο 
σέβονται την ανθρώπινη οντότητα 
και αξία; Πρέπει να υπακούμε σε 
όλους τους νόμους;

Γράφει η Μαρία 
Σκαμπαρδώνη

Οι νόμοι του σήμερα, δεν ωφελούν ουσιαστικά, όλες τις ομάδες αν
θρώπων. Επιβάλλονται και εξασθενούν τους οικονομικά ασθενέστερους, 
τυραννούν τους ανθρώπους που βάλλονται από προβλήματα δίχως να 
τουςξαλαφρώνουν. Είναι για πολλούς ανθρώπους ένα είδος τυρρανίας, 
απειλούν και απαιτούν. Δεν είναι όλοι οι φόροι που μας βάζει το κράτος 
νόμιμοι. 0 ΕΝΦΙΑ για όποιον έχει μιλήσει με συνταγματολόγους, είναι 
παράνομος φόρος, διότι απαγορεύεται από το ίδιο το Σύνταγμα να προ
πληρώνεις την όποια περιουσία έχεις. Κανένας από εμάς δεν μπορεί 
να γνωρίζει αν τον επόμενο χρόνο θα υπάρχει η περιουσία του, το 
μαγαζί του, ακόμα και ο ίδιος. Δυστυχώς, δεν έχουμε ανθρώπους όπως 
ο Σάλωνας, ο οποίος εισήγαγε τη "σεισάχθεια” για να στηρίζει τους 
φτωχούς. Και όμως, είναι νόμος; μπορούν να σου κατασχέσουν και το 
σπίτι αν δεν πληρώσεις.
Οι νόμοι δεν ψηφίζονται με βάση με τη θέληση του κόσμου; ουσιαστικά, 
ψηφίζονται από ορισμένους και επιβάλλονται. Σε άλλες χώρες της Ευ
ρώπης όπως η Σουηδία οι καινούργιοι νόμοι γίνονται γνωστοί στο λαό 
και ψηφίζονται, είτε αρνητικά, είτε θετικά.
Οι άνθρωποι, θεωρώ, πως θα έπρεπε να ερωτούνται για ζητήματα που 
αφορούν την οικονομία, την εκπαίδευση και το σύστημα υγείας. Η τε
χνολογική πρόοδος επιτρέπει σε πολλούς ανθρώπους να συμμετέχουν 
ευκολότερα στην έκφραση της άποψης και βάση αυτών να υπάρξουν 
καινούργιοι νόμοι.
Είναι, απαραίτητο, θεωρώ η δημοκρατία να λειτουργεί ακόμα και στην 
ψήφιση νόμων που αφορούν τις κύριες πτυχές των ανθρώπων των 
οποίων τη ζωή θα επηρεάσουν άμεσα.
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Με άδεια χέρια και... πολλή πίστη στην κυβέρνηση έφυγε πάλι η ΚΕΔΕ 
από τον Υπουργό Εσωτερικών και ενώ οι Δήμοι οικονομικά βουλιάζουν

Xωρις τίποτε το «χειροπια
στό» ή έστω κάποιο « θα» 

Ιή προφορική δέσμευση για 
τα οξυμένα προβλήματα που αν
τιμετωπίζει π Αυτοδιοίκηση 
υπήρξε και π νέα συνάντηση 
που επεδίωξε να έχει η «γαλά
ζια» ηγεσία της (ΚΕΔΕ) Κεν- 
τρικής'Ενωσης Δήμων Ελλάδας 
.ε την πολιτική ηγεσία του 

υπουργείου Εσωτερικών και 
συγκεκριμένα με τον αναπλη
ρωτή Υπουργό Εσωτερικών 
Στέλιο Πέτσα και τον Γενικό 
Γραμματέα του Υπουργείου Μι- 
χάλη Σταυριανουδάκπ.
Η τωρινή ηγεσία της ΚΕΔΕ, που 
έχει εξαγγείλει και έκτακτη Γενική 
Συνέλευση Δημάρχων στις 18 του 
μηνάς, για να καθοριστεί, όπως 
λέει το πλαίσιο των περαιτέρω 
ενεργειών για την επίλυση αυτών 
των προβλημάτων, έχει αποδειχ- 
θεί ότι έχει επιλέξει το ρόλο του « 
ευκολόπιστου» συνομιλητή ή του 
« καλοθελητή».
Ποιος δεν θυμάται τους εκάστοτε 
-πρόωρους και παντελώς αβάσι- 
μους πανηγυρισμούς της, όπως 
αποδείχθηκε εκ του αποτελέσμα
τος- ότι τάχα επιλύονταν ή δρομο
λογούνταν έργα, μόλις κάποιος 
από τη νυν ή την πρώην (θεοδω- 
ρικάκος) ηγεσία του υπουργείου 
Εσωτερικών, εξήγγειλε κάτι, χω
ρίς φυσικά εκ των υστέρων να το 
τηρήσει;

Συναντήθηκαν για... 
προώθηση του διαλόγου

Στο πλαίσιο αυτό, απ' ότι φαίνεται 
ήταν και η νέα συνάντηση που είχε 
με την ηγεσία του ΥΠΕΣ. Από 
πλευράς ΚΕΔΕ συμμετείχαν εκε- 
τός από τον πρόεδρο και δήμαρχο 
Τρικκσίων Δημήτρης Παπαστερ- 
γίου, ο Α’αντιπρόεδρος και δήμαρ
χος Αμπελοκήπων Μενεμένης Λά
ζαρος Κυρίζογλου και ο Γενικός 
Διευθυντής, Γιάννης Καραγιάννης. 
Σύμφωνα με την ίδια την ΚΕΔΕ , 
αντικείμενο της συνάντησης ήταν 
η... «προώθηση του διαλόγου» 
που «διεξάγεται ήδη μεταξύ της 
Αυτοδιοίκησης Α’ Βαθμού και της 
πολιτικής ηγεσίας του ΥΠΕΣ κι άλ
λων συναρμόδιων Υπουργείων, 
για την εξεύρεση ουσιαστικών λύ
σεων στα οξυμένα οικονομικά 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν 
όλοι οι Δήμοι της χώρας».

Ενεργειακό κόστος 
Στην «κορυφή της ατζέντας», 
όπως αναφέρει η σχετική ανακοί
νωση της ΚΕΔΕ, ήταν η τεράστια 
αύξηση του ενεργειακού κόστους, 
η οποία απειλεί με κατάρρευση 
τους Δήμους, τόνισε ο κ. Παπα- 
στεργίου.
0 κ. Παπαστεργίου επισήμανε ηως 
τον Ιανουάριο του 2021 η τιμή της 
ΜΙ/ΥΗ ήταν 63€, ενώ ένα χρόνο 
μετά, τον Ιανουάριο του 2022, η

τιμή εκτοξεύτηκε στα 252 €, δηλ. 
τέσσερις φορές επάνω.
Το κόστος αυτό, πρόσθεσε, είναι 
δυσβάστακτο, ακόμη κι αν υπο
λογιστεί η επιδότηση που έχει 
ήδη δώσει το Κράτος κι ανέρχε
ται στα 65€/ΜνΥή.
Για τον σκοπό αυτό, τονίστηκε ότι 
κρίνεται απαραίτητο να υπάρξει 
έκτακτη οικονομική ενίσχυση 
προς τους Δήμους, ώστε να μπο
ρέσουν να αντεπεξέλθουν σε 
αυτή την αδιανόητη κατάσταση 
που έχει δημιουργηθεί.
Από την πλευρά της, η πολιτική 
ηγεσία του υπουργείου Εσωτε
ρικών ανέφερε γενικώς και αο- 
ρίστως ότι... «επεξεργάζεται μέ
τρα για την αντιμετώπιση του 
προβλήματος», τα οποία θα ανα
κοινωθούν «σύντομα».

Δυο προτάσεις για τις ΔΕΥΑ 
Η αντιπροσωπεία της ΚΕΔΕ, σύμ
φωνα πάντα με την ανακοίνωση 
της , ζήτησε και την άμεση οικο
νομική ενίσχυση των Δημοτικών 
ΕπιχειρήσεωνΎδρευσης και Απο
χέτευσης αλλά και των Δήμ ων με 
ΔιευθύνσειςΎδρευσης, που έχουν 
την ευθύνη διαχείρισης των δημο
τικών δικτύων ύδρευσης.
Για τον σκοπό αυτό η ΚΕΔΕ κατέ
θεσε δυο προτάσεις για την αντι
μετώπιση του υψηλού λειτουργι
κού κόστους των ΔΕΥΑ 
Η πρώτη άμεση λύση για την ΚΕΔΕ 
είναι να υπάρξει έκτακτη, ειδική 
επιδότηση πλέον των 65 €/Μ\Υή, 
για τη βραχυπρόθεσμη αντιμετώ
πιση του προβλήματος αλλά και 
επιπλέον στήριξη ρευστότητας, 
αφού είναι δεδομένο ότι αρκετοί 
δημότες θα καθυστερήσουν την 
αποπληρωμή των λογαριασμών. 
Και η δεύτερη, να σχεδιαστεί και 
να υλοποιηθεί για το επόμενο διά
στημα ένα ειδικό πρόγραμμα για 
νίιΤυθΙ ηεΐ ιτΐθ1θπη9 σε Δήμους και 
ΔΕΥΑ, στο πλαίσιο λειτουργίας των 
ενεργειακών κοινοτήτων, μέσω 
του οποίου θα καλύπτονται οι 
ενεργειακές τους ανάγκες μέσα 
από την αυτοπαραγωγή. Παράλ
ληλα οι ενεργειακές κοινότητες θα 
έχουν τη δυνατότητα να παρέχουν 
ένα ποσοστό της ενέργειας που θα 
παράγουν για την κάλυψη της 
ενεργειακής φτώχειας και τη στή
ριξη ευάλωτων κοινωνικά ομά
δων.
Σύμφωνα με την ΚΕΔΕ, το συγκε
κριμένο πρόγραμμα μπορεί να 
αποτελέσει συνέχεια της ΑΤ03 του 
προγράμματος «Αντ. Τρίτσης» και 
να χρηματοδοτηθεί από τους πό
ρους του Ταμείου Ανάκαμψης ή 
και με χαμηλότοκο δανεισμό από 
το Ταμείο Παρακαταθηκών και Δα
νείων.
«Έτσι Δήμοι και ΔΕΥΑ από κατα
ναλωτές ακριβής ενέργειας, θα 
μετατραπούν σε παραγωγούς

φθηνής και «πράσινης ενέργειας», 
ενώ παράλληλα θα τους δώσει τη 
δυνατότητα να στηρίξουν ευπαθείς 
συμπολίτες μας»τονίζεται στην 
ανακοίνωση της.
Επισημάνθηκε επίσης πως απα
ραίτητη προϋπόθεση για την επι
τυχία του προγράμματος είναι, πέ
ραν της εξασφάλισης της 
αναγκαίας χρηματοδότησης, να 
δοθεί κατά προτεραιότητα επαρ
κής ηλεκτρικός χώρος στα δίκτυα 
ενέργειας του ΔΕΔΔΗΕ.
Είναι ωστόσο χαρακτηριστικό ότι 
η ανακοίνωση της ΚΕΔΕ, δεν ανα
φέρει τίποτε για το τι απάντησε ή 
δεν απάντησε, που είναι και το 
προφανέστερο, η ηγεσία του ΥΠΕΣ 

Πάροχοιενέργειας 
Καμία επίσης απάντηση από πλευ
ράς της ηγεσίας του ΥΠΕΣ, δεν 
αναφέρει η ανακοίνωση της ΚΕΔΕ 
και για το θέμα των παροχών 
ενέργειας που δεν αποδίδουν τα 
εισπραχθέντα δημοτικά τέλη στους 
δήμους, παρότι της το έχει ξανα- 
θέσει!
Σύμφωνα λοιπόν με την ανακοί
νωση της ΚΕΔΕ , ο πρόεδρος 
έθεσε το ζήτημα της γρήγορης εκ
καθάρισης των ποσών που ει
σπράττουν οι Δήμοι για τα αντα
ποδοτικά τέλη, μέσω των 
παροχών ενέργειας.
Ωστόσο σημείωσε ότι πλέον μετά 
και την άσκηση των ένδικων μέ
σων που έγινε από πλευράς Δή
μων, η κατάσταση έχει βελτιωθεί, 
όμως απαιτούνται πρόσθετα μέτρα 
για τη μόνιμη λύση του προβλή
ματος και την αποφυγή δυσάρε
στων καταστάσεων που ζήσαμε 
στο παρελθόν.
Στο πλαίσιο αυτό από πλευράς 
ΚΕΔΕ προτάθηκαν δύο μέτρα:
• Να υπάρξει νομοθετική ρύθ
μιση που θα προβλέπει την υπο
χρεωτική εκκαθάριση ανά δί- 
μηνο από πλευράς παροχών 
των χρημάτων που δικαιούνται 
οι Δήμοι, ώστε να αποδίδονται 
άμεσα.
• Να δημιουργηθεί μια ηλε
κτρονική πλατφόρμα μέσω της 
οποίας θα καταγράφονται οι

Το Λύκειο των Ελληνίδων 
Φλώρινας στο πλευρό 

του δοκιμαζόμενου 
Ουκρανικού λαού και τους 
Ομογενείς της Ουκρανίας

Τ
ο Λύκειο των Ελληνίδων Παράρτημα Φλώ
ρινας ευαισθητοποιημένο απο την εμπόλεμη 
κατάσταση που πλήττει την Ουκρανία και θέ
λοντας να στηρίξει τον δοκιμαζόμενο Ουκρανικό 

λαό και τους Ομογενείς μας ,ανέλαβε την πρω
τοβουλία να οργανώσει την συγκέντρωση ειδών 
ενδυμασίας και διατροφής για την κάλυψη των 
βασικών αναγκών των πληττομένων.
Το Λύκειο των Ελληνίδων Φλώρινας καλεί τους Φο
ρείς, τους πολίτες, τις Δ/νσεις εκπαίδευσης, τους 
Συλλόγους και τα Σωματεία του νομού να γίνουν

αρωγοί στην προσπάθεια, ώστε, όλοι μαζί, να συμ
βάλλουμε στην άμβλυνση των προβλημάτων διαβίω
σης των προσφύγων, δείχνοντας αλληλεγγύη και 
ανθρωπισμό.
Δεχόμαστε την πολύτιμη προσφορά και βοήθειά σας 
σε είδη διατροφής μακράς διάρκειας, σε είδη ρουχι
σμού καθώς και κάθε άλλο χρήσιμο είδος όπως σεν
τόνια, πετσέτες, κουβέρτες κλπ.
Παρακαλούμε τα είδη ρουχισμού να είναι πλυμένα - 
σιδερωμένα και τακτοποιημένα σε πακέτα. 
Δεχόσαστε τη βοήθειά σας από την Πέμπτη 3 
Μαρτίου μέχρι τη Δευτέρα 14 Μαρτίου 2022 και 
τις ώρες από 11.00- 13.00 και απο 17.00-19.00, 
στην οδό Στεφάνου Δραγούμη 26 (πρώην Ανθο
πωλείο Μαργαρίτα).

Αναμένοντας την άμεση ανταπόκρισή σας 
Σας ευχαριστούμε εκ των προτέρων

Για το ΔΣ του Λ.Ε. Φλώρινας 
Η Πρόεδρος 

Χριστίνα Δ. Γκόλνα 
Η Γεν. Γραμματέας 

Μαρία Τσουμίτα

πληρωμές των καταναλωτών σε 
κάθε πάροχο, ώστε να οι Δήμοι 
ανά πάσα στιγμή να γνωρίζουν 
πόσα χρήματα πρόκειται να ει- 
σπράξουν και να μην εξαρτώνται 
από την ενημέρωση που τους δί
νουν οι εταιρείες.
Με τον τρόπο αυτό, υπογραμμίζει 
η ΚΕΔΕ, θα διασφαλιστεί η διαφά
νεια της διαδικασίας και ο καλύ
τερος προγραμματισμός των Δή
μων όσον αφορά την αξιοποίηση 
των εσόδων τους.

Ναυαγοσώστες
Το θέμα αυτό είναι το μόνο στο 
οποίο από την ανακοίνωση της 
ΚΕΔΕ διαφαίνεται ότι υπήρξε κά
ποιο αποτέλεσμα. Η ανακοίνωση 
της ΚΕΔΕ κάνει λόγο ότι θα υπάρ
ξει «πρωτοβουλία του ΥΠΕΣ για 
επίλυση του ζητήματος των ναυα- 
γοσωστών» αλλά γενικών και αο- 
ρίστως!
Μάλιστα στο σχετικό κείμενο που 
αι- ολουθεί, αυτό που αναφέρεται 
συγκεκριμένα είναι το εξής, από 
το οποίο δεν προκύπτει... πρωτο
βουλία, όπως αναφέρει ο τίτλος 
της παραγράφου αυτής της ανα
κοίνωσης της; «Η Αντιπροσωπεία 
της ΚΕΔΕ έθεσε στον Αν. Υπουργό 
Στέλιο Πέτσα και το θέμα της 
ναυαγοσωστικής κάλυψης έτσι 
ώστε να μην παρατηρηθούν και το 
2022 οι σοβαρές δυσλειτουργίες 
του 2021. Στόχος είναι να δοθεί 
έγκαιρα και πριν ξεκινήσει η του
ριστική περίοδος, οριστική λύση 
στο ζήτημα με τους ναυαγοσώστες 
και την οικονομική υποστήριξη 
του προγράμματος, πάντα σε συ

νεργασία με το Υπουργείο Νησιω
τικής Πολιτικής».

Τέλος ταφής
Ουδέν νεότερο από πλευράς κυ
βέρνησης και για το τέλος ταφής 
υπήρξε στη συνάντηση.
Η ΚΕΔΕ, τονίζεται στην ανακοί
νωση, έθεσε ξανά το ζήτημα της 
επιβολής του τέλους ταφής στους 
Δήμους από 01.01.2022, το οποίο 
σε αυτήν τη συγκυρία και στο 
ύψος που έχει καθοριστεί, δεν 
μπορεί να καταβληθεί από τους 
Δήμους, σε συνδυασμό με το τε
ράστιο ενεργειακό κόστος που ήδη 
αντιμετωπίζουν, χωρίς να αναγκα
στούν να το μεταφέρουν στους πο
λίτες, κάτι που πρέπει να απο
φευχθεί με κάθε τρόπο. 
Σημειώνεται ότι« η Αυτοδιοίκηση 
αντιλαμβάνεται τόσο το θέμα της 
αιρεσιμότητας του τέλους ταφής 
στο Ταμείο Ανάκαμψης όσο και την 
ανάγκη να υπάρξει ένα νέο σύ
στημα χρέωσης που θα επιβρα
βεύει όσους ανακυκλώνουν και θα 
επιβάλλει επιπλέον χρεώσεις σε 
όσους ρυπαίνουν. Όμως αυτό δεν 
μπορεί να εφαρμοσθεί αν δεν 
έχουν δημιουργηθεί οι απαραίτη
τες νέες υποδομές για ένα άλλο 
μοντέλο διαχείρισης των απορριμ
μάτων».
Και ζητήθηκε, «μέχρι τότε, και με 
δεδομένες τις κοσμογονικές ενερ
γειακές και οικονομικές αλλαγές 
που συντελούνται το τελευταίο 
διάστημα, θα πρέπει να αναζητηθεί 
άμεσα τρόπος εκλογίκευσης του 
ύψους του».
Το τέλος 0,5% των επιχειρήσεων 
Τέλος, έγινε αναφορά και στο ζή
τημα της καταβολής του τέλους 
παρεπιδημούντων 0,5% παρελ
θόντων ετών.
Η ΚΕΔΕ αναλαμβανόμενη τις δυ
σκολίες των καταστημάτων υγει
ονομικού ενδιαφέροντος, ζήτησε 
να υπάρξει νομοθετική ρύθμιση, 
ώστε να μπορέσουν να το κατα
βάλλουν οι επιχειρήσεις χωρίς να 
πληρώσουν υπέρογκα πρόστιμα, 
ιδιαίτερα σε αυτή τη δύσκολη συγ
κυρία. Αν υπήρξε και ποια ήταν η 
απάντηση πάλι δεν αναφέρεται 
στην ανακοίνωση της ΚΕΔΕ.

Νέα Τοπικής Αυτοδιοίκησης
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* Μαθήματα όλων των τάξεων Γυμνασίου και 
λυκείου σε ολιγομελή τμήματα έως 4 ατόμων

* Παράδοση ιδιαίτερων μαθημάτων

* Με σύγχρονες εκπαιδευτικές μεθόδους για το 
βέλτιστο παιδαγωγικό αποτέλεσμα

Προσιτή Αριστεία!
Εγγύηση η διδακτική εμπειρία, η οργάνωση και η ομαδικότητα

Υπεύθυνη Σπουδών
Βακφάρη Μαριάνθη
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...Συνέχεια από τη σελίδα 6 (Σταγονίδια)
Ευίρ Κουστουρίτσα. 20/20; «Το Διεθνές Φεστιβάλ Κινηματογράφου «Εβδϊο/εεΙ» 
στην Τσεχία αφαίρεσε το βραβείο «ΟπεΙϊαπ», που είχε απονείμει στον σπουδαίο 
Σέρβο σκηνοθέτη Εμίρ Κουστουρίτσα, επειδή την παραμονή της εισβολής της Ρω
σίας στην Ουκρανία είχε αποδεχθεί την πρόταση του Ρώσου υπουργού Άμυνας, να 
αναλάβει διευθυντής του Κεντρικού Ακαδημαϊκού Θεάτρου του Ρωσικού 
Στρατού στη Μόσχα», δήλωσε στο τσεχικό πρακτορείο ΟΤΚ, ο διευθυντής του Φε

στιβάλ, Καυίλ Ιπασίλ. Η πρωτοβουλία να αφαιρεθεί το βραβείο από τον Εμίρ Κουστουρίτσα ήταν 
του ίδιου του ιδρυτή και επίτιμου προέδρου του Φεστιβάλ, Φέρο Φένιτς.
0 Κουστουρίτσα έλαβε το βραβείο «ΟπεΙίοη» το 2017 για την προσφορά του στον παγκόσμιο κινηματο
γράφο. Τώρα, αν αυτό που γίνεται στον χώρο του πολιτισμού σε ολόκληρη την Ευρώπη δεν είναι φασι
στικό, τότε πώς ακριβώς να το χαρακτηρίσει κανείς; Σε λίγο θα μας λιντσάρουν επειδή διαβάζουμε 
Τσέχωφ, Ντοστογιέφσκι, Γκόγκολ... Και μη χειρότερα...

Κώστας ΒαξεΒάνης. δημοσιογράφος, για το "μαύρο” στα ρωσικά μέσα μαζικής ενημέ
ρωσης: «Επιατρέψαμε στον Μεσαίωνα, όπου μια σύγχρονη Ιερά Εξέταση, και όχι οι 
πολίτες, θα αποφασίζει τι θα δούμε, τι θα διαβάσουμε, τι είναι καλό; Αν το ανε
χτούμε, ο έλεγχος δεν θα σταματήσει στα ρωσικά Μέσα, αλλά θα βρει εφαρμογή 
στην καθημερινότητα με διάφορες “συνταγές” καλού».

“Άκυοο" και στις ρωσικές... γάτες από τη Διεθνή Ομοσπονδία Αιλουροειδών! Η
Διεθνής Ομοσπονδία Αιλουροειδών (ΡβάβεαΙίοη ΙηΙοΓηαϋοηαΙο ΡέΙίηβ - ΡΙΡβ) 
ανακοίνωσε πως οι γάτες που εκτρέφονται στη Ρωσία απαγορεύεται μέχρι νεω- 
τέρας, να διαγωνίζονται στα διεθνή σόου γατών.
Ε, αυτό παραπάει! Μα και τις γάτες;;; Ήμαρτον! Να μου το θυμηθείτε, αυτό το αντιρω- 
σικό ντελίριο θα φέρει αντίθετα αποτελέσματα από αυτό που περιμένουν...

Μπάμπηε Παπαδημητρίου. δημοσιογράφος και βουλευτής ΝΔ: «Απαγορεύεται η 
«Λίμνη των Κύκνων», λένε στον ΣΥΡΙΖΑ και δεν ντρέπονται για το ψέμα και τη γε
λοιοποίησή τους. Δηλαδή θα πήγαιναν να απολαύσουν κρατικό συγκρότημα που 
“εκπροσωπεί" την κουλτούρα κράτους, την ίδια στιγμή που επιτίθεται και σκοτώνει 
τους γείτονές τους; Ντροπή!».
Ό,τι πεις, φίλε! Να την κόψουμε τη λίμνη των κύκνων, Μπαμπίνο μου! Για τη βότκα τι 
λες; Αντέχεις; Αφού ξέρω ότι πίνεις βοτκίτσα και τρως ρώσικη σαλάτα, όταν παρακο

λουθείς μετά μανίας τούρκικα σίριαλ...

Δημήτρης Κοιρίδης. βουλευτής της ΝΔ, σε ρατσιστικό παραλήρημα στονΣΚΑΪ: «Να
κάθονται και να σφαγιάζονται στην καρδιά της Ευρώπης... και αν θέλετε να το πω 
και κυνικά, εδώ δεν μιλάμε για μια σφαγή σε ένα μακρινό μέροε κάπου στα Βάθη 
τηε Αφρικήε με αλλόθρησκουε. αλλά -να το πω τελείως κυνικά, ξέρω ότι ακούγεται 
πολιτικά ανορθόδοξο, αλλά δυστυχώς και αυτό μετράει- για χριστιανούς, λευκούς, 
Ευρωπαίους, που είναι από εμάς, προέρχονται από εμάς...».

Ουδέν σχόλιον... Σηκώνουμε τα χέρια ψηλά...

ϊθίάϊ565: «Τρικυμία στο Πεντάγωνο - Στείλαμε ρωσικούς πυραύλους στην Ουκρα
νία για να... χτυπήσουν Ρώσους - Αμηχανία και εκνευρισμός στο ΓΕΕΘΑ - Εξηγή
σεις ζητάει η αντιπολίτευση για τα όπλα που έστειλε η χώρα στην Ουκρανία».
Αμηχανία;;; Γιατίιιιιιΐ;;; Αφού οι αποφάσεις αυτές είναι «επιπέδου πρωθυπουργού»!!! Τί 
δεν καταλαβαίνετε; Πόσες φορές πρέπει να το πει ο άνθρωπος για να το εμπεδώσετε;

Βολοντίμιρ Ζελένσκι. πρόεδρος της Ουκρανίας: «Ευχαριστώ την Τουρκία για τη συ
νεχή υποστήριξη».
Είναι απορίας άξιον αυτό που συμβαίνει με τη γείτονα... την ευχαριστεί η Ουκρανία, την 
ευχαριστεί... η Ρωσία, που εισέβαλε στην Ουκρανία, την ευχαριστεί η Αμερική και η Ευ
ρώπη, για λόγους που μόνο αυτές ξέρουν... Κεντάει η τούρκικη διπλωματία, κεντάει!

Μήτσος ο γείτοναν «Μιλάς με 100 ανθρώπους, έτσι στην τύχη. Σχεδόν όλοι κρά
ζουν τον Πούτιν. Σχεδόν όλοι αγωνιούν μήπως γενικευτεί ο πόλεμος. Σχεδόν όλοι 
λένε πως και οι Αμερικανοί έχουν κάνει τα ίδια. Σχεδόν όλοι λένε πως δεν έπρεπε 
να στείλουμε όπλα, αλλά μόνο ανθρωπιστική βοήθεια. Απλά πράγματα, παιδιά».
Απλά για εμάς, τους κοινούς ανθρώπους, Μήτσο μου. Για ρώτα και τον Κυριάκο... Το 
αστείο είναι ότι έστειλε όπλα στην Ουκρανία και ο Ζελένσκι ευχαριστεί προσωπικά τον 

Ερντογάνϋ! Τρομερή διπλωματική επιτυχία...

Κυριάκος Μητσοτάκης. στη συνέντευξη στον Σρόιτερ: «Κάποια στιγμή θα τελειώσει ο 
χειμώνας, οπότε θα γλυτώσουμε από την επιβάρυνση του πετρελαίου θέρμανσης».
Τώρα μάλιστα! Φαίνεται ότι έχει σχέδιο ο πρωθυπουργός! Περιμένει να τελειώσει ο χει
μώνας, για να πατάξει την ακρίβεια...

Ευάγγελος Αντώναρος. κυβερνητικός εκπρόσωπος ΝΔ επί Κ. Καραμανλή: «Ο Πρω
θυπουργός πάει στην κηδεία σπουδαίας βουλευτίνας του κόμματός του (Μαριέττα 
Γ,αννάκου). Τον συνοδεύουν δεκάδες αστυνομικά αυτοκίνητα και μοτοσυκλέτες και 
πάνω από 250 αστυνομικοί με στολή + πολιτικά. Ακόμη κι ακροβολισμένοι σε ταρά
τσες σπιτιών. Δεν ντρέπεται. Αφού είναι τόσο δημοφιλής...τι φοβάται; Θα το λέω 
κάθε μέρα: Η επιμονή Μητσοτάκη να μένει προσκολλημένος στην εισαγωγή πανά

κριβου φυσικού αερίου και να μη δέχεται κουβέντα για απολιγνιτοποίηση είναι ύποπτη. Και “μυρίζει" 
εξυπηρέτηση συγκεκριμένων μεγαλο-συμφερόντων. Οδηγεί όμως ανθρώπους και κοινωνία σε φτώ
χεια και απόγνωση».
Ε, Ευάγγελε, δεν το ξέρεις; 0 φόβος φυλάει τα έρμα...

Γιώργος Κύρτσος. ευρωβουλευτής ΝΔ: «Φυσικό αέριο: Η τιμή του ξεπέρασε για 
πρώτη φορά στην Ευρώπη τα 200 ευρώ τη μεγαβατώρα. Με την επιλογή του υπέρ 
του φυσικού αερίου, ο Μητσοτάκης δπυιουργεί 2-3 διαεκατουμυριούχουε -γιατί 
άραγε;- ρημάζοντας νοικοκυριά και οικονομία» ... «Η 4ετία του σούπερ ηιαπαρβΓ 
Μητσοτάκη εξελίσσεται σε χαμένη 4ετία. Θα κλείσει με περίπου μηδενική ανάπτυξη 
και επιδείνωση διαρθρωτικών προβλημάτων οικονομίας. Το χειρότερο είναι ότι την 
επόμενη 4ετία θα τσακωνόμαστε για το χρέος ρεκόρ και τα θηριώδη ελλείμματα του 

σούπερ πταπαρεε».
Τι εννοείς, Γιώργο μου, λέγοντας δημιουργεί 2-3 δισεκατομμυριούχους; Αυτό σηκώνει μεγάλη συζήτηση 
και όχι μεταξύ μας... αν εννοείς τι εννοώ...

Δήμος Βερύκιος. δημοσιογράφος, τουίτερ: «Ο Ακης ζει, αυτός τους οδηγεί! Εκσυγ
χρονισμός αρμάτων: Σκάνδαλο με “άρωμα" Άκη... Με τον μανδύα της “αναβάθμι
σης" των Λέοπαρντ πάνε να χρεώσουν με 1,9 δισ. ευρώ το Ελληνικό Δημόσιο! Το 
κόστος, ίσο ή & μεγαλύτερο, απ’ όσο έχουν τα καινούργια! Συνεργάτης του Άκη ο 
“διαμεσολαβητής"! Στενός συνεργάτης του στο ΥΕΘΑ, εμφανίζεται τώρα ως εργο- 
ατααιάρχης αρμάτων για να πάρει τη δουλειά! Όλα τριγύρω αλλάζουνε & όλα τα 
ίδια μένουν».

Ώωωπα, Δημάκο, ξεμύτισες;;; Εντάξει, εσύ είσαι παλιά μούρη στο καντούνι των εξοπλιστικών και τους ξέ
ρεις καλά... Παλιά τους τέχνη κόσκινο...

Υποβολή ΑντιρρήσεωνΕντοπισμός έκτασης
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Στηρίζοντας την Τοπική 
Αγορά και τους Τοπικούς 

Επιχειρηματίες στηρίζουμε 
την ανάπτυξη του τόπου μας

Ευάγγελος Αντώναρος. τουίτερ: «Το τέλος Μητσο
τάκη πλησιάζει. Δεν είναι μόνο οι έντονες αποδο
κιμασίες σε Ξάνθη και Πάτρα. Αυτό είναι 
ενδεικτικό του εκρηκτικού κλίματος στην κοινω
νία. Της αποστροφής που προκαλεί ακόμη και μόνο 
το άκουσμα του ονόματος του. Κανείς'Ελληνας 
πρωθυπουργός δεν κατάφερε να γίνει σε τόσο 

σύντομο χρονικό διάστημα τόσο απεχθής και μισητός. Ταυτόχρονα 
—κι αυτό μετράει εξ ίσου— του τραβάνε το χαλί ισχυροί παράγον
τες που συνέβαλαν στην αναρρίχησής του.
Με συγκεκριμένες κινήσεις. ΚΑΙ ΤΟ ΞΕΡΕΙ».
Το ξέρει άραγε; Επ’ αυτού έχω τις ενστάσεις μου, Ευάγγελε, αλλά ότι 
πεις. Κάτι θα γνωρίζεις εσύ παραπάνω...

Κώστας Μπακογιάννης. δήμαρχος Αθηναίων: Συμ
μετείχε στο φόρουμ Δημάρχων στη Φλωρεντία 
της Ιταλίας μαζί με περισσότερους από 100 δή
μαρχους πόλεων της Μεσογείου. Μεταξύ των 
συμμετεχόντων ήταν και ο “δήμαρχος” της κατε- 
χόμενης περιοχής της Βόρειας 
Λευκωσίας, Μεχμέτ Χαρμαντσί, και, όπως ο ίδιος 

αποκάλυψε, υπέγραψε μαΏ με τον Κώστα Μηακογιόννη και το κεί
μενο των συμπερασμάτων που δόθηκε στη δημοσιότητα ως 
“διακήρυΕη υπέρ της ειρήνης και της δημοκρατίας*1...
Την απάντηση για τις γκάφες που κάνει τη μία πίσω από την άλλη ο εγ- 
γονός, τη δίνει παρακάτω η γιαγιά του, η Μαρίκα Μητσοτάκη...

Μαρίκα Μητσοτάκη. έλεγε στην εκπομπή τηςΣεμί- 
νας Διγενή για τον εγγονό της, Κώστα Μπακογιάννη, 
γιο της Ντάρας και νυν Δήμαρχο Αθηναίων: «Ο Κώ
στας (Μπακογιάννης) 14 ετών στο σχολείο... τι να 
σας πω... δεν ξεχώριζε τα άρθρα, να μην σας πω 
για τα ουσιαστικά και τα επίθετα, τίποτα σας λέω! 
Το λέω στην Ντάρα και θορυβήθηκε πολύ. Απορώ 

πώς περνούσε τις τάξεις αυτό το παιδί... επειδή ήταν εγγονός του 
Μητσοτάκη και γιος της Ντάρας;».
Εεεε;;; Δεν είναι απόλαυση η γιαγιά Μαρίκα;;;

Αλλά στέλνουμε όπλα στην Ουκρανία...

ΕΛΣΤΑΤ - ΕυΐΌ5ΐ3ΐ: Στα όρια της φτώχειας 
3.5 εκΈλληνες! Στη δεύτερη χειρότερη θέση 
μετά τη Βουλγαρία στην Ευρωπαϊκή Ένωση! 1 
στους 2 συνταξιούχους παίρνει 658 ευρώ τον 
μήνα, ενώ σχεδόν ο 1 στους 5 εργαζόμενους 
αμείβεται με αποδοχές κάτω από 500 ευρώ!

Κι εμείς εδώ βρέεεχει... τι όοομορφα που βρέεεχει...!

Ο Αχαχούχας
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Ευχαριστήριο του Γενικού Νοσοκομείου Φλώρινας

Η
 Διοίκηση του Γενικού Νοσοκομείου Φλώρινας, αισθάνεται την ανάγκη να εκφράσει τις ευχα
ριστίες της σε επιχειρήσεις και συμπολίτες μας, για την ευαισθησία και την γενναιοδωρία που 
επέδειξαν προσφέροντας δωρεάν:

1. Την κ. Γκιορτζίνη Ελένη, για τη δωρεά ενός επίπλου μπάνιου λευκού 75εηπ με καθρέπτη και νιπτήρα, 
για τις ανάγκες του Γ.Ν.Φ.
2. Την κ. Κατσαντώνη Ευθυμία, για τη δωρεά ενός αναπνευστήρα σύγχρονης τεχνολογίας εις μνήμη του 
συζύγου της Χρυσοχόίδη Βασιλείου, για τις ανάγκες του Γ.Ν.Φ.
Στην δύσκολη περίοδο που βιώνουμε, οι ευγενικές αυτές προσφορές μας δίνουν δύναμη να συνεχίσουμε το 
δύσκολο έργο μας.

Ο Διοικητής Παπούλκας Χρήστος

νγίία
ν Φλώρινας

"ΥΓΕΙΑ ΦΛΏ.ΡΙΝΑΣ"
ΙΔΙΩΤΙΚΟ ΔΙΑΓΝΩΣΤΙΚΟ ΕΡΓΑΣΤΗΡΙΟ 

ΙΑΤΡΙΚΗ Ι.Κ.Ε.

ΙΑΤΡΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ

4 Μικροβιολογικό 
& Αιματολογικό 

εΡ Γαστρεντερολογικό 
Μ Ενδοκρινολογικό

Ουρολογικό-Ανδρολογικό 
φ Αλλεργιολογικό 
© Γενικό Χειρουργική 
% Ψυχιατρικό

Σίνη Κοντογούρη 8, 53100 ΦΛΩΡΙΝΑ -Τηλ.: 23850 49200-8 - ΡΑΧ: 23850 49209 
Υ«ννν,γ96ί3ΛθΓΪη35.9ή 6-ΓΠ3ΪΙ: ΪΠίθ@Υ96!3ί1θΓίΠ35.9Γ

Το Ιατρικό Διαγνωστικό Κέντρο «Υγεία Φλώρινας» συμπλήρωσε ήδη 2 χρόνια λειτουργίας.
Στις υπάρχουσες ειδικότητες, που κάλυψαν τις ανάγκες του νομού μας έρχεται να προστεθεί και η ειδικότητα 
του Αιματολόγου που εξυπηρετείται από τον Κο. Μέμμο Χρηστό, Αιματολόγο.
Οι ειδικότητες αυτές ενισχύουν και διευρύνουν το φάσμα των ειδικών νοσημάτων που ήδη αντιμε
τωπίζεται στο «Υγεία Φλώρινας» {Γαστρεντερολαγικών, Ενδοκρινολογικών, Ουρολογικών - 
ΑνδροΧογικών, Αυτοάνοσων, Αλλεργικών, Αιματολογικών}.
Η όλη προσπάθεια υποστηρίζεται από ένα άρτια εξοπλισμένο Μικροβιολογικό Εργαστήριο, το οποίο 
είναι συμβεβλημένο με τον ΕΟΠΥΥ και όλα τα λοιπά ταμεία {ΓΕΙ, ΓΕΑ, ΤΥΠΕΤ, Τράπεζα της Ελλάδος).

Το διαγνωστικό κέντρο «Υγεία Φλώρινας» είναι ένας σύγχρονος χώρος στον οποίο συστεγάζονται τα 
εξής τμήματα:

• Μικροβιολογικό
(συμβεβλημένο με ΕΟΠΥΥ και όλα τα λοιπά ταμεία)

• Αιματολογικό
• Γαστρεντερολογικό
• Ουρολογικό - Ανδρολογικό

• Ενδοκρινολογικό
• Αλλεργιολογικό
• Γενική Χειρουργική
• Ψυχιατρική

Η κλινική εμπειρία και η υψηλή κατάρτιση του επιστημονικού μας προσωπικού, σε συνδυασμό με ιατρικό 
εξοπλισμό τελευταίας τεχνολογίας εγγυώνται τη μεγίστη αξιοπιστία των διαγνωστικών αποτελεσμάτων.

Το νέο πρόγραμμα των κλινικών ιατρών διαμορφώνεται ως εξής:

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΚΛΙΝΙΚΩΝ ΙΑΤΡΩΝ
ΔΕΥΤΕΡΑ ΤΡΙΤΗ ΤΕΤΑΡΤΗ ΠΕΜΠΤΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΣΑΒΒΑΤΟ

ΜΙΚΡΟΒΙΟΛΟΓΙΚΟ
{Αιματολογικό,
Βιοχημικό, Ιολογικό, 
Ανοοολογικό,
Μοριακός έλεγχος)

Πρωί.;
08:00-1400
Απόγευμα:
1730 - 20:30

Πρωί:
08.00 -14:00 
Απόγευμα:
1730-20:30

Πρωί:
08:00-14:00 
Απόγευμα: 
1730-20:30

Πρωί:
08:00 -14:00
Απόγευμα:
17:30-2030

Πρωί;
08:00-Ί4ΧΧ5
Απόγευμα:
17:30-2030 |

ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΙΚΟ Απόγευμα: 
18:00 21:00

[

|

ΓΑΣΤΡΕΝΤΕΡΟΛΟΓΙΚΟ
{Κολονοσκόπηση
Γαστροσκόπηση,
ΠολυπΕκιομή)

Απόγευμα:
1730-21:00

Πρωί:
08:00-14:00
Απόγευμα:
1730-21:00

ΟΥΡΟΛΟΓΙΚΟ- 
ΑΝΔΡΟΛΟΓΙΚΟ
{Ανδρική
νρογοντμδτητο)

Πρωί:
08:30 -14Χ>0 
Απόγευμα: 
1730-21X50

Πρωί:
08:30-14:00

ΕΝΔΟΚΡΙΝΟΛΟΓΙΚΟ Απόγευμα: 
17:30- 21 Χ30

Πρωί;
10:30-14:00
Απόγευμα:
17:30-21:00

I

| .

ΑΛΛΕΡΓΙΟΛΟΓΙΚΟ

Πρωί:
0900 -16:00

ΓΕΝΙΚΗΣ ΧΕΙΡΟΥΡΓΙΚΗΣ 
- ΜΙΧΡΟίΠΕΜΒΛΙΒΙ
{Αφαίρεση σπίλων, 
λιπωμάτων κλπ.)

Απόγευμα:
17:30-21:00 
(Γ. Κορωναίος}

Απόγευμα:
17:30-21:00 
{Γ. Κορωναίος!

Πρωί:
083)0-14:00 
{X, Πασίνης) 
Απόγευμα: 
1730-21:00 
{Γ. Κορωναίοςί

Απόγευμα: 
17:30-21.-00 
(Γ. Κορωναίος)

ΨΥΧΙΑΤΡΙΚΗΣ
Απόγευμα:
1730-21X50

Πρωί:
08:30 - 14X50 
Απόγευμα: 
1730-21X50

Για να κλείσετε ραντεβού επικοινωνήστε με τα τηλέφωνα 23850 49200-208

Η γιορτή της γυναίκας

Π
αγκόσμια ημέρα της γυ
ναίκας η σημερινή, που 
κατά τη γνώμη μου οι γυ
ναίκες θα πρέπει να γιορτάζουν 

κάθε μέρα.
Να γιορτάζουν για αυτό που είναι, 
για τη δύναμή τους, για την ψυχο
σύνθεσή τους, για όλα αυτά που 
προσφέρουν καθημερινά με πολύ 
ή λίγο κόπο. Για την ισχυρή θέση 
που κατέχουν μέσα στη κοινωνία, 
για την αντοχή τους, για τον τρόπο 
τους να κάνουν τα δύσκολα απλά 
με μία κίνηση, εξάλλου όλα από τα 
χέρια τους περνούν. Μας το έχουν 
αποδείξει άλλωστε από το παρελ
θόν έως και σήμερα.
Πόνος, αγωνία, αρρώστιες, ανερ
γία, παιδιά και χίλια δύο άλλα προ
βλήματα να τις βασανίζουν για 
χρόνια. Και εκείνες ακόμα εκεί, 
στέκονται και τα υπομένουν όλα, 
κρατούν θα μου πείτε το μαγικό 
τους σκήπτρο και με τις κατάλλη
λες κινήσεις τα βάζουν όλα σε 
τάξη.
Το να είσαι μαμά, να δουλεύεις και να συγυρίζεις και το σπίτι, δεν 
ξέρω μου φαίνεται βουνό. Κάποιες φορές την κοιτάζω και απορώ, 
πώς τα προλαβαίνει και τα κάνει όλα; Μετά κοιτάζω τον εαυτό μου 
και με το πέρασμα των χρόνων συνειδητοποιώ πως της μοιάζω, 
οπότε καθησυχάζω τον εαυτό μου και λέω, εντάξει θα τα καταφέρω 
στη ζωή μου. Είναι αυτή η δύναμη που παίρνουμε εμείς τα κορίτσια 
από τις μαμάδες μας- γυναίκες που το αντιλαμβανόμαστε όταν μπαί
νουμε για τα καλά στο χορό της ζωής και μας έρχονται οι αναποδιές 
και τα προβλήματα μαζεμένα.
Ύστερα κοιτάζω τις μεγάλες, τις κυρίες με Κ κεφαλαίο, τις γυναίκες 
που χόρτασαν τη ζωή τους, που τα έζησαν όλα με τόση ευπρέπεια. 
Στέκονται και αυτές εκεί και σε κάθε μάζωξη χορεύουν με την ψυχή 
τους συνοδεύοντας τις μικρότερες τόσο στο χορό όσο και στη ζωή. 
Μιλούν μέσα από τα χωρατά για τα δικά τους βιώματα, δίνοντας πα
ράλληλα και τις συμβουλές τους.
Γυναίκες τόσο δυνατές και τόσο εύθραυστες ταυτόχρονα. Που τελικά 
δεν γεννήθηκαν για την καταστροφή αλλά για να ομορφαίνουν και 
να κάνουν πιο σημαντική τη ζωή. Που σου χαρίζουν το πιο πολύτιμο 
δώρο αλλά οι ίδιες δεν έχουν ανάγκη από δώρα, μόνο από λίγη 
αγάπη για να τις συνοδεύσει στο δύσκολο δρόμο της ζωής.
Χρόνια μας πολλά λοιπόν!

Ν Μά&ον Ε, χ*, Μ48Ι&73Ι
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Μια φωτογραφία... Μια ιστορία...

...Συνέχεια από σελίδα 24

Ο Βασίλειος Β’ προκειμένου να αντιμετωπίσει 
τον Φωκά, έστειλε πρεσβευτές στο Κίεβο και 
ζήτησε από τον Βλαντψίρ να του δώσει άντρες 
για βοήθεια. Ο Βλαντιμίρ είπε ότι θα το έκανε, 
με ένα αντάλλαγμα: Ήθελε για γυναίκα του την 
αδερφή του Βασιλείου, την Άννα. Ο νάυοε υε 
την πορφυσονέννητη πριγκίπιοσα θα του ηρο-
σέδιδε κύοοε και αίγλη.
0 Βασίλειος αρχικά δεν ήθελε να δώσει μια πορ
φυρογέννητη κόρη σε έναν βάρβαρο, αλλά ήξερε 
ότι όλες οι κόρες βασιλιάδων και πριγκίπων ανα- 
τρέφονται με την ιδέα ότι οφείλουν να παντρευ
τούν σύμφωνα με τα συμφέροντα της χώρας 
τους.
Στην εμφύλια βυζαντινή διαμάχη ο Βασίλειος ο 
Β' νίκησε. Ο Φωκάς σκοτώθηκε και οι επανα
στάτες ηττήθηκαν. 0 Βασίλειος ήξερε καλά ότι 
όφειλε τη νίκη του στις ενισχύσεις που του πρό
σφορε ο πρίγκιπας Βλαντιμίρ. 0 ίδιος όμως ο Βασί
λειος δεν τήρησε από τη μεριά του τη συμφωνία να 
του δώσει την αδερφή του. Έτσι, ο Βλαντιμίρ έχασε 
την υπομονή του και έστειλε συγχρόνως τον 
στρατό και τον στόλο να πολιορκήσουν τη Χερ- 
σώνα, το οχυρό λιμάνι της Κριμαίας που ανήκε 
στο Βυζάντιο και είχε ιδρυθεί από Έλληνες στην 
αρχαιότητα.
Ένα απόσπασμα από το Λαυρεντιανό Χρονικό 
(γερμ. μετ. ^ο. Βυ]ηοεή, ΒΙονίδεΗθ 
θθδοήίεήΙδεςήΓθΐέθΓ, Γκρατς - Βιέννη - Κολονία 
1958) αναφέρει: «Μετά παρέλευση ενός έτους, 
κατά το έτος 6496 (988) ο Βλαδίμηρος εκατρά- 
τευσε με τους στρατιώτες του κατά της Χερσώ- 
νας, μιας ελληνικής πόλης. Οι κάτοικοι της 
Χερσώνας οχυρώθηκαν μέσα στην πόλη, ενώ ο 
Βλαδίμηρος παρατάχθηκε στο λιμάνι, σε από
σταση βολής τόξου από αυτή [...]. Οι κάτοικοι της 
Χερσώνα αντιστάθηκαν αρχικά, αλλά όταν οι 
Ρώσοι απέκοψαν τη ροή του νερού δεν άντεξαν 
τη δίψα και παραδόθηκαν. Ο Βλαδίμηρος και η 
συνοδεία (άςυζίπα) του εισήλθαν στην πόλη. Ο 
Βλαδίμηρος έστειλε τότε απεσταλμένους στους 
αυτοκράτορες Βασίλειο και Κωνσταντίνο με το 
ακόλουθο μήνυμα: «Κοιτάξτε, πήρα την περί
φημη πόλη σας. Πληροφορούμαι όμως ότι έχετε 
μια ανύπαντρη αδελφή. Αν δεν μου τη δώσετε 
για γυναίκα, θα κάνω στην Κωνσταντινούπολη 
ό,τι έκανα και σ’ αυτήν εδώ την πόλη».
Όταν οι δύο αυτοκράτορες άκουσαν το μήνυμα, 
κυριεύτηκαν από θλίψη και έστειλαν πρεσβεία με 
το ακόλουθο μήνυμα: «Δεν ταιριάζει στους Χρι
στιανούς να παντρεύουν τις κόρες τους με ,. 
εθνικούς. Αν βαπτιστείς, θα εξασφαλίσεις 
αυτό το πλεονέκτημα. Θα δεχτείς τη Βασιλεία 
των Ουρανών και θα έχεις κοινή με εμάς 
πίστη».
Ο Βλαδίμηρος συγκατατέθηκε και αποφάσισε 
να βαπτιστεί. Ο επίσκοπος Χερσώνας μαζί με 
τους ιερείς της αδελφής του αυτοκράτορα βά- 
πτισε τον Βλαδίμηρο, αφού τον κατήχησε στο 
Χριστιανισμό».
0 Βασίλειος δεν είχε άλλη επιλογή. Μίλησε στην 
Άννα για το τί εηρόκειτο να συμβεί. Η Άννα δεν 
μπορούσε να πιστέψει ότι θα γινόταν άλλη μία 
από τις γυναίκες ενός βάρβαρου ειδωλολάτρη 
και ότι θα πήγαινε σε μία ξένη χώρα. Ο αδερφός 
της, Κωνσταντίνος, για να την καθησυχάσει, 
της είπε πως ο Βλαντψίρ θα γινόταν χριστια
νός, ενώ η Ρωσία θα γινόταν ορθόδοξη. Όλο 
αυτό το αχανές κράτος θα ακολουθούσε το θρή
σκευμά τους και θα γινόταν σύμμαχός τους.
Παρά τις διαβεβαιώσεις του Βασιλείου, η Άννα 
ξεκίνησε κλαίγοντας για τη Χερσώνα.Όταν 
όμως αντίκρισε τον Βλαντιμίρ, αφού ήταν 
πολύ πιο όμορφος απ’ ό,τι περίμενε, τον 
ερωτεύτηκε. Αλλα και ο Βλαντιμίρ μόλις είδε

την Άννα την ερωτεύτηκε. Και βαφτίστηκε Βα
σίλειος προς τιμήν του αγίου στον οποίο ήταν 
αφιερωμένη η εκκλησία όπου βαφτιζόταν, 
καθώς και προς τιμήν του κουνιάδου του, του 
αυτοκράτορα. Μαζί του βαφτίστηκαν και 100 
άρχοντες του Κιέβου.
Από τον γάμο της με τον Μεγάλο Πρίγκιπα Βλαδί
μηρο, η Άννα πήρε τον επίσημο τίτλο της Μεγάλης 
Πριγκίπισσας του Κιέβου, αλλά στην πράξη όλοι 
την αηοκαλούσαν «βασίλισσα» ή «τσαρίνα», 
αφού ήταν μέλος του βυζαντινού αυτοκρατορικού 
οίκου.
Η Άννα συμμετείχε ενεργά στον εκχρισπανισμό των 
Ρώσων: διατέλεσε θρησκευτικός σύμβουλος του 
Βλαδίμηρου και ίδρυσε πολλά μοναστήρια και 
εκκλησίες. Μερικοί μελετητές πιθανολογούν 
πως χάρισε τρία παιδιά στον Βλαδίμηρο, ο 
οποίος ήταν διαβόητος για τον έκλυτο βίο του. 
Μετά τη γαμήλια τελετή η Χερσώνα παραχωρήθηκε 
και πάλι στη Βυζαντινή Αυτοκρατορία και οι ιερείς 
της πόλης συνόδεψαν τον Βλαντψίρ και τη νέα 
μεγάλη ηριγκ.ίηισσοιων.Ρως από τη Χερσώνα 
στο Κίεβο, οπού το ειδωλολατοικό Πάνθεον κα
τεδαφίστηκε. το εόανο του Περούν αποκαθηλώ
θηκε και ρίχτηκε στον Δνείπερο και άρχισε ο 
εκχριστιανισμόε των Ρως. Εννοείται πως η διαδι
κασία αυτή χρειάστηκε δεκαετίες ολόκληρες, 
κατά τη διάρκεια των οποίων υπήρχαν περίοδοι 
επιστροφής στην παλαιό ηαγανιστική θρησκεία. 
0 Βλαντιμίρ με τις προσπάθειές του έκανε τη Ρωσία 
πολύ ισχυρή. Από τότε που παντρεύτηκε την Άννα, 
έγινε άλλος άνθρωπος! Χώρισε τις εννέα γυναί
κες του και ακολούθησε κατά λέξη το δίδαγμα 
του Χριστού. Έγινε ελεήμων, σε σημείο να ανοίξει 
τις πόρτες του παλατιού του και να μοιράζει τα 
υπάρχοντά του σε φτωχούς, μα και σε αλήτες. Κα
τάργησε επίσης τη θανατική ποινή. Σε όλα αυτά 
έπαιξε σημαντικό ρόλο και η Άννα, την οποία 
αγάπησε τόσο πολύ, ώστε ζήτησε να τον θά
ψουν δίπλα της.
Η Άννα στάθηκε τυχερή που έζησε δίπλα σε έναν 
άντρα που την αγάπησε τόσο. Τυχερή στάθηκε επί
σης επειδή πέθανε πριν από τον Βλαντιμίρ και δεν 
έζησε τον πόνο για τον χαμό των δύο γιών της, που
δολοφονήθηκαν κατόπιν διαταγής του Σβιατο- 
πόλκ, του θετού γιου του άντρα της, τον οποίο ο 
λαός είπε Καταραμένο. Οι δυο γιοι της Άννας 
ανακηρύχτηκαν από τη ρωσική εκκλησία Άγιοι 
και έγιναν από τους πιο δημοφιλείς αγίους του 
ρωσικού λαού.
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δρομολοΎΤα'
ΤΟΥ Ο Σ Ε

Φλώοινα - Βεσ/νικη:

06:55 πμ - 09:35 
16:09 - 18:47

Τηλ. Επικ.: 2385022404 

Θεσ/νίκη - Φλώρινα:

13:21 - 15:58 
19:15 - 21:52

Τηλ. Επικ.:231 01 21 528

Ε
κ μέρους των φιλοξενούμενων παιδιών, των εργαζομένων 
και του Διοικητικού Συμβουλίου του Κέντρου Κοινωνικής 
Πρόνοιας Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας, ευχαριστούμε 
θερμά το μουσικό συγκρότημα «Μουσικόραμα» που παραβρέθηκε 

εθελοντικά και μετά από αίτημά μας στο Κέντρο την ημέρα της 
Τσικνοπέμπτης, για να γιορτάσουμε, παιδιά και εργαζόμενοι, το 
έθιμο υπό τους ήχους της. Τα παιδιά χόρεψαν παραδοσιακούς 
χωρούς και ξέφυγαν από τις δυσκολίες της καθημερινότητας.
Η ενέργεια τους αυτή αποδεικνύει έμπρακτα την αγάπη τους και την 
αλληλεγγύη προς τον συνάνθρωπο και στα παιδιά και αποτελεί παρά
δειγμα προς μίμηση.

Με τιμή
Για το ΚΚΠΠΔΜ

Ο Πρόεδρος Δ.Σ Ιωάννης Σ. Παρδάλης

Ε
κ μέρους των φιλοξενούμενων παιδιών, των εργαζομένων 
και του Διοικητικού Συμβουλίου του Κέντρου Κοινωνικής 
Πρόνοιας Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας, ευχαριστούμε 
θερμά το ΚΔΑΠ ΜΕΑ Πρόσβαση Φλώρινας για τη δωρεά χαρτα

ετών για τα φιλοξενούμενα παιδιά του Κέντρου ενόψει της Κα- 
θαράς Δευτέρας, γιορτάζοντας έτσι το έθιμο της ημέρας και 
προσφέροντάς τους χαρά.
Ενέργειες και προσφορές σαν και αυτή αποδεικνύουν την έμπρακτη 
αλληλεγγύη και αγάπη στον συνάνθρωπο και στα παιδιά και αποτελούν 
παράδειγμα προς μίμηση για όλους.
Ευχόμαστε καλή Σαρακοστή και Ειρήνη σε όλο το κόσμο.

Ευχαριστήρια του Κέντρου 
Κοινωνικής Πρόνοιας 

Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας

01

Λύσεις 
ηχωχρόνου

Λύση Γρίφου 

Δ = 1345, Ε = 2440

Προσθέστε δυο αριθμούς στην 
κάτω γραμμή: 198 + 263 = 461. 
Ο αριθμός που προκύπτει είναι 
μεγαλύτερος από τον από πάνω 
του: 461 > 446. Αφαιρέστε αυ
τούς τους αριθμούς: 461 - 446 
= 15. Αν ελέγξετε και την υπό
λοιπη πυραμίδα, θα έχετε 15 σε 

κάθε περίπτωση.

6 7 4 1 5 2 9 8 3
1 8 2 9 3 7 4 6 5
3 9 5 4 6 8 1 7 2
9 1 7 2 4 6 3 5 8
8 4 6 3 7 5 2 9 1
5 2 3 8 9 1 6 4 7
7 6 9 5 2 3 8 1 4
2 5 1 6 8 4 7 3 9
4 3 8 7 1 9 5 2 6
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Φάβα: ένας διατροφικός 
και νηστίσιμος «Θησαυρός»

Τ
α όσπρια αποτελούν πολύ σημαντικό κομ
μάτι της μεσογειακής διατροφής. Στην Ελ
λάδα ειδικά αποτέλεσαν, σε δύσκολους 
καιρούς, κορυφαίο φαγητό επιβίωσης, μιας και 

εκτός από ενέργεια περιέχουν και μπόλικες 
πρωτεΐνες.

Στην Κρήτη αγάπησαν πάρα πολύ τα κουκιά. Εμείς 
εδώ στη Μακεδονία λατρέψαμε τα φασόλια. Σε κά
ποια νησιά, όπως στη Σίφνο, έχουν έρωτα με τα ρε- 
βύθια και φυσικά η Σαντορίνη έχει ταυτιστεί με τη 
φάβα της.
Διάβασα κάπου πως για τους Σαντορινιούς ήταν 
τόσο κορυφαίο φαγητό, που από θηλυκό ουσια
στικό, «η φάβα», την είχαν κάνει αρσενικό. «0 
φάβας». Φάβας λέγανε και έτρεχαν τα σάλια τους.
Για να πω τη δική μου πικρή αλήθεια, η φάβα είναι 
ένα φαγητό που άργησε πολύ να μπει στον διατρο
φικό μου κόσμο. Η μαμά μου δεν τη μαγείρευε κα
θόλου, ούτε και κανένα άλλο νοικοκυριό στο χωριό. 
Μας ήταν παντελώς άγνωστη. Μόνο ακουστά την εί
χαμε από τη σχετική παροιμία, που λέει «κάποιο 
λάκκο έχει η φάβα» και που δεν καταλαβαίναμε για 
ποιον λόγο τον είχε αυτόν τον λάκκο και σε τι εξυ
πηρετούσε.

Όταν την πρωτοδοκίμασα, με αρκετή δόση δυσπι
στίας είναι η αλήθεια, σε ένα ταβερνάκι στην Πλάκα, 
μπορώ να πω χωρίς καμιά δόση υπερβολής πως 
ένας νέος γαστρονομικός έρωτας γεννήθηκε!
Η βελούδινη υφή της, η μοναδική της γεύση με κα- 
τεκτησαν. Και ειλικρινά, έτσι όπως έχει και αυτό το 
χρυσοκίτρινο χρώμα, ένιωθα ότι ανακάλυψα θη
σαυρό! Φυσικά, όπως καταλαβαίνετε, από τότε τη 
μαγειρεύω συχνά πυκνά. Είναι ένα νόστιμο πιάτο, 
εύκολο και χρειάζονται λίγα και φτηνά υλικά. Φάβα, 
λάδι και κρεμμύδι.

Η φάβα είναι, όπως προείπα, ένας διατροφικός θη
σαυρός. Είναι εξαιρετικά πλούσια σε θρεπτικά συ
στατικά, αναγκαία για την καλή λειτουργία του 
οργανισμού μας. Ταυτόχρονα η κατανάλωσή της μας 
προσθέτει ελάχιστες θερμίδες. Για όλα τα παραπάνω 
είναι μια εξαιρετική και ιδανική λύση για το νηστί
σιμο και όχι μόνο τραπέζι.
Πώς θα τη φτιάξετε:
ζεπλύνετε τη φάβα σε μπόλικο τρεχούμενο νερό. 
Ρίξτε τη σε ένα μπολ και καλύψτε τη με νερό. Αφή
στε να μουλιάσει 30 λεπτά ή και μία ώρα. Στραγγίξτε 
την. Κόψτε τα κρεμμύδια σε χοντρά κομμάτια. Σε μια 
κατσαρόλα πλασωτέ, σε μέτρια φωτιά ζεστάνετε το 
ελαιόλαδο. Ρίξτε τα χοντροκομμένα κρεμμύδια και 
το σκόρδο και αφήστε για 7-8 λεπτά να γυαλίσουν 
χωρίς να πάρουν χρώμα. Προσθέστε τη φάβα και 
1 'Λ λίτρο κρύο νερό. Ανακατέψτε μέχρι να πάρει

ΜαΓεΙρΕμΑτΑ

βράση. Μόλις 
έρθει σε σημείο 
βρασμού, χαμη
λώστε τη φωτιά 
και αφήστε τη 
φάβα να σιγοβρά
σει. Αφήνουμε να 
σιγοβράσει για πε
ρίπου 50 λεπτά. 0 
χρόνος βρασμού 
εξαρτάται και από 
το πόσο βραστερό 
είναι το όσπριο. 
Όσο διαρκεί ο 
βρασμός μην ανα
κατεύετε, γιατί 
υπάρχει φόβος να 
κολλήσει. Αφήστε 
τη φάβα σχεδόν 
να λιώσει από το 
βράσιμο και να 
χυλώσει. Αλατίστε 
προς το τέλος του 
βρασμού. Αφού 
βράσει πολτοποι
ήστε με το ρα- 
βδομπλέντερ ή 
στο μπλέντερ. Αν

Υλ ικό

- δΟΟγρ. φάβα
- 2 μέτρια ξερά 

κρεμμύδια κομμένα
σε χοντρές φέτες
- ν/2 λίτρο νερό

- 1/4 φλμτζ. τσαγ.
ελαιόλαδο 

ή σπορέλαιο
- 1 δόντι σκόρδο

- Αλάτι
- Χυμός λεμονιού 

- Επιπλέον λάδι για
το σερβίρισμα

θέλετε ακόμα πιο βελούδινη υφή περάστε την από 
ψιλή σίτα. Σερβίρετέ τη σκέτη με μπόλικο ελαι
όλαδο, λεμονάκι και ψιλοκομμένο κρεμμύδι.
Καλή επιτυχία φίλες μου και καλά μαγειρέματα! 
Μέχρι το επόμενο μαγειρικό μας ραντεβού, να περ
νάτε καλά, να προσέχετε τους υπέροχους και μονα
δικούς εαυτούς σας και να έχετε κατά νου αυτό που 
έλεγε η γιαγιά Αθηνά: «Το να απέχει κανείς από την 
αμαρτία όταν πια δεν μπορεί να αμαρτήσει, δεν ση
μαίνει ότι έχει εγκαταλείψει την αμαρτία, αλλά ότι η 
αμαρτία τον έχει εγκαταλείψει».

Σας φιλώ αυγή.
Σημ.1: Μην βάζετε πολύ νερό όταν βράζετε τη 
φάβα. Στη συνταγή που σας δίνω, η ποσότητα είναι 
μετρημένη ώστε να βράσει σωστά. Επίσης, η χα
μηλή φωτιά δεν εξατμίζει το νερό με τον βρασμό, 
έτσι τα υγρά επαρκούν ώστε να βράσει σωστά και 
στον χρόνο που αναγράφεται στη συνταγή.
Σημ.2: Αν βιάζεστε πολύ και δεν υπάρχει πολύς 
χρόνος για το μούλιασμα, λίγη σόδα μαγειρικής στο 
νερό βοηθάει στο να βράσει σε λιγότερο χρόνο. Αν 
έχετε όμως χρόνο, καλό είναι να την αποφύγετε. 
Σημ.3: Η φάβα μπορεί να γίνει όσο πηχτή ή όσο 
αραιή προτιμάτε. Πρέπει να έχετε υπ' όψιν σας ότι 
όταν είναι ζεστή είναι πιο αραιή και μόλις αρχίσει και 
κρυώνει, τότε πήζει.

Μια φωτογραφία... Μια ιστορία...

Άννα η Πορφυρογέννητη: 
η βυζαντινή ττριγκίττισσα 

που εκχριστιάνισε 
τον ρωσικό λαό...

Η
 Άννα Πορφυρογέννητη (στα ρωσικά Αηηη ΒΗ33ΗΤΜί«ο<3Η, 
Άννα η Βυζαντινή - 13 Μαρτίου 963 - 1011) υπήρξε σύζυγος

του Μεγάλου Πρίγκιπα του Κιέβου Βλαδίμηρου Α'. Η Άννα 
ήταν κόρη του Βυζαντινού αυτοκράτορα Ρωμανού Β’ και της αυτο- 
κράτειρας Θεοφανώς.Ήταν επίσης αδελφή του αυτοκράτορα Βασι
λείου Β' του Βουλγαροκτόνου και του Κωνσταντίνου Η’.
Η Άννα ήταν «πορφυρογέννητη», δηλαδή νόμιμη κόρη αυτοκρά
τορα, που είχε γεννηθεί στο ειδικό πορφυρό δωμάτιο του βυζαντι
νού αυτοκρατορικού παλατιού. Ο γάμος του Βλαδίμηρου και της 
Άννας θεωρήθηκε τόσο μεγάλο έπαθλο, που ο Βλαδίμηρος έγινε 
χριστιανός μόνο και μόνο για να την παντρευτεί.Ποτέ προηγουμένως μια πορφυρογέννητη δεν είχε παντρευτεί 
έναν βάρβαρο! Μάλιστα ακόμη και προτάσεις γάμου από Φράγκους 
και Γερμανούς πρίγκιπες είχαν κατηγορηματικά απορριιρθεί. Ούτε η 
Άννα επιθυμούσε αυτόν τον γάμο και έδειξε μεγάλη δυσφορία στο 
ταξίδι της από την Κωνσταντινούπολη προς τη Χερσώνα, όταν 
πήγε για την τελετή του γάμου, που έγινε μετά τη βάητιση του Βλαδί
μηρου. Προφανώς τον επέβαλαν οι πολιτικοί λόγοι της σύναψης 
στενότερων σχέσεων μεταξύ του Βυζαντίου και της Ρωσίας.
Το έτος 988 ο Βλαντιμίρ, ο Μέγας Πρίγκιπας του Κιέβου, ήξερε 
με ποια αποστολή ερχόταν η πρεσβεία του Βασιλείου Β' στα μέρη 
τους.Ήξερε ότι ο στρατηγός του Βυζαντίου, Βάρδας Φωκάς, 
ένας γαιοκτήμονας από τους δυνατούς των μικρασιατικών πε- 
ιοχών, πολιορκούσε την Κωνσταντινούπολη διεκδικώντας τονριοχων,

θρόνο..
Συνέχεια στη σελίδα 23.
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